
سرپرست دادگاه کیفری یک استان تهران، گفت: محتویات 
روند  شدن  طولانی  باعث  احمدی نژاد«  »محمود  پرونده 
رسیدگی شده است. محسن افتخاری درباره وضعیت پرونده 
محمود احمدی نژاد رییس دولت دهم، اظهار کرد: پرونده 
وی در حال حاضر در مرحله استعلام از مراجع مختلف قرار 

دارد. وی ادامه داد: دلیل طولانی شدن روند رسیدگی به این 
پرونده پاسخ هایی بود که ما از مراجع مختلف تقاضا کرده ایم. 
کرد:  تاکید  تهران  استان  یک  کیفری  دادگاه  سرپرست 
محتویات پرونده ایشان باعث طولانی شدن روند رسیدگی 
شده است و این طولانی شدن ارتباطی به سمت ایشان ندارد...

اکنون وقت مبارزه با فساد است

برگ برنده
دولت روحانی
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عضو شورای راهبردی اصلاح طلبان کشور:

مجلس دهم متعادل و کارآمدتر خواهد بود

عضو هیات رییسه مجلس مطرح کرد:

تکذیب خبر حذف یارانه 24 میلیون نفر

زمان واریز یارانه فروردین ماه

یک مقام قضایی عنوان کرد

چرایی طولانی شدن رسیدگی 
به پرونده احمدی نژاد

ترافیک
 دیپلماتیک
در تهران

امیرعبدالهیان دیدار با استفان دی میستورا:

به حل سیاسی 
بحران سوریه 

نزدیک می شویم

آغاز اجرای برجام و لغو تحریم های ایران با استقبال 
گسترده جهانی مواجه شده است و این روزها این کشور 

میزبان بسیاری از رهبران مهم جهانی است.
در همین فرصت کوتاه پس از آغاز اجرای برجام با سفر 
رئیس جمهوری و وزیر خارجه ایران به کشورهای دیگر 
و همچنین سفر مقامات بلندپایه دیگر کشورها به تهران، 
قراردادها و توافق  های بسیاری در همه زمینه  ها منعقد 
شده است. »نورسلطان نظربایف« رییس جمهور قزاقستان 
به عنوان مقام کهنه  کار بزرگترین کشور آسیای میانه، 
»ماتئو رنتزی« نخست  وزیر ایتالیا، »استفان دی میستورا« 
نماینده ویژه دبیرکل سازمان ملل متحد در امور سوریه 
این روزها به ایران سفر کرده و »فدریکا موگرینی« مسئول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا نیز قرار است به ایران سفر 
کند. این سفرها ترافیک دیپلماتیک بالایی را در این کشور 

رقم زده اند. ..

معاون عربی- آفریقای وزیر امور خارجه از ورود روند 
گفت و گوهای سیاسی بین حکومت سوریه و نمایندگان 
گروه های معارض و جامعه مدنی به مرحله جدید خبر داد 
و گفت: از این که به حل سیاسی این بحران نزدیك می 

شویم، خرسندیم.
 حسین امیرعبداللهیان ظهر سه شنبه در حاشیه دیدار 
با استفان دی میستورا نماینده ویژه دبیرکل سازمان ملل 
در امور سوریه در جمع خبرنگاران افزود: امروز گفت و 
گوهای مهمی با نماینده ویژه سازمان ملل در امور سوریه 

در خصوص ادامه روند سیاسی در این کشور داشتیم...
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روزنامه صبح ایران

در نظر دارد: پروژه تعمیرات و نگهداری شبکه و انشعابات گاز، حفاظت از زنگ و وسایل گازرسانی منطقه یک را از طریق مناقصه 
عمومی )یک مرحله ای( و پس از ارزیابی کیفی به مناقصه گران واجد شرایط واگذار نماید:

الف- شرح مختصر کار :
1( شناسایی مسیر شبکه و شیرهای گازی خطوط توزیع و تغذیه؛

2( عملیات همسطح سازی، گریسکاری و روانکاری شیرها؛
3( تعمیرات دوره ای و تعویض شیرها؛

4( تعمیرات و سرویس دوره ای ایستگاههای تقلیل فشار و میترینگ در سطح استان.
ب- محل اجرا : منطقه یک استان قم می باشد.

ج- شرایط پیمانکاران متقاضی:
1( توانایی انجام کار در مدت 3۶۵ روز تقویمی.

2( دارا بودن حداقل پایه ۵ در رشته تأسیسات و تجهیزات و یا پایه ۵ رشته نفت و گاز )رشته خطوط انتقال و مخازن و تلمبه خانه ها و شبکه های 
نفت و گاز( از سازمان مدیریت و برنامه ریزی و یا دارا بودن کد تأسیسات از اداره کار و امور اجتماعی.

3( توانایی ارایه ضمانتنامه بانکی یا وجه نقد )واریزی به حساب شماره 21۷4۶3340300۵ سیبا( به مبلغ 334/000/000  ریال به عنوان سپرده 
شرکت در مناقصه همراه اسناد تحویلی.

4( توانایی ارایه انواع ضمانتنامه های بانکی جهت اجرای تعهدات قراردادی.
د- مهلت اعلام آمادگی و دریافت اسناد مناقصه و ارزیابی کیفی تا تاریخ 1395/02/07 می باشد.

 ـ– مهلت عودت اسناد ارزیابی کیفی و پاکات مناقصه تا پایان وقت اداری مورخ 1395/02/21 می باشد. ه
و- زمان گشایش پاکات ساعت 10:00 روز سه شنبه مورخ 1395/02/28 می باشد.

مناقصه گران می توانند جهت خرید اسناد مناقصه )به مبلغ 3۵0/000 ریال با لحاظ مالیات بر ارزش افزوده( به آدرس قم, بین میدان امام خمینی 
و میدان شهید زین الدین کوچه شماره 1۸ شرکت گاز استان قم، امور پیمانها مراجعه نمایند. در ضمن این آگهی از طریق نشانی سایت شرکت گاز 

استان قم به آدرس: www.nigc-qpgc.ir یا سایت پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات به آدرس www.spac.ir قابل دریافت است.
نکات قابل توجه :

ارایه مدارک فوق الذکر هیچگونه حقی را جهت متقاضیان ایجاد نخواهد کرد.
کارفرما در صورت درخواست پیمانکار منتخب ، به میزان 1۵% مبلغ اولیه پیمان را به عنوان پیش پرداخت طبق شرایط پیمان و در ازای ارایه 

ضمانتنامه بانکی به پیمانکار پرداخت می نماید.
شرکت گاز استان قم در قبول یا رد کلیه پیشنهادها مختار بوده و اعتراضی پذیرفته نخواهد شد.

به پیشنهادهای مشروط و مبهم و پیشنهادهایی که بعد از مدت مقرر در آگهی برسد مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.
در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر متقاضیان می توانند با شماره تلفکس امور پیمانهای شرکت گاز استان قم 3۶۶20004-02۵ تماس حاصل 

فرمایند.   

شرکت گاز استان قم

 روابط عمومی شرکت گاز استان قم

آگهی فراخوان مناقصه عمومی )تجدید سوم(

رییس  جمهوری با اشاره به روابط دوستانه، تاریخی و عمیق جمهوری اسلامی ایران 
و ایتالیا، بر ضرورت توسعه و تحکیم همه جانبه مناسبات میان دو کشور تاکید کرد و 

گفت: تهران هیچ مانعی در مسیر گسترش همه جانبه روابط میان دو کشور نمی بیند.
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی روز سه شنبه و در نشست مشترك 
هیأت های عالی رتبه ایران و ایتالیا، سفر نخست وزیر این کشور به عنوان بالاترین مقام 
اجرایی ایتالیا به ایران را گامی مهم در توسعه مناسبات دو کشور برشمرد و خاطرنشان 
کرد: امروز زمینه های لازم برای تحرك بیشتر در روابط تهران – رم فراهم شده که باید 
با بهره گیری از ظرفیت  های موجود، در راستای تعمیق و تحکیم روابط و همکاری های 

دو کشور تلاش کنیم. رییس  جمهوری، انتخاب ایتالیا به عنوان نخستین مقصد سفر 
اروپایی خود پس از برجام را نشان دهنده اهمیت ایتالیا برای ایران در روابط با 

کشورهای خارجی و اتحادیه اروپا دانست و با تأکید بر تلاش در راستای 
اجرایی و عملیاتی شدن اسناد و توافقنامه های موجود میان دو کشور، 

اقتصادی،  تجاری،  مناسبات  توسعه  برای  لازم  بستر  امروز  گفت: 
فرهنگی و علمی میان دو کشور فراهم شده و روابط دوستانه و 

صمیمانه ایران و ایتالیا پشتوانه ای  برای توسعه مناسبات همه 
جانبه میان دو کشور است...

روحانی در نشست هیاتهای عالیرتبه ایران و ایتالیا؛

مانعی در مسیر توسعه روابط تهران - رم وجود ندارد
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عارف؛  بازیگری مهم
در سپهر سیاست ایران
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به مناسبت سالروز تاسیس حساب 100 حضرت امام )ره(

و تاسیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی نسبت به

برگزاری مسابقه 

با جوایز ویژه
اقدام نموده است.

جهت شرکت در این مسابقه به آدرس
bmqom.ir

مراجعه فرمائید.
روابط عمومی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم

شماره مجوز 
266

شماره مناقصه
15/95
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تبعات حمله 
به دولت روحانی

در روزها و هفته های اخیر دامنه حملات نسبت به 
دولت روحانی افزایش یافته است. سوال اساسی این است که 
پیامدهای اجتماعی و روانی این حملات به دولتی که پس از 

دولت احمدی نژاد روی کار آمده چه خواهد بود؟
 برای فهم علت اصلی حملات به دولت روحانی باید به اصل سوم قانون نیوتن توجه کرد 
که عنوان می کند هر عملی را عکس العملی است به همان میزان و در جهت معکوس. لذا 
هر چه دولت روحانی موفق تر می شود حجم حملات مخالفان علیه وی افزایش می یابد. 
نقطه عزیمت حملات جدید، برجام است، برجامی که به فرجام رسیدن آن توسط 
بسیاری از تحلیل گران دست نیافتنی تلقی می شد و گفته می شد روحانی نیز در نهایت 
نخواهد توانست با تیم قوی دیپلماتیک خود دستاوردی در برجام خوشه چینی کند؛ اما 
علی رغم همه بدبینی ها، به هر تقدیر برجام از سوی تهران و واشنگتن و پنج کشور اروپایی 
پذیرفته شده است و البته بدیهی است در اجرا نیز چالش هایی وجود داشته باشد. گزاره 
دومی که باید بدان توجه کرد نوع رفتار متفاوتی است که با دولت احمدی نژاد در پیش 
گرفته شد. در دولت قبل آشکارا و پنهان بیشترین حمایت ها از دولت احمدی نژاد می شد 
که این حمایت ها در دور اول ریاست جمهوری احمدی نژاد بیشتروجود داشت. بالاترین 
میزان ثروت نفتی کشور در اختیار دولت احمدی نژاد بود. نقت به مرزهای 1۵0 دلار رسید.

لذا باید گفت نقد دولت روحانی توسط کسانی صورت می گیرد که این تجربه تاریخی 
را از حافظه خود پاک کرده اند و در دوران احمدی نژاد سکوت اختیار کرده بودند. دورانی 
که دلار به مرز 4 هزار تومان و سکه به مرز 2 میلون تومان رسید در حالی که قبل از آن 
دلار بین 900 تا 1000 تومان در نوسان بود و سکه هم پایین تر از این حد قرار داشت. 
اکنون بیش از دو سال است که روحانی روی کار آمده و تلورانس تغییر دلار بین 3000 تا 
3۵00 تومان است و سکه در نهایت تا یک میلیون و 100 هزار تومان افزایش یافته است. 
در زمان احمدی نژاد ارزش پول ملی در ایران به یک سوم کاهش یافت و هزار تومانی ایران 
در عراق و حتی افغانستان به یک سوم ارزش گذشته خود نزول پیدا کرد و حدود 300 
درصد تورم پنهان وارد اقتصاد کشور کرد؛ اما هیچ انتقادی انجام نشد. همچنین میزان فساد 
اداری و مالی و اختلاس ها و رشوه با توجه به آنچه که امروز آشکار شده است سرسام آور 
بوده است. هرکدام از این موارد می توانست دولتی را ساقط کند و دولتمردی را پای میز 
محاکمه بکشاند. نمی توان گفت چون زیرمجموعه یک دولت فساد کرده مسئول هم همان 
فرد خاطی است؛ چون در دنیای دموکراتیک این روسای دولت ها هستند که علی رغم 
آنکه خود خاطی نیستند و خدمت گذار هم بوده اند خود را مسئول دانسته و از قدرت کناره 
گیری می کنند. بر اساس این معنا افکار عمومی منتقدان و مخالفین دولت های گوناگون 
را مقایسه می کنند که اولین پیامد آن فقدان اعتماد به منتقدین است. اینجاست که صدا 
وسیما که درباره دولت گذشته سکوت کرده بود دیگر نمی تواند مدعی انتقاد راستین از 
دولت کنونی شود. لذا نخست اعتبار منتقدین و دستگاههای انتقاد کننده از بین می رود و 
وقتی اعتماد از دست رفت اعتباری باقی نمی ماند. این فقدان اعتبار به واگرایی مردم می 
انجامد که بالاترین نشانه این معنا را در انتخابات هفتم اسفند دیدیم. این فقدان اعتماد و به 
دنبال آن فقدان اعتبار، نابسامانی های اجتماعی را در جامعه گسترش می بخشد و ارزش 
ها و اصول تحکیم کننده این ارزشها سقوط می کند. در جامعه ای که بد اخلاقی سیاسی 
وجود دارد، بد اخلاقی فرهنگی گسترش پیدا می کند و قانون تسری میان کارکردی »وارد 
عمل می شود که بر اساس این قانون تاخر در یک زیرسیستم به زیرسیستم های دیگر 
سرایت می کند. وقتی تاخر و عدم تعادل اخلاقی در حوزه سیاسی بروز پیدا کند، کسانی 
که مدعی آخرت گرایی و اخلاق هستند اما افعال غیراخلاقی دنیاگرا از خود نشان می 
دهند نمی توانند خواهان گسترش سلامت اخلاقی در حوزه فرهنکی و اجتماعی شوند. این 
موضوع در نهایت موجب« لجبازی رفتاری »در یک جامع ملی می شود و بداخلاقی های 
فرهنگی، اجتماعی و حتی اقتصادی به عنوان یک ارزش سیاسی جهت مبارزه منفی با وضع 
موجود بروز می کند. اگر از کنار اختلاس های میلیاردی بگذریم، چگونه می توان به یک 
معلم، کاسب یا کارمند بازنشسته بگوییم چرا سر موقع قسط های وام خود را پرداخت نمی 
کنید. البته این امر به معنای توجیه قانون گریزی نیست اما در واقعیت امر جامعه عکس 

العمل منفی نشان خواهد داد.«
سرایت عدم اعتماد و اعتبار در بخش های مختلف می تواند زمینه ساز بحران های 
اجتماعی و فرهنگی در لایه های گوناگون ملی شود و هزینه های گزاف پرداخت شده در 

جهت مدیریت جامعه را با ثمره های کم روبرو سازد.
* استاد دانشگاه و کارشناس مسائل سیاسی

در اینستاگرام مطرح شد؛

توصیه سیدحسن خمینی 
به متمکنین جامعه 

یادگار گرامی امام با اشاره به رابطه دیرینه مساجد و حجره های بازار، گفت: امید است 
در روزهای سختی متمکنین جامعه بیش از هر زمان دیگر دستگیر هم وطنان خود باشند.

به گزارش ایلنا، حجت الاسلام والمسلمین سیدحسن خمینی در صفحه اینستاگرام خود 
اینگونه نوشت: هفته گذشته توفیق شد و بعد از شرکت در فاتحه مرحوم آیت الله خوانساری 
که در مسجد امام خمینی برقرار بود، برای دقایقی در بازار تهران هم صحبت فروشندگان و 
مشتریان محترم بودم. فضای گرم و صمیمانه ای بود، مردم عزیز مهربانی ها کردند و برخی 
از عزیزان هم محبت کردند و انگشترهایی را به من هدیه دادند. روز نوشتن دعای شرف 

شمس بود و بازار این امر گرم و پر رونق بود.
از قدیم ارتباط مساجد و حجره های بازار معروف است و بی شک یکی از ارکان توسعه 

دین و معنویت در جامعه بازاریان دین دار و خیرین دیانت مدار بوده اند.
اسلام در جنوب هند به وسیله تاجران بسط یافته و جالب آنکه تا به امروز رابطه 
مسلمانان و هندو ها در جنوب هند رابطه ای محترمانه و مسالمت آمیز است، به خلاف 
شمال هند که توسعه کشور گشایانه پادشاهان مسلمان تا به امروز رابطه تلخی را بین پیروان 

ادیان به ارمغان گذاشته است.
امید است در روزهای سختی متمکنین جامعه بیش از هر زمان دیگر دستگیر هموطنان 
خود باشند و با درخواست سود کمتر، چنانکه بسیاری از پیشینیان ایشان چنین بوده اند، 

برکت را از خدای متعال طلب کنند.

عضو هیات رییسه مجلس مطرح کرد:

تکذیب خبر حذف یارانه 24 میلیون نفر
یک عضو هیأت رئیسه مجلس با تاکید بر اینکه در مصوبه دیروز در خصوص تعداد یارانه 
بگیرانی که یارانه  آن ها حذف می شود، میزان مشخص نکرده است، گفت: ربط دادن این 

مسأله به انتخابات مجلس کاملا بداخلاقی به شمار می رود.
محمد حسین فرهنگی عضو هیأت رئیسه مجلس در نشستی با خبرنگاران با تکذیب 
خبری در مورد حذف یارانه 24 میلیون نفر در یکی از رسانه ها اظهار کرد: این مسأله در 
مصوبه مجلس نیامده و تنها کسانی که سرپرست خانوار هستند و ماهانه درآمد بیش از 3 

میلیون داشته باشند مشمول این موضوع می شوند.
وی افزود:  هم چنین دولت موظف شد تا نسبت به ثبت نام کسانی که به هر علتی یارانه 

دریافت نمی کنند اقدامات لازم را انجام دهد.
این عضو هیأت رئیسه مجلس با اشاره به اینکه در مورد حذف یارانه 24 میلیون نفر که 
به طور اشتباه به عنوان مصوبه مجلس بیان شده بود و حاشیه هایی را ایجاد کرد گفت: ربط 
دادن آن به انتخابات مجلس کاملا بداخلاقی است؛ زیرا بداخلاقی متنوعی را در این چند 
روز شاهد بودیم که یک نمونه اش این است که دولت در کمیسیون موضوعی را پیگیری 

می کند اما در مقابل تریبون ها با آن مخالفت می کند.
وی تصریح کرد: این مصوبه با مصوبه سال قبل تفاوت چندانی ندارد؛ زیرا سال قبل هم 

مصوب شده بود که یارانه افراد پردرآمد حذف شود.
فرهنگی تاکید کرد: کسانی که درآمد بالای سه میلیون تومان در ماه داشته باشند یارانه 
آن ها قطع می شود در حالیکه در مصوبه مجلس آماری مبنی بر میزان و تعداد خانوارهایی 

که مشمول این قانون شوند وجود ندارد.
نماینده مردم تبریز در مجلس با تاکید بر اینکه مصوبه  مجلس با آن چه سال قبل به 
تصویب رسید از نظر محتوا تفاوت چندانی ندارد گفت: کسانی که قطع یارانه آن ها هم به 
ناحق در سال 94 انجام شده بود بر اساس مصوبه امروز برگردانده می شود؛ اما یارانه کسانی 

که درآمدی بالای سه میلیون دارند فقط قطع می شوند.
فرهنگی در ادامه اظهار کرد: در این میان کسانی هم بوده اند مددجوی سازمان های 
حمایتی بوده و ثبت و نام نکردند لذا مصوبه امروز دولت را مکلف کرد که نسبت به ثبت نام 

ازآنها اقدام کند و این کار را در فرمانداری ها انجام دهد.
فرهنگی در مورد حذف یارانه تجار و مشاغل آزاد نیز اظهار کرد: اگر مکانیزمی برای 
تشخیص این افراد وجود دارد باید طبق قانون عمل شود اما اگر مکانیزمی وجود نداشته 

باشد اجازه قطع کردن یارانه آن ها را ندارند.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس عنوان کرد:

واردات میلیاردی با کارت بازرگانی اجاره ای 
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: وقتی سازمان امور مالیاتی با طی روال قانونی 
به سراغ فرد بدهکار می رود معلوم می شود که فرد صاحب کارت یک صدم بدهی خود 

نیز دارائی ندارد و در قبال دریافت مبلغی ناچیز کارت خود را به دیگری اجاره داده است.
عبدالکریم رجبی در گفت وگو با ایلنا، در خصوص راه های فرار مالیاتی اظهار داشت: 
متاسفانه یکی از راه هایی که مودیان از دادن مالیات فرار می کنند استفاده از کارت های 

بازرگانی با مشخصات افراد دیگر است.
وی ادامه داد: در حال حاضر که کشور در شرایط سخت اقتصادی به سر می برد و با توجه 
به کاهش قیمت نفت، دولت بیشتر اتکای خود را بر درآمدهای داخلی معطوف کرده اما 
برخی با استفاده از شرایطی که در گذشته در مورد صدور کارت های بازرگانی وجود داشت 
اقدام به فرار مالیاتی می کنند به طوری که کارت بازرگانی به دلیل همین سوء استفاده ها 

دیگر کارایی خود را از دست داده است.
نماینده مردم مینودشت و گالیکش در مجلس شورای اسلامی، با اشاره به شرایط اخذ 
کارت بازرگانی گفت: متاسفانه برخی از افراد که هیچگونه شرایطی برای اخذ کارت بازرگانی 

ندارند این کارت را به راحتی دریافت می کنند و سپس آن را اجاره یا واگذار می کنند.
وی ادامه داد: افرادی که با کارت های اجاره ای اقدام به واردات میلیاردی می کنند از 
دادن مالیات امتناع می کنند و سازمان امور مالیاتی اقدام به توقیف کارت و ممنوع الخروج 

کردن صاحب کارت می کند.
برخی بدهکاران عمده مالیاتی، ساکن روستاها هستند

 عضو کمیسیون اقتصادی مجلس تصریح کرد: رئیس سازمان امور مالیاتی با حضور در 
این کمیسیون اعلام کرد که بخش زیادی از مطالبات مالیاتی این سازمان از دارندگان کارت 
بازرگانی است و وقتی این سازمان با طی روال قانونی به سراغ فرد بدهکار می رود معلوم 
می شود که فرد صاحب کارت یک صدم بدهی خود نیز دارائی ندارد و در قبال دریافت 
مبلغی ناچیز کارت خود را به دیگران اجاره داده است به طوری که برخی از بدهکاران مالیاتی 

که با کارت بازرگانی اقدام به واردات کرده بودند ساکن روستا هستند.
رجبی در پایان تصریح کرد: باید سازو کار مناسبی در صدور کارت بازرگانی تعریف شود 

تا جلوی این قبیل سو استفاده ها گرفته شود.

عثمانی در تذکر شفاهی؛

مردم هرگز تسلیم بی اخلاقی ها نمی شوند
عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس گفت: مردم اخلاق مدار هستند و با 

حضور در انتخابات بر سونامی تخریب و بی اخلاقی ها فایق آمدند.
محمد قسیم عثمانی در نشست علنی نوبت عصر دیروز در تذکر شفاهی گفت: سلام بر 
مردم بوکان و سلام بر مردمی که با حضور معنادار خود خادمین و دلسوزان کشور را امید 
مضاعف بخشیدند و با حضور حکیمانه خود رکورد جدیدی را در مناطق کردنشین کشور به 
ثبت رساندند.  نماینده مردم بوکان افزود: آرای حکیمانه و هوشمندانه مردم موج سومی را 
در بوکان شکل داد که بنده به عنوان قطره ای از موج اخلاق به وجود و حضور خود در میان 
اشاره می کنم. موج اخلاقی مردم بر سونامی تخریب و بی اخلاقی فایق آمد و ثابت شد مردم 

اخلاق مدار هرگز تسلیم بی اخلاقی ها قرار نمی گیرند.
وی تاکید کرد: از مردم روستاهای تابعه بوکان سپاسگزارم که علیرغم اینکه فرصت 
نکردم خدمتشان برسم اما آنان این فرزند را فراموش نکردند و علیرغم همه شایعه پراکنی 

ها هوشمندی آنان باعث شد گرد و غبار ساختگی نتواند مسیر حرکت مردم را گم کند.
عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس تصریح کرد: افتخار می کنم که 
منتخب و نماینده چنین مردمی هستم و از دولت می خواهم با تبعیض مثبت در مورد 

بوکان دشمنان نظام را نا امید و انسجام ملی را پیش از پیش تحکیم بخشد

نامزد اصلاح طلبان گرگان:

مبارزه با فساد باید اولویت مجلس آینده باشد
نامزد لیست امید در دور دوم انتخابات در گرگان استفاده از نظرات کارشناسان و 
متخصصان امور را از اولویت های اصلاح طلبان در مجلس آینده خواند و گفت: مبارزه با فساد 

اقتصادی باید در اولویت کار مجلس آینده قرار بگیرد.
نورمحمد تربتی نژاد  در گفت و گو با ایلنا، با بیان اینکه اصلاح طلبی یک واژه سیاسی 
که معنا و مفهوم خاص خود را دارد، متذکر شد: گفتمان اصلاح طلبی به دنبال انقلاب 
نیست و به دنبال تغییر تدریجی در چهارچوب قانون اساسی و هدایت کشور در مسیر 

توسعه پایدار است.
او تاکید کرد: هر زمان که اصلاح طلب به مسئولیت رسیده، دولت از کارآمدی بالایی 

برخوردار بوده است و رضایت مردم در بهترین سطح بوده است.
استاد دانشگاه گرگان افزود: دولت های اصلاح طلب کشور را به مسیر درستی راهنمایی 
کردند؛ در آن دوران آزادی بیان و مطبوعات به شکل چشمگیری گسترش پیدا کردند و 
مردم هم در آرامش سیاسی و اجتماعی قرار گرفتند و روند توسعه کشور نیز روند مثبتی 
بود، در حالی که در دولت های تندرو کشور مشکلات متعدد اقتصادی داشت که به همین 

علت مردم ناامید شده بودند و این ناامیدی خطری برای انقلاب بود.
تربتی نژاد تاکید کرد: مردم با توجه به تجربه های 3۷ ساله انقلابی در یک مقایسه صحیح 
و علمی تشخیص دادند برای پیشرفت و اعتلای کشور، اصلاح طلبی می تواند در یک نظام 
برنامه ای و علمی، پله های پیشرفت را در زمینه های مختلف سیاسی و اقتصادی و فرهنگی 

و محیط زیست طی کند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب با تاکید بر اینکه یکی از مشکلات مجلس نبود سیستم 
سیاسی درست در کشور از جمله نبود سیستم حزبی است، نبودِ سیستم حزبی برای روی 
کار آمدن نمایندگان را مشکل اصلی خواند و گفت: قانونگذاری و نظارت اجرای قانون 
وظیفه اصلی نمایندگان مجلس است اما چون سیستم درست حزبی در کشور نیست، 
شش ماهه نخست هر مجلس به مباحث آشنایی و تایید اعتبارنامه و انتخاب هیئت رئیسه 
مجلس  می گذرد و سال آخر هم بیشتر نمایندگان برای تبلیغات به حوزه انتخابیه خود 
توجه دارند، به این ترتیب  به طور متوسط  یک نماینده دو سال از چهار سال را برای حضور 

در مجلس فرصت دارد.
این استاد دانشگاه خاطرنشان کرد: سیستم حزبی کارآمد می تواند این مشکل را حل 

کند و امیدوارم بر اساس قانون، یک سیستم حزبی در کشور راه اندازی شود.
تربتی نژاد در پایان حل مشکل بیکاری را با استفاده از نظرات کارشناسان و متخصصان 
امور را یکی دیگر از اولویت های اصلاح طلبان در مجلس آینده خواند و گفت: مبارزه با فساد 

اقتصادی باید در اولویت کار مجلس آینده قرار بگیرد.

فرمانده ناجا خبر داد

تشدید مبارزه با قاچاق کالا
فرمانده نیروی انتظامی با اشاره به اینکه انضباط بخشی اقتصادی در دستور کار است 
گفت: تشدید مبارزه با قاچاق کالا در راستای تحقق شعار سال محور برنامه های ناجا است.

به گزارش ایسنا، سردار حسین اشتری در گردهمایی سراسری معاونان هماهنگ کننده 
ناجا با تبریک حلول سال نو و آغاز ماه رجب و تسلیت شهادت پیشوای دهم شیعیان امام 
علی النقی )ع(، گفت: از زحمات و تلاش های همه همکارانم در پیشبرد اهداف تعیین شده 

در سال 94 تقدیر و تشکر می کنم.
وی با اشاره به یادآوری روزشمار مأموریت های ناجا در سال 94، افزود: تقویم نیروی 
انتظامی در هر لحظه بر مدار آماده باش است، اما در سال 94 اتفاقات مهمی همچون 
برگزاری دو انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان رهبری را به طور همزمان 

داشتیم.
فرمانده نیروی انتظامی ادامه داد: با تلاش های کارکنان ناجا و همکاری دستگاه های 
مسئول بسیاری از برنامه ها چون برگزاری انتخابات، راهپیمایی بزرگ اربعین، مراسم 22 
بهمن و ... به خوبی انجام و برگزار شد. سردار اشتری بیان کرد: با وجود برخی از ناامنی ها در 
کشورهای همسایه به لطف الهی، تدابیر مقام معظم رهبری، هوشیاری دستگاه های نظامی و 
انتظامی و نیز انسجام مردمی، امنیت در بهترین و مطلوب ترین حالت در کشور وجود داشت 

و این جریان امن همچنان حفظ و تقویت خواهد شد.
وی با اشاره به اجرای طرح نوروزی، عنوان کرد: این طرح از 2۵ اسفند تا 1۵ فروردین 
ماه اجرا شد و به همت بخش های مختلف ناجا، مردم ایام نوروز را به خوبی سپری کردند.

فرمانده ناجا خاطر نشان کرد: در دیدار با مقام معظم رهبری در اسفند 94 و اعلام 
رضایتمندی ایشان از عملکرد و کارنامه یکساله ناجا، انگیزه و عزم مان برای تلاش مضاعف 
صدچندان شد؛ از سوی دیگر اعلام رضایت مقام معظم رهبری باعث دلگرمی و امید است.

سردار اشتری با اشاره به راه اندازی قرارگاه جهادی تربیت و آموزش، از آموزش به عنوان 
یکی از اولویت های سال 94 نام برد و افزود: تأثیر مثبت سرمایه گذاری در ارتقاء مهارت 
علمی و عملی کارکنان و نیز آموزش در کاهش شهدای ناجا علیرغم افزایش مأموریت ها 

و عملیات ها مشهود است.
وی تأکید کرد: آموزش باید همچنان در اولویت برنامه های ناجا باشد.

اولویت های پلیس در سال 95 
سردار اشتری در ادامه با معرفی اولویت های سال 9۵، اظهار کرد: تشدید مبارزه با قاچاق 
کالا محوری ترین برنامه نیروی انتظامی در سالجاری به شمار می آید، چرا که این مهم در 

تحقق مسیر اقتصاد مقاومتی بسیار کارگشا است.
وی بیان کرد: کاهش سرقت و جلوگیری از وقوع سرقت نیز از برنامه های اولویت دار ناجا 
است، هر چند بخشی از تحقق این مهم بر عهده قوه قضائیه و تدوین احکام بازدارنده است.

لزوم انضباط بخشی اقتصادی
فرمانده انتظامی کشور، انضباط بخشی اقتصادی را نیز یکی از برنامه های سال جاری 

عنوان کرد و گفت: فعالیت های اقتصادی و بودجه ای باید بر مبنای ضابطه باشد.
وی تأکید کرد: در راستای تحقق منویات مقام معظم رهبری به ویژه شعار سال اقتصاد 
مقاومتی، اقدام و عمل وظایفی بر عهده داریم و باید با استفاده بهینه از امکانات و ابزارها در 
راستای پیشبرد اهداف تلاش کنیم. فرمانده نیروی انتظامی با اشاره به نقش کلیدی معاونان 
هماهنگ کننده ناجا در اجرای سیاست ها به ویژه اجرای طرح انضباط اقتصادی، گفت: 

بهبود و ارتقای وضعیت معیشتی کارکنان همچنان یک موضوع اولویت دار است.

یادداشت

اخبـــار

اصلاح طلبان  راهبردی  شورای  عضو 
اظهار کرد: مجلس دهم متفاوت، نوسازی 
شده، متعادل و کارآمدتر نسبت به مجلس 

نهم است.
سید حسن رسولی در ارزیابی وضعیت 
اصلاح طلبان در پسا انتخابات گفت: هفتم 
رویدادهای مهم  از  اسفند سال 94 یکی 
انتخابات  برگزاری  یعنی  کشور  سیاسی 
مجلس دهم شورای اسلامی رقم خورد و 
همانند گذشته، این انتخابات نیز نقطه عطف 
و تحولی در صحنه سیاست داخلی ایران به 
حساب می آید. وی با بیان اینکه برای ترسیم 
آثار و دستاوردهای این مشارکت عمومی و 
پیام های برخاسته از این واقعه نیاز به وقت 
و  امنیت  افزود:  است،  بیشتری  فرصت  و 
آرامش انتخابات مجلس دهم به نظر من از 
استاندارد بسیار بالایی برخوردار بود که بیش 
از هر چیز ایجاد این بستر مناسب اجتماعی 
مرهون دو اقدام بسیار تعیین کننده رهبر 
معظم  انقلاب و فتوایی بود که ایشان صادر 
کردند. عضو شورای راهبردی اصلاح طلبان 
کشور در تشریح این دو اقدام مقام معظم 
اقدامات  این  از  یکی  کرد:  اظهار  رهبری 
حق الناس قلمداد کردن رأی مردم و اینکه 
مکلف  شرعا  انتخابات  امر  متولیان  همه 
هستند از رأی مردم صیانت و حفاظت کنند 

و اقدام دوم فراخوانی بود که ایشان دادند 
مبنی بر دعوت از همه مردم به حضور در 
عرصه. وی تصریح کرد: با توجه به نتیجه 
اعلام شده مرحله اول انتخابات، وضعیت 
221 نفر از 290 کرسی مجلس مشخص 
شده و ۶9 کرسی دیگر برای مرحله دوم 
بایستی توسط مردم تعیین تکلیف شود، لذا 
می توان مدعی بود مهم ترین اثر مثبت این 
انتخابات هم در مجلس شورای اسلامی و 
هم دوره پنجم مجلس خبرگان  رهبری که 
برای اولین بار این انتخابات از فضای رقابتی 
و پر شوری برخوردار بود، این است که در 
تعیین پایه های نظام، تقویت اقتدار ملی و 
مشروعیت نظام سیاسی کشور نقش اساسی 
داشته و دارد؛ به ویژه در شرایطی که تقریباً 
بحران های  پیرامونی،  کشورهای  همه  در 
و  بی ثباتی  شورش،  تروریسم،  و  داخلی 
ناامنی وجه قالب این کشورهاست. وی در 
ادامه اظهارکرد: این حرکت بزرگ بار دیگر 
نشان داد که ایران به عنوان کشوری باثبات 
و قابل اطمینان در منطقه، قدرت خود را 
به نمایش گذاشته است و آثار برآمده از این 
نقش  بدون شک در  ملی  نمایش قدرت 
آفرینی کشور در سطح روابط بین الملل و 
منطقه موثر خواهد بود. وی ادامه داد: در 
این راستا از بین 2۸۸ نفر نمایندگان فعلی 

مجلس نهم فقط 4۶ نفر مجددا از سوی 
عنوان  می توان  لذا  شدند  برگزیده  مردم 
کرد که مجلس دهم، مجلسی متفاوت و 
نوسازی شده و متعادل و کارآمدتر نسبت به 
مجلس نهم است، هر چند همه جناح های 
سیاسی کشور اظهار پیروزی می کنند. وی 
خاطرنشان کرد: می توان پیش بینی کرد 
اصلاح طلبان و اعتدال گرایان که به احتمال 
در  امید  نام  به  فراکسیونی  قالب  در  زیاد 
مجلس دهم فعالیت خواهند کرد در همین 
مرحله اول اکثریت قابل توجهی را به دست 

آوردند.
حمایت اصلاح طلبان نبود لاریجانی 

نماینده دوم قم نمی شد
رسولی پیش بینی کرد: از ۶9 کرسی 
بعدی اصلاح طلبان می توانند 40 کرسی 
را به دست آورند لذا بر اساس این برآوردها 
مجلس آینده برخلاف مجلس فعلی همراه 
و کمک کار دولت یازدهم خواهد بود و این 
همراهی و هم سویی ضمن حفظ استقلال 
دو قوه و تأکید بر ایفای نقش نظارتی مجلس 
بر قوه مجریه، اسباب بهتری را برای کمک 
به حل مشکلات جامعه فراهم می کند که 
اقتصادی و  در رأس این مشکلات، رکود 
تنگناهای معیشتی مردم، نرخ بالای بیکاری 
فارغ التحصیلان دانشگاهی و سایر مسائل 

از  در حوزه های اجتماعی و آسیب هایی 
تکمیل  فرآیند  این  و  است  اعتیاد  جمله 
حل  از  پس  حاصله  موفقیت های  کننده 
پرونده هسته ای در عرصه جهانی و روابط 
راهبردی  شورای  عضو  است.  بین الملل 
بی شک  کرد:  اعلام  کشور  اصلاح طلبان 
مجلس  و  دولت  همسویی  و  همراهی 
می تواند جهت کمک به مشکلات مردم، 
شرایطی بهتر از شرایط فعلی فراهم کند. وی 
ادامه داد: همراهی و تداوم پیوند عمیق بین 
اصلاح طلبان و دولت یازدهم در گام اول در 
انتخابات سال 92 آغاز گردید و در گام دوم 
در انتخابات هفتم اسفند امسال تقویت شد و 
دامنه این ائتلاف نه تنها همراهان دولت را در 
برگرفته بلکه بخش قابل توجه اصولگرایان 
است؛  درآورده  خود  چتر  زیر  را  معتدل 
به گونه ای که در حوزه انتخابیه قم دکتر 
لاریجانی در لیست اصلاح طلبان قرار گرفت 
و اگر در این لیست جا نمی گرفت چه بسا 
موفق به قرار گرفتن در جایگاه نماینده دوم 
قم نمی شد. وی افزود: مجلس آینده متشکل 
از اکثریت اصلاح طلبان و اعتدال گرایان و 
اصولگرایان معتدل و فراکسیونی متشکل از 
بخش تندرو جریان اصولگرا خواهد بود؛ هر 
چند این تحلیل را پس روشن شدن نتایج 

مرحله دوم انتخابات می توان تکمیل کرد.

فرمانده نیروی زمینی ارتش گفت: ما 
خط قرمز 40 کیلومتری ترسیم کرده ایم 
و اگر هر تهدیدی به این خط قرمز نزدیک 
هیچ  با  و  می کنیم  برخورد  آن  با  شود، 

کشوری تعارف نداریم.
در  پوردستان  احمدرضا  سرتیپ  امیر 
مرکز  در  که  نیرو  این  مشترک  صبحگاه 
تربیت و آموزش پشتیبانی شهید امانی نزاجا 
برگزار شد، ضمن تبریک روز 29 فروردین 
روز ارتش جمهوری اسلامی ایران، اظهار 

کرد: 29 فروردین یک روز تاریخی است و 
از ایام الله ایران است. این روز، روزی است که 
امام راحل با فرمان شجاعانه خود ارتشی که 
رو به انحلال بود را دوباره حیات داد. فرمانده 
نیروی زمینی ارتش ادامه داد: رژیم پهلوی 
در زمان حکومت خود میان ارتش و مردم 
فاصله انداخته بود، اما امام راحل ما با فرمان 
خود ارتشی مردمی و ولایتمدار به وجود 
آورد که همین ارتش بعد از پیروزی انقلاب 
دو کار خیلی مهم را انجام داد. او ادامه داد: 

اولین کار ارتش در همان آغازین روزهای 
انقلاب کمک به تشکیل هسته اولیه سپاه 
پاسداران و کار دیگر ارتش بعد از پیروزی 
انقلاب مبارزه با گروه های ضد انقلاب بود. 
پوردستان درباره اقدام آمریکا بعد از پیروزی 
انقلاب اظهار داشت: رابطه ما با آمریکا در 
زمان پیروزی انقلاب به گونه ای بود که آنها 
می خواستند نظام ما را براندازی کنند و به 
همین خاطر تحریم هایی را علیه کشورمان 
اعمال کردند و گروهک های منافق را برای 

ترور و به شهادت رساندن مسئولان نظام به 
وجود آوردند، اما ارتش در این مسئله ورود 
پیدا کرد و به طور تمام قد از نظام اسلامی 
دفاع کرد.  فرمانده نیروی زمینی ارتش در 
مورد رصد فعالیت ها در منطقه اظهار کرد: 
ارتش هم اکنون تمام فعالیت هایی که در 
منطقه صورت می گیرد را رصد می کند و در 
صورت لزوم با آنها برخورد می کند و مردم 
ما نیز بدانند که ارتش ما هیچ گاه غافلگیر 

نمی شود.

 

روابط  به  اشاره  با  جمهوری  رییس  
جمهوری  عمیق  و  تاریخی  دوستانه، 
اسلامی ایران و ایتالیا، بر ضرورت توسعه و 
تحکیم همه جانبه مناسبات میان دو کشور 
تاکید کرد و گفت: تهران هیچ مانعی در 
مسیر گسترش همه جانبه روابط میان دو 

کشور نمی بیند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست 
جمهوری، حجت الاسلام والمسلمین دکتر 
حسن روحانی روز سه شنبه و در نشست 
مشترك هیأت های عالی رتبه ایران و ایتالیا، 
عنوان  به  کشور  این  نخست وزیر  سفر 
را  ایران  به  ایتالیا  اجرایی  مقام  بالاترین 
گامی مهم در توسعه مناسبات دو کشور 
برشمرد و خاطرنشان کرد: امروز زمینه های 
لازم برای تحرك بیشتر در روابط تهران – 

رم فراهم شده که باید با بهره گیری از ظرفیت  های موجود، 
در راستای تعمیق و تحکیم روابط و همکاری های دو کشور 

تلاش کنیم.
رییس  جمهوری، انتخاب ایتالیا به عنوان نخستین مقصد 
سفر اروپایی خود پس از برجام را نشان دهنده اهمیت ایتالیا 
برای ایران در روابط با کشورهای خارجی و اتحادیه اروپا 
دانست و با تأکید بر تلاش در راستای اجرایی و عملیاتی 
شدن اسناد و توافقنامه های موجود میان دو کشور، گفت: 
امروز بستر لازم برای توسعه مناسبات تجاری، اقتصادی، 
فرهنگی و علمی میان دو کشور فراهم شده و روابط دوستانه 
و صمیمانه ایران و ایتالیا پشتوانه ای  برای توسعه مناسبات 

همه جانبه میان دو کشور است.

ایتالیا پیشگام در گسترش روابط
 ایران با اتحادیه اروپا است

روحانی همچنین سفر نخست وزیر ایتالیا به ایران در 
زمانی کمتر از 3 ماه از سفر هیات ایرانی به این کشور را نشانه 
اراده قوی دولت ایتالیا برای توسعه روابط و همکاری ها دانست 
و افزود: امروز و پس از پایان تحریم ها، ایتالیا به عنوان کشوری 
پیش رو و پیشگام در گسترش روابط و همکاری های ایران با 

اتحادیه اروپا است.
رییس  جمهوری با اشاره به اینکه صنعت ایتالیا و فعالیت 
کارآفرینان ایتالیایی در ایران سابقه و اعتبار خوبی دارد، اظهار 
داشت: تشویق و حمایت از همکاری بخشهای خصوصی، 
شرکت ها و بانك های ایتالیایی و اروپایی با همتایان ایرانی؛ 
برای بهره برداری حداکثری از فرصت های بزرگ کنونی به 

نفع ملتها و ضروری است.
روحانی تسهیل بیشتر روابط بانکی و بیمه ای را برای 
توسعه مناسبات میان دو کشور بسیار حائز اهمیت برشمرد 
و خاطرنشان کرد: با سرعت بخشیدن و تسهیل ارتباطات در 
بخش های مالی و بیمه ای، سایر بخش ها نیز می توانند به 
راحتی همکاری های خود را توسعه داده و به تحکیم روابط 

اقتصادی و تجاری فیمابین کمك کنند.

 ایران بهترین زمینه برای 
جذب سرمایه های خارجی است

در  ایتالیا  و  ایران  اینکه  به  اشاره  با  رییس  جمهوری 
بخش های مختلف از جمله حمل و نقل، راه و شهرسازی، 
محیط زیست، کشاورزی، بهداشت و درمان و گردشگری 
زمینه های فراوانی برای همکاری و مشارکت دارند، گفت: 
موقعیت ممتاز و امنیت و ثبات جمهوری اسلامی ایران در 
منطقه، بهترین زمینه برای جذب سرمایه های خارجی است.

روحانی با تاکید بر ضرورت توسعه روابط علمی، فناوری، 
تحقیقاتی و دانشگاهی میان دو کشور، خاطر نشان کرد: ایران 
و ایتالیا همواره روابط علمی و دانشگاهی خوبی با یکدیگر 

داشته اند و امروز محققین و اساتید صاحب نامی از ایران 
در دانشگاه ها و مراکز علمی و تحقیقاتی ایتالیا مشغول به 

فعالیت هستند.
رییس  جمهوری به ضرورت گسترش روابط دو ملت با 
یکدیگر و توسعه گردشگری میان دو کشور اشاره کرد و افزود: 
آثار تاریخی و طبیعت بی نظیر ایران و ایتالیا می تواند به عنوان 
یك جاذبه برای توسعه روابط دو ملت و گسترش گردشگری 

استفاده شود.
روحانی در بخش دیگری از سخنان خود اظهار داشت: 
توافق هسته ای ایران و 1+۵ موفقیتی برای همه کشورهایی 
بود که معتقدند راه حل مسایل و مشکلات بین المللی گفتگو 
است و ما باید دستاورد این توافق را به خوبی حفظ کنیم تا 
مسیر گفت و گو به عنوان الگوی راه حل مشکلات بین المللی 

برای همگان مد نظر باشد.

سلاح های کشتار جمعی باید 
به طور کامل از جهان محو شود

رییس  جمهوری همچنین با تاکید بر ضرورت انجام دقیق 
و بهنگام تعهدات برجام از سوی طرف مقابل ایران، از حسن 
نیت و حمایت های ایتالیا برای پیشرفت گفتگوهای هسته ای 
با 1+۵ تقدیر کرد و افزود: جمهوری اسلامی ایران معتقد 
است سلاح های کشتار جمعی به ضرر بشریت بوده و باید 
به طور کامل از جهان محو شود. همانگونه که ایران همواره 
عاری بودن منطقه از سلاحهای کشتار جمعی را ضرورت 

صلح و امنیت منطقه ای دانسته است.
روحانی بر هماهنگی و همکاری منطقه ای و بین المللی 
دو کشور برای رفع مشکلات و معضلات در مناطق مختلف 
جهان تأکید کرد و افزود: جمهوری اسلامی ایران همواره 
برای رفع مشکلات منطقه فعال بوده و استفاده از راه حل های 

سیاسی را بهترین مسیر برای حل مشکلات می داند.

تروریسم به نفع هیچ کس نیست
رییس جمهوری با اشاره به اهمیت مبارزه با تروریسم در 
جهان، آن را خطری بزرگ برای همه کشورهای دنیا برشمرد 
و گفت: تروریسم به نفع هیچ کس نیست و آنهایی که از 
گروه های تروریستی پشتیبانی و حمایت می کنند باید بدانند 
که همه گروه های تروریستی به ضرر بشریت بوده و باید این 
را بپذیریم که کشته شدن یك انسان با هر ملیتی و در هر 

کجای از جهان، ناگوار است.
روحانی با اشاره به تصویب قطعنامه پیشنهادی ایران 
در سازمان ملل متحد مبنی بر جهان عاری از خشونت و 
افراطی گری، گفت: ما باید با اراده ای واحد در مسیر مبارزه با 
افراطی گری و تروریسم در جهان مصمم باشیم و جمهوری 
اسلامی ایران آماده همکاری و مشارکت با همه کشورها برای 
اجرایی کردن این قطعنامه در سطح جهان است که در این 
راستا همکاری مشترك ایران و ایتالیا می تواند مقدمه و آغازی 

برای همکاری با سایر کشورهای اتحادیه 
اروپا در این مسیر باشد.

روحانی با بیان اینکه متاسفانه عده ای 
سعی دارند تا از ابزار تروریسم در جهت 
تخریب اسلام و مسلمانان استفاده شود، 
گفت: معضل تروریسم با اراده و همکاری 
جمعی در مبارزه قابل حل و فصل است؛ 
کلیت  به  تروریسم  دروغین  انتساب  اما 
اسلام و برخورد با مسلمانان در جهان، به 
معنای ایجاد یك شکاف اجتماعی عظیم 
است که هرگز قابل حل و فصل نخواهد 
بود. در این راستا باید به کل بشریت با 
صدایی واحد اعلام کنیم که همه ادیان 
آسمانی با تروریسم مخالف هستند و برای 

ایجاد صلح آمده اند.
رییس  جمهوری با اشاره به ضرورت 
و  اندیشمندان  میان  ایجاد جلسات مشترك  و  همفکری 
علمای اسلام و مسیحیت برای مخالفت با تروریسم، گفت: 
اندیشمندان ادیان الهی با همفکری و اتحاد، باید اعلام کنند 
که اسلام و مسیحیت و سایر ادیان آسمانی با تروریسم به هر 

شکلی در جهان مخالف هستند.
روحانی همچنین با اشاره به شرایط فاجعه بار زندگی 
مردم در کشورهایی که دچار تروریسم و نا امنی هستند، 
خاطر نشان کرد: ایران و ایتالیا باید مشترکا برای نجات 
انسان ها از کشتار و خشونت، قحطی، آوارگی و گرسنگی 

تلاش کنند.

بدون حضور ایران برقراری صلح و ثبات 
در منطقه امکان ندارد

'متئو رنتزی نخست وزیر ایتالیا نیز در این نشست ضمن 
تشکر از استقبال و میهمان نوازی جمهوری اسلامی ایران 
از هیأت عالی رتبه ایتالیایی، خاطر نشان کرد: پیوند بسیار 
تاریخی و عمیقی میان دو ملت و دو کشور وجود دارد و 
ما می توانیم در زمینه های گوناگون همکاری های خوبی با 
یکدیگر داشته باشیم که در این راستا ایتالیا از هیچ تلاشی 
برای به انجام رسیدن توافقات میان دو کشور فروگذار نخواهد 
کرد. نخست وزیر ایتالیا با اشاره به ضرورت برقراری هر چه 
سریعتر و بیشتر ارتباطات بانکی و بیمه ای در مسیر توسعه 
همکاری های تجاری و اقتصادی ایران با ایتالیا و اتحادیه اروپا، 
گفت: ایتالیا می تواند راهگشای دور جدید روابط ایران با 
اتحادیه اروپا باشد و در این زمینه تلاش خواهد کرد تا نقش 

خود را به خوبی ایفا کند.
رنتزی با اشاره به اینکه ایران پیشرفته ترین کشور در 
منطقه از لحاظ قدرت فرهنگی، علمی و دانشگاهی است؛ 
بر ضرورت توسعه مناسبات همه جانبه دو کشور تأکید کرد. 
نخست وزیر ایتالیا با بیان اینکه امروز ایران با ثبات ترین 
حضور  بدون  افزود:  می رود،  بشمار  منطقه  در  کشور 
جمهوری اسلامی ایران برقراری صلح و ثبات در منطقه 
امکان ندارد و این ضرورت وجود دارد که ایران با توجه 
به قدرت تمدنی و منطقه ای خود در مذاکرات بین المللی 

حضور داشته باشد.
رنتزی همچنین با اشاره به نقش فزاینده ایران در تحولات 
بین المللی بر تلاش همه جانبه ایتالیا برای تسریع در اجرای 
تعهدات طرف اروپایی در برجام تأکید کرد و گفت: با هر 
روز تاخیر در اجرای دقیق برجام و آغاز همکاریها، کشورهای 

اروپایی بیش از همه ضرر خواهند کرد
نخست وزیر ایتالیا همچنین با اشاره به ضرورت مبارزه با 
تروریسم و افراطی گری و جلوگیری از القاء شعارها و تبلیغات 
ضد اسلام و ادیان آسمانی خاطرنشان کرد: ما باید با تکیه 
بر ارزش های انسانی و فرهنگ های کهن خود بتوانیم بر این 

مشکلات فائق آییم. 

روحانی در نشست هیاتهای عالیرتبه ایران و ایتالیا؛

مانعی در مسیر توسعه روابط تهران - رم وجود ندارد
اخبار

مهدی مطهر نیا *

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: فتوحات و 
عدم فتوحات دوران دفاع مقدس برای ماندگاری در تاریخ 
باید بر اساس واقعیت ها ثبت و ضبط شود، چون سرمایه  

ملی برای همه  نسل های ایران است.
آیت الله اکبر هاشمی رفسنجانی روز سه شنبه در دیدار 
گروه مشاوران طراحی موزه دفاع مقدس استان خوزستان، 
با تأکید بر این جمله که ۸ سال دفاع مقدس قطعه ای 
بی نظیر در تاریخ پرفراز و نشیب ایران است، بر حفظ همه  
زوایای آن تأکید کرد. رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
با بیان این جمله که »ساخت موزه برای حفظ،  نظام 
نگهداری و حتی بازنشر آثار مربوط به جنگ ها، شیوه ای 
مرسوم در کشورهاست«، به موزه های گوناگون در چند 
کشور اشاره کرد و گفت: حتی کشورهایی که بنیادهای 
دینی و ملی هم ندارند، آثار افتخارات قبیله ای خویش در 
جنگ ها را، علاوه بر ثبت در تاریخ، در موزه ها نگهداری 
می کنند. هاشمی رفسنجانی با اشاره به علل شروع، تداوم 

و پایان جنگ تحمیلی عراق علیه ایران، بر مقطع پایانی آن 
و حمله  مجدد ارتش بعث به سرزمین های ایران اسلامی و 
پیشروی آنها حتی تا نزدیکی های اهواز تأکید کرد و گفت: 
جوامع جهانی و به ویژه ارتش بعث فکر می کردند که ایران 
به خاطر عجز در دفاع و سرد شدن روحیات مردم برای 
حضور در جبهه ها، قطعنامه را پذیرفته، اما در آن مقطع 
مردم و به ویژه جوانان با اشتیاق تمام به جبهه ها رفتند و 
متجاوزان را به مرزهای بین المللی برگرداندند. وی عملیات 
مرصاد و حضور جوانان شهرهای مختلف استان های نزدیك 
به محل درگیری در خطوط مقدم را مصداقی روشن برای 
آمادگی همیشگی مردم دانست و گفت: همان مقطع در دو 
جبهه  جنوب و جبهه  میانی رزمندگان و فرماندهان آماده  
ورود به خاك عراق بودند، اما امام عزیز با همان منطقی که 
قطعنامه را پذیرفت، بر پایبندی ایران به اصول آن تأکید 
کردند. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با تأکید 
مجدد بر ملی بودن تاریخ دفاع مقدس، از تحریف و سانسور 

واقعیت های آن در مقاطعی از تاریخ و نگاه سیاسی به این 
افتخاری که خون جوانان بسیاری به پای آن ریخته شده 
است، گفت: تاریخ دفاع مقدس و موزه های مربوط به آن 
باید به گونه ای نوشته و تنظیم شود که اگر دویست سال 
دیگر، نسل های بعدی به آن مراجعه کنند، واقعیت های 
حقیقی جنگ را ترسیم شده ببینند. فرمانده ۸ سال دفاع 
مقدس و جانشین فرماندهی کل قوا در جنگ، با یادآوری 
سوابق مباحث مربوط به ساخت موزه های گوناگون دفاع 
مقدس در تهران و استان های مستقیم درگیر جنگ و 
به ویژه خوزستان، گفت: وقت آن است که با تجربه های 
اندوخته شده در این مدت، نظام مصوبه ای محکم در 
شورای عالی امنیت ملی و یا به عنوان سیاست های کلی 
در مجمع تشخیص داشته باشد تا ضمن پرهیز از اعمال 
بسیار  جزئیات  بعضاً  که  موازی کاری هایی  و  سلیقه ها 
ارزشمندی را ندیده می گیرند، یك کار اساسی و در شأن 

ملت و تاریخ ایران انجام شود.

 رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام:

تاریخ دفاع مقدس یك سرمایه  ملی برای همه  نسل های ایران است

عضو شورای راهبردی اصلاح طلبان کشور:

مجلس دهم متعادل و کارآمدتر خواهد بود

فرمانده نیروی زمینی ارتش:

خط قرمز 40 کیلومتری برای برخورد با تهدید ترسیم کرده ایم 



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,628,000یک مثقال طلا

1,068,400یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,430,000سکه بهار آزاد ی

10,440,000سکه امامی

5,470,000نیم سکه

2,910,000ربع  سکه

1,940,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,000,000سایپا 111

SE 132 19,800,000سایپا

SE 141 19,680,000سایپا

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

اقتصاد جهانی با چه نرخ بهره ای اداره می شود

تاثیر تحولات اقتصاد جهان بر ایران
مرتضی ایمانی راد تحلیل گر مسایل اقتصادی در کانال تلگرام خود نوشت:در بین مدیران 
من خیلی کم مدیرانی را دیده ام که براى تدوین استراتژى هاى خودشان نگاه جدى به 

اقتصاد جهانی داشته باشند. 
سیاستمداران هم خیلی کم به این مساله توجه میکنند. آنقدر مرزهاى اقتصادى خود را 
بسته ایم و آنقدر سر در لاك خود کرده ایم و آنقدر با ایده خودکفایی زندگی کرده ایم که 
یادمان رفته که جهانی هست و این جهان هم اقتصادى دارد که به شدت اقتصاد ایران و در 

نتیجه شرکتهاى ایرانی را تحت تاثیر جدى قرار مي دهد.
بسیارى از مشکلات ساختارى اقتصاد ایران ناشی از نوسان شدید قیمت نفت و بی تدبیرى 
سیاستگذاران در مدیریت این نوسانها است . به همین  دلیل پیشنهاد میکنم که مدیران 
نگاهشان را از اقتصاد داخلی کمی هم متوجه اقتصاد جهانی کنند. مثلا آیا مدیران اقتصادى 
کشور میدانند که اقتصاد غرب و به خصوص امریکا هنوز از رکود عمیق سال 200۸ خارج 

نشده است .
آیا مي دانید که پس از اینکه امریکا نتوانست اقتصاد جهان را با خودش جلو ببرد ، تحت 
تاثیر قرار گرفت و وضعش خرابتر شد و در نتیجه دلار امریکا شروع به کاهش کرد و به دنبال 
آن نفت و سایر کالاها شروع به رشد کردند. آیا میدانید که اگر فدرال رزرو بر اساس آنچه که 
گفته دوبار نرخ بهره را در سال 201۶ بالا ببرد دوباره دلار بالا می رود و با خودش ارزهاى 

جهانی و نفت و طلا و سایر کالاها را پایین مي کشد.
آیا مي دانید که دنیا با پول انتشار یافته توسط بانکهاى مرکزى دارد اداره مي شود و اگر این 
سیاست اثر بخشی خود را از دست بدهد چه بر سر نظام جهانی می آید. آیا مي دانید که 
اقتصاد جهان با نرخ بهره نزدیك به صفر و بعضا منفی ) اروپا و ژاپن ( دارد اداره مي شود و این 
درحالی است که بازارهاى بورس سر به فلك کشیده اند. این شکاف نشان از بحران میدهد و 

نفت همیشه اولین قربانی بحران هاى جهانی است . 
آیا مي دانید که به خاطر این روندها سرمایه گذاران به سمت ین و فرانك و به طور موردى 
یورو هجوم آورده اند و تقاضایی که براى ارزهاى کالا پایه ایجاد شده و موجب بالا رفتن قیمت 

آنها شده ، ممکن است دوباره به حالت سال 201۵ برگردد.
آیا مي دانید سر و سامان دادن به اقتصاد جهانی بسیار بسیار سخت است و ممکن است 

اقتصاد جهانی یك زایمان در سال 201۷ داشته باشد. 
آیا مي دانید که تعداد مقالاتی که به بحران احتمالی اقتصاد جهانی اشاره مي کنند در هر 
ماه رو به افزایش است . و نهایتا آیا مي دانید که هر یك از این اتفاقات ) اگر رخ دهد ( فشار 
بدى را بر اقتصاد ایران به جا خواهد گذاشت و فکر مي کنید که زمان آن نرسیده است که 
هنگام تدوین استراتژى ها لازم است تحول این مسایل دیده شود و در نتیجه استراتژى ها بر 
اساس هیجان تدوین نشود ) چون ما ایرانیها از نظر تصمیم گیرى هیجانی بی نظیر هستیم 

( بلکه بر اساس هوشمندى تدوین شوند.
بی توجهی به اقتصاد جهانی ، بی توجهی به اقتصاد ایران است و بی توجهی به اقتصاد ایران 
بی توجهی به شرکت خودتان است . شاید هم ما فکر میکنیم که این اقتصاد جهانی است که 

باید اثر تغییرات و تحولات اقتصاد ایران را بر اقتصاد جهانی ردیابی کند. !

چهار شنبه -بیست وپنجم فروردین 1395 - سال نوزدهم - شماره 3976

مدیرعامل شرکت عمران و بهسازی شهری گفت: بدون توجه به شرایط و الزامات بافت ها 
و تامین بودجه ی لازم، نوسازی و بهسازی بافت های فرسوده در حد حرف باقی خواهد ماند. 

محمدسعید ایزدی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: رییس جمهور بر نوسازی بافت های 
فرسوده تاکید دارند. هم چنین در طرح جامع مسکن سهم 40 درصدی به بهسازی و نوسازی 
شهری داده شده و روی این امر صحه می گذارد که بهسازی و نوسازی می تواند تامین کننده 
بخش قابل توجهی از مسکن مورد نیاز باشد. ما نیز در این راستا که سیاست کاملا درستی 

است برنامه ریزی کرده ایم. 
وی با اشاره به صحبت رییس جمهور مبنی بر این که فرآیند نوسازی بافت های فرسوده با 
محوریت بخش خصوصی انجام شود، گفت: همان طور که دکتر روحانی گفتند دولت به هیچ 
عنوان نباید مجری باشد بلکه سعی کند انبوه سازان و سرمایه گذاران بخش خصوصی را در 

این فرآیند دخیل کند. 
ایزدی تصریح کرد: رییس جمهور بیان کردند می توان منطقه ای که 100 پلاک وجود دارد 
را خریداری و آن را تبدیل به فضای خدمات عمومی کنیم و به جای آن دو سه تا برج بسازیم. 
البته این نکته ظریفی است که نیاز به تامل دارد؛ چرا که برای اجرایی کردن سیاست بهسازی 

و نوسازی راه حل های متعددی وجود دارد از جمله پیشنهادی که رییس جمهور دادند. 
معاون وزیر راه و شهرسازی در عین حال گفت: ما هم اکنون برای بهسازی مدل های متفاوتی 
را پیش می بریم. به طور مثال در همت آباد اصفهان مدل تنظیم مجدد زمین را داریم، در 
تبریز مدل اسکان پایا را اجرا می کنیم، در بندرعباس و چابهار با مشارکت سازمان ملی زمین 
و مسکن به سنددار کردن اراضی بدون سند و نوسازی و تولید مسکن می پردازیم، در تهران 

مدل شمس ایرانیان را دنبال می کنیم. هم چنین در مدل مشارکتی با شهرداری تهران و بانک 
شهر که مدل جذابی برای سازنده ها است 10 درصد یارانه سود بانکی را ما می دهیم و 10 
درصد را بانک شهر می پردازد که بدین ترتیب تسهیلات این بخش نوعی وام قرض الحسنه 

می شود. 
ایزدی تاکید کرد: همان گونه که شرح داده شد ما با مدل های مختلفی سیاست بهسازی و 
نوسازی را اجرا می کنیم ولی هرکدام از این مدل ها مکان خاص خود را دارد. ما نمی توانیم در 
بافت تاریخی مدل پیشنهادی دکتر روحانی را پیاده کنیم ولی در بافت میانی می توانیم؛ چرا 
که در این نقاط با ارزش ها و میراث ماندگار مواجه نیستیم که مانع از تخریب بافت شود. لذا 
تحقق این سیاست در وهله ی اول نیازمند مدل های متناسب با منطقه، بافت و شرایط خاص 

هر کدام از شهرهای هدف برنامه است. 
وی با بیان این که اجرای مدل ها و سیاست ها الزاماتی دارد که در صورت عدم تحقق، 
سیاست ها در حد حرف باقی می ماند، گفت: ما در طول دو سال گذشته دولت تلاش کردیم 
این الزامات را به شکل قانونی فراهم کنیم. یعنی هیات وزیران مصوبه ای به ما داد که سالانه 
300 هزار تسهیلات نوسازی را اعطا کنیم. این تسهیلات باید وام های ارزان وام های ارزان 
قیمتی باشد که مابه التفاوت سود تسهیلات را دولت پرداخت کند تا سرمایه گذار حمایت و 
تشویق شود. ما شرایط تحقق را فراهم کردیم ولی بودجه این اجازه را نداد و تخصیص ها هم 

به این سمت سوق پیدا نکرد. 
معاون وزیر راه و شهرسازی هم چنین گفت: مساله ی دیگر، تخفیف هایی است که دولت 
تقبل کرده به شهرداری پرداخت کند. طبق ماده 1۶ قانون ساماندهی، دولت تعهد کرده 
اگر شهرداری ها در صدور پروانه های ساختمانی به متقاضیان بافت تخفیف دهد دولت آن را 
بپردازد. در حال حاضر شهرداری بیش از هزار میلیارد تومان به ساکنین بافت تخفیف داده که 

به عنوان تعهد دولت باقی مانده و شهرداری دیگر انگیزه و توان پرداخت ندارد. 
وی با اشاره به تقاضا از مجلس مبنی بر پیش بینی دو تقاضای ذکر شده در بودجه 9۵ تاکید 
کرد: از مجلس درخواست کردیم بودجه ای را به ما اختصاص دهند تا بتوانیم وام ها را با سود 
پایین به مردم بدهیم. اینها ابزارهای تشویقی است که باعث می شود بخش خصوصی برای 

نوسازی جلب شود و تمایل پیدا کند. 
مدیرعامل شرکت عمران و بهسازی شهری خاطرنشان کرد: خوشحالیم که همه ارکان دولت 
و مجلس روی این موضوع اتفاق نظر دارند که نوسازی می تواند راه حل مقرون به صرفه ای 
برای تولید مسکن باشد. امیدوارم در سال 9۵ شرایط این الزامات فراهم شود تا شاهد تحقق 
اهدف و برنامه هایی باشیم که مورد تایید رییس جمهور، وزیر راه و شهرسازی و رییس کل 

بانک مرکزی است. 
به گفته ی ایزدی، وزارت راه و شهرسازی دولت یازدهم برای بخش مسکن برنامه دارد و آن 
برنامه »طرح جامع مسکن« است ولی این مساله به این علت در جامعه کمرنگ دیده می شود 
که دولت تلاش کرده نقش خود را از تولیدکننده به سیاست گزار تغییر دهد. دولت برای بخش 

مسکن برنامه دارد ولی قصد ندارد به عنوان تولیدکننده در کوه و دشت خانه بسازد. 
وی یادآور شد: همه وجوه مختلف تامین مسکن در 4-۵ بخش مختلف دیده شده است. 
بخصوص برای بخش بهسازی و نوسازی که خوشبختانه آقای دکتر روحانی روز شنبه به این 
مساله صحه گذاشتند و ضمن تاکید بر نقش مسکن در اقتصاد کشور، بر کیفیت مسکن تاکید 
داشتند که صحبت بسیار درستی است و ما نیز تا کنون همین مسیر را طی کرده ایم. اما اجرای 

این سیاست ها نیازمند بسترهای لازم است. 

معاون وزیر راه و شهرسازی تشریح کرد :

مناقشه عجیب درباره تعداد بیکاران آنچه جلوی نوسازی بافت های فرسوده را گرفته  است 

بالاخره چند میلیون بیکار داریم؟

ارائه آمارهای مختلف از بازار کار داغ است و در حالی که رئیس جمهور از اشتغال زایی 1.1 
میلیون و مرکز آمار از بیکاری 2.۷ میلیونی خبر می دهند، برخی تعداد بیکاران را 3.۵ تا ۵ 

میلیون نفر می دانند. 
به گزارش  مهر، مرکز آمار ایران به تازگی آمارهای جدیدی از تعداد بیکاران کشور ارائه کرده 
و معتقد است بیکاران مطلق کشور که تاکنون حتی یک ساعت هم تجربه کار نداشته اند 2 
میلیون و ۷00 هزار نفر هستند. مقامات دولتی می گویند هرچند تعداد بیکاران افزایش یافته 
اما این موضوع ناشی از افزایش تعداد جمعیت متقاضی کار است و عملکرد دولت در زمینه 
اشتغال زایی قابل دفاع است! کارشناسان بازار کار می گویند بیکاری شاخص مهمی است که 
نشان می دهد آیا سیاست های اقتصادی دولت در مسیر درست و پیشرفت قرار دارد و یا خیر؟ 
همچنین عنوان می شود افزایش تعداد بیکاران نشان دهنده بدتر شدن اوضاع اقتصادی و 
تولید است و در نقطه مقابل آن، خروجی بهبود فعالیت های اقتصادی رونق اشتغال و کاهش 
نرخ بیکاری خواهد بود. با این وجود، سال هاست بازار کار ایران با سیل انبوهی از متقاضیان کار 
مواجه است که دستکم نیمی از آنها را فارغ التحصیلان دانشگاهی تشکیل می دهند. جوانانی 
که روزی به امید یافتن شغل بهتر و مناسب تر در آینده راهی دانشگاه ها شده اند و حالا چند 
سالی از بهترین دوران عمر خود را در پشت میزهای دانشگاه ها گذرانده اند؛ بنابراین آنها توقع 

دارند امکانات بهتری برای اشتغال متناسب با میزان تحصیلات خود داشته باشند.
واکنش های متفاوت به گزارش بیکاری دولت

در گزارش اخیر مرکز آمار ایران آمده است: میانگین نرخ بیکاری در سال 1393 معادل 
10.۶ درصد بود که میزان بیکاری سال 1394 رشد 0.4 درصدی نسبت به آن داشته است. 
نتایج این طرح نشان می دهد تعداد جمعیت فعال )شاغل و بیکار( در کشور 24 میلیون و 

۷01 هزار و 1۷۷ نفر است که از این تعداد 2 میلیون و ۷29 هزار و 92 نفر بیکار هستند.
همچنین نرخ بیکاری برای سال 1394 در مناطق شهری کشور 12.2 و در نقاط روستایی 
۸.1 درصد گزارش شده است. بر اساس گزارش مرکز آمار ایران، بیکاری جوانان 1۵ تا 24 
ساله معادل 2۶.1 درصد است که برای مردان این گروه 22.3 و زنان 42.۸ درصد اعلام 

شده است.
با این وجود، برخی می گویند آمارهای ارائه شده این مرکز درست نیست و اختلاف فاحشی 
با تعداد واقعی بیکاران دارد. معاون وزیر کار در روزهای گذشته در این باره گفته تعداد بیکاران 
کشور به دلیل فقدان مهارت به 3 میلیون و ۵00 هزار نفر رسیده است در حالی که روز قبل تر 

از آن مرکز آمار ایران تعداد بیکاران را 2 میلیون و ۷29 هزار نفر اعلام کرده بود!
همچنین رئیس اتاق بازرگانی در روزهای گذشته تعداد بیکاران را ۵ میلیون نفر دانسته و 
رئیس فراکسیون اشتغال مجلس هم با اشتباه خواندن گزارش مرکز آمار ایران درباره تعداد 
بیکاران و زیر سئوال بُردن مکانیسم بررسی شاغلان و بیکاران و تاکید بر اینکه یک ساعت 
کار در هفته نمی تواند ملاک درستی برای شاغل و یا بیکار خواندن افراد باشد، تعداد بیکاران 

را ۵ میلیون نفر دانست.
در عین حال، مرکز آمار ایران معتقد است تعداد واقعی بیکاران همان است که اعلام کرده و 
2 میلیون و ۷29 هزار نفر درست است اما این سئوال پیش می آید که وقتی مجلسیان، فعالان 
بخش های اقتصادی و همچنین مقامات دولتی گزارش های مرکز آمار ایران را قبول ندارند، 
چگونه می توان آن را ملاکی برای تصمیم گیری ها و سیاست گذاری های آینده کشور دانست؟

بازی با آمار 
اگر مرکز آمار ایران معتقد است با استفاده از استانداردهای آماری و سازوکارهای جهانی 
آمارهای بیکاری را استخراج می کند، بنابراین سایرین نیز بگویند چگونه به این نتیجه رسیده 
اند که تعداد بیکاران دقیقا دو برابر چیزی است که مرکز آمار می گوید؟ اگر قرار باشد آماری 
به درست یا غلط از سوی مرکز رسمی آمار کشور اعلام و سپس مورد تمسخر قرار گیرد، آیا 

دیگر می توان به آماری اعتماد کرد؟
هر چند باید گفت بازی با آمارها و اعداد و ارقام رو خود مقامات دولتی در یکی دو سال اخیر 
آغاز کرده اند و به صورت ویژه درباره بیکاری بارها گفته اند بازار کار بزودی با 4.۵ میلیون بیکار 
جدید مواجه می شود. همچنین پیش بینی تعداد بیکاران تا سال 1400 را بیش از 10 میلیون 
نفر هم برآورد کرده اند. در این بین، اما تعداد بیکاران در آینده نزدیک ۷ تا ۸ میلیون نفر هم 

عنوان شده و همه اینها از سوی مقامات دولت تدبیر و امید بوده است.
برخی می گویند مقامات دولتی در جلسات خصوصی تعداد بیکاران را ۵ میلیون نفر می 
دانند ولی در اعلام های رسمی، این تعداد به مردم 2.۷ میلیون نفر اعلام شده است اما با 
وجود همه این آمارها، نکته مهمی که در بین آمارهای مختلف گُم می شود وضعیت و آینده 
شغلی جوانان جویای کار است. واقعیت این است که این اعداد و ارقام هیچ فایده و کارایی برای 
بیکاران و جویندگان شغل کشور ندارد و چیزی که برای آنها مهم است اینکه چگونه خود را 

از برزخ بیکاری نجات دهند.
دانشگاه ها همچنان مدرک می دهند

آنها می خواهند شرایطی پیش آید که سایه بیکاری از سرشان کنار برود و بسیاری حتی 
حاضرند مشاغل غیر مرتبط با رشته تحصیلی و علایق خود نیز داشته باشند ولی بیکار نمانند. 
متاسفانه بیکاری در دهه های اخیر، خسارت ها و زیان های فراوانی در از بین رفتن سرمایه 
انسانی کشور داشته و هیچ یک از وعده های دولت ها نیز تاکنون درباره مقابله با بیکاری محقق 
نشده است. اقتصاددانان می گویند تا رشد مثبت اقتصادی اتفاق نیفتد، نمی توان انتظار اشتغال 
جدید را داشت؛ بنابراین اگر یک درصد رشد مثبت اقتصادی داشته باشیم احتمالا 100 هزار 
شغل جدید ایجاد شده است. البته مقامات دولت تدبیر و امید اخیرا ادعا کرده اند با ۷ دهم 
درصد رشد اقتصادی سال 94 و 3 درصد رشد سال 93، بیش از یک میلیون و 100 هزار 
شغل ایجاد شده است! چند سالی است که زمزمه می شود باید بین آموزش های دانشگاهی، 
رشته های تحصیلی و نیازهای روز و واقعی بازار کار ارتباط برقرار کرد، همچنین لازم است تا 
بازنگری اساسی در رشته های دانشگاهی انجام شود ولی تا آن زمان در بسیاری از رشته های 
اشباع شده در اقتصاد ایران دانشجو پذیرش و همچنان مدرک صادر می شود و جوانان نیز 

هنوز متقاعد نشده اند وقت آن رسیده که برای آینده خودشان فکری بکنند. روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

مهلت ارائه الکترونیکی اظهارنامه مالیات 
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می باشد.

قابل توجه 
مودیان محترم  مالیاتی:

 مجلس شورای اسلامی با حذف یارانه نقدی سه 
در  که  درآمدی  گروه  و شش  جامعه  بالای  دهک 
پیشنهاد کمیسیون تلفیق مشخص شده بود،موافقت 

کرد. 
به گزارش ایسنا، نمایندگان در جلسه علنی دیروز 
مجلس علی رغم مخالفت دولت با حذف یارانه نقدی 
سه دهک بالای جامعه، با 12۵ رای موافق، یارانه سه 
دهک بالای جامعه و شش گروه درآمدی مشخص 
تلفیق را حذف  شده در متن پیشنهاد کمیسیون 

کردند. 
بر اساس مصوبه مجلس و طبق تبصره 14 لایحه 
بودجه 94 کل کشور دولت موظف است در سال 9۵ 
یارانه نقدی سرپرست خانوار سه دهک بالای جامعه و 
شش گروه درآمدی مشخص شده در بودجه در متن 
پیشنهاد کمیسیون تلفیق را حذف کند و هر گونه 
پرداخت یارانه از ابتدای تیر ماه 9۵ به این گروهها 

تصرف در اموال عمومی بوده و جرم تلقی می شود. 
بر این اساس 1- یارانه کلیه تجار و صاحبان مشاغل 
آزاد که درآمد سالانه آنها حداقل 3۵0 میلیون ریال 
معادل رقمی حدود 3 میلیون تومان در ماه باشد 2- 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی، قضات، اعضای 
هیات علمی دانشگاهها و موسسات آموزشی و پژوهشی 
و دولتی و غیر دولتی، پزشکان و دندانپزشکان، کلیه 
موسسات  کلیه  و  سه گانه  قوای  و  دولت  کارکنان 
عمومی و موسسات عمومی غیر دولتی و کلیه کارکنان 
نیروهای مسلح و بازنشستگان کشوری و لشگری و 
کلیه حقوق بگیران و مستمری بگیران مشمول تامین 
اجتماعی، و همه دریافت کنندگان حقوق و مستمری 
بگیران دولتی و غیر دولتی که درآمد سالانه آنها بیش 
از 3۵0 میلیون ریال باشد، 4- کلیه مدیران و اعضای 
هیات مدیره و بازرسان شرکت های دولتی و غیر دولتی 
و وابسته به دولت و نهادهای عمومی غیر دولتی و کلیه 
مدیران و اعضای هیات مدیره و روسا و معاونان مناطق 
و شعب بانک ها و بیمه ها و موسسات مالی و اعتباری و 
کلیه کارکنان اشخاص حقوقی دولتی و غیر دولتی که 
دریافتی سالانه آنها بیش از 3۵0 میلیون ریال باشد، ۵- 

کلیه ایرانیان مقیم خارج از کشور ۶ - کلیه اشخاصی 
که در سه دهک بالای درآمدی کشور هستند و در 
موارد فوق ذکر نشدند قطع خواهد شد. همچنین بر 
اساس بند الحاقی این تبصره دریافت یارانه توسط 
افرادی که به موجب این بخش از قانون استحقاق 
دریافت یارانه ندارند مستوجب جریمه نقدی به میزان 

دو برابر مبلغ دریافتی می باشد. 
نوبخت: 

نمی خواهیم بدون دلیل 
یارانه فردی را حذف کنیم 

سخنگوی دولت  نیز در این  جلسه گفت: پیشنهاد 
کمیسیون تلفیق و مصوبه مجلس شورای اسلامی در 

حذف سه دهك بالای جامعه از دریافت یارانه خواست 
برآورده  نقدی  یارانه  های  پرداخت  درباره  را  دولت 
نمی کند.  محمدباقر نوبخت به عنوان نماینده دولت 
در مخالفت با تبصره 14 پیشنهادی کمیسیون تلفیق 
لایحه بودجه سال 9۵ کل کشور تاکید کرد: آنچه 
دولت درقانون هدفمندی یارانه ها اجرا می کند با 
این پیشنهاد برآورده نمی شود و منابع حاصل از این 
مصوبه به سمت تولید نخواهد رفت و قابلیت اجرایی 
ندارد.وی ادامه داد: اگر این مصوبه به تایید برسد، 24 
میلیون نفر از افراد کشور که یارانه  می گیرند به دلیل 
این که مستحق یارانه نیستند، حذف نخواهند شد زیرا 
این میزان بر اساس برآوردهای وزارت تعاون ، کار و 

رفاه اجتماعی درست نیست.رییس سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی کشور تصریح کرد: مجموع این افرادی که 
در تبصره 14نام برده شده 24 میلیون نفر نیستند زیرا 
تمامی مواردی که وزارت کار آنها را شناسایی کرده 
به 24 میلیون نفر نخواهند رسید. نوبخت یادآور شد: 
تاکنون سه میلیون نفر از یارانه بگیران حذف شده اند و 
بقیه نیز از مجموع تجار و صاحبان مشاغل هستند که 
حدود 3۸ هزار و ۵۶2 نفر بوده و پزشکان و نمایندگان 

مجلس نیز حدود 1۵ هزار و ۸22 نفر هستند.
وی همچنین گفت: بیشتر افرادی که حقوق آنها 
بیش از 3۵ میلیون تومان در سال است، حدود دو 
میلیون و ۶94 هزار و ۷4۷ نفر هستند و افرادی که 

در خارج از کشور یارانه می گیرند حدود 23 هزار و 
۷1۸ نفر می باشند.

معاون رییس جمهوری تصریح کرد: افرادی نیز که 
بوسیله روش باز بالای 3۵ میلیون تومان در سال 
حقوق می گرفتند و توسط وزارت تعاون شناسایی 
شده اند چهار میلیون و 2۸3 هزار نفر بوده که در 
مجموع افرادی که شناسایی شده اند هفت میلیون و 

۵۶ هزار و ۵2 نفر می باشند.
نوبخت خاطرنشان کرد: این که گفته می شود 24 
میلیون نفر از دریافت یارانه حذف می شوند، درست 
نیست و کسانی که مستغنی هستند نگران دریافت 
یارانه نیستند بلکه افراد کم درآمد نگرانی برای دریافت 
یارانه دارند پس عدد واقعی حذف شدگان بر اساس 
مصوبه مجلس 24 میلیون نفر نخواهد بود.وی گفت: 
دولت خواهان پرداخت یارانه به افراد معسر و نیازمند 
است و از میزان حذف یارانه ها باید این منابع به سمت 
برنامه ریزی  و  مدیریت  سازمان  برود.رییس  تولید 
کشور تاکید کردکرد: دولت مخالف پیشنهاد مصوبه 
کمیسیون تلفیق است.پس از این سخنان، لاریجانی از 
نوبخت پرسید: یکی از مشکلات کمیسیون تلفیق این 
بود که دولت خانوارهایی را که نیازمند نیستند را حذف 
کند ولی این کار نشده است حال اگر این پیشنهاد 
در مجلس رأی نیاورد، شما می خواهید چه کار کنید؟

نوبخت پاسخ داد: ما یك بار چهار و نیم میلیون نفر 
از سه  نیز بیش  را حذف کردیم و در حال حاضر 
میلیون نفر حسب مورد به درخواست مجلس حذف 
شدند که وزارت تعاون در حال اجرای آن است.وی 
ادامه داد: البته دولت در پرداخت یارانه های غیرنقدی 
دچار مشکل است و این پیشنهاد نمی تواند یارانه 24 
میلیون نفر را حذف کند.نوبخت افزود: اگر قرار است 
مشکل دولت حل شود، این پیشنهاد مشکلی از ما 
حل نمی کند و ما نمی خواهیم بدون دلیل یارانه فردی 
را حذف کنیم. در عین حال یارانه حذف شده باید به 
سمت امنیت و اشتغال هدایت شود.وی یادآور شد: دو 
هزار و 100 میلیارد تومان علاوه بر پرداخت یارانه نقدی 

دولت در بخش های دیگر هزینه کرده است.

با تصویب مجلس؛ 

یارانه نقدی سه دهک بالای جامعه حذف می شود



ورزشی 44

پیکان حرکت آبی ها رو به پایین است؛

چرا انتقاد ازمظلومی بیشتر ازبرانکو است؟

هشتاد و دومین دیدار تیم های فوتبال استقلال و پرسپولیس در شرایطی روز جمعه 
برگزار خواهد شد که با وجود هفته ها صدرنشینی آبی پوشان انتقادات از عملکرد مظلومی 

و تیمش بیشتر از پرسپولیس است.
پرویز مظلومی درست می گوید وقتی تاکید دارد که چرا کسی از پرسپولیس انتقاد 
انتقادهایی که  انتقادها به سمت استقلال است. تورق رسانه ها و  نمی کند و همه 
پیشکسوتان این تیم از تیم مظلومی دارند، حرف های حسن زاده، نیکبخت، فراز فاطمی، 
علی جباری و سید عباسی و... . در مقابل حرف های وحید قلیچ و عربشاهی و دیگر 
پیشکسوتان پرسپولیس که با انرژی زیاد در حال کری خواندن و بردن دربی هستند 
سندی است برای این حرف مظلومی که هنوز حتی همین امروز هم در جدول بالاتر از 
پرسپولیس قرار دارد و اتفاقا پرسپولیس هم در انزلی بازی بسیار قابل انتقادی را از خود 

نشان داد.
دلیل این دو نوع نگاه متفاوت اما چیست؟ چرا انتقاد رسانه ها، پیشکسوتان و حتی 

هواداران استقلال از این تیم  بسیار بیشتر از پرسپولیس است؟
حرکت به سمت پایین

شاید اولین و واضح ترین دلیل انتقادهای بیشتر استقلالی ها از این تیم پیکان آن باشد 
که به سوی پایین است. استقلال خوب شروع کرد و متر اندازه گیری این تیم همان 
ابتدای فصل بوده و حالا که خیلی نرم به سمت پایین حرکت می کند این نوع حرکت به 
ضرر مظلومی در حرکت است اما در آنسو تیم برانکو در ابتدای فصل فاجعه متحرک بود 

و آرام آرام بالا آمد و حالا رسیده به پشت گردن استقلال.
سرخ ها برانکو را بیشتر دوست دارند

این اما تنها دلیل انتقادهای بیشتر از استقلال نیست، دلیل دیگر آن است که هواداران، 
پیشکسوتان و رسانه های پرسپولیس، برانکو را هم قبول دارند و هم  دوست دارند. کارنامه 
برانکو و شخصیت ناب او و بی ادعا بودنش و البته بازی های تهاجمی تر پرسپولیس این 
تیم را با حامیان بیشتری به جلو هدایت می کند اما در حوزه پیشکسوتان و هواداران و 
رسانه های استقلالی اعتماد کاملی به مظلومی وجود ندارد و ترس از سقوط استقلال 
نسبت به امید قهرمانی با مظلومی بیشتر است و همین موضوع انتقادها را بیشتر می کند، 
این همه در حالی رخ می دهد که تیم مظلومی بیش از بیست هفته صدرنشین بوده و 
هرگز در پایین جدول  قرار نگرفته و شرایطی در مجموع بهتر از پرسپولیس برانکو را 

رقم زده است.
پرسپولیس تشنه جام

اما این هم پایان کار شمارش دلایل نیست. نکته بعدی این است که پرسپولیس ۸ سال 
است جام نگرفته و حالا همه این تیم را از سکو تا داخل زمین و پیشکسوتان تشنه کرده 
است. در واقع اتحاد عمیقی بر حسب همین تشنگی به صورت خودجوش به وجود آمده 
که هیچکس حاضر نیست باز هم عیبی از پرسپولیس بگیرد و همه می خواهند این تیم 
را قهرمان ببینند و بعد از آن اگر دعوا و یا ادعایی دارند مطرح کنند. این موضوع اما برای 
مظلومی وجود ندارد و هم خودش و هم امیر قلعه نویی در جام حذفی و لیگ سه و چهار 
سال قبل قهرمان شده اند و در بقیه سال ها تا روز آخر مدعی و در کورس قهرمانی بوده 
اند و حتی به چهار تیم برتر آسیا هم رسیده اند به این ترتیب هر نتیجه ای پایین تر از اینها 

که بر شمردیم برای پیشکسوت، هوادار و ... شکست محسوب می شود.
همه این دلایل موجب شده که حمایت از برانکو چندین برابر مظلومی باشد و این مربی 
حق دارد که نسبت به وضعیت موجود معترض باشد هرچند در رقم خوردن این وضعیت 

خودش هم نقش داشته است.

هشدار "سیاه" قبل از شهرآورد سرخ آبی ها

در حالی که تنها چند روز تا شهرآورد ۸2 تهران باقی  است اما هنوز هم نگرانی هایی 
نسبت به رکن قضایی این دیدار وجود دارد.

 رییس کمیته داوران فدراسیون فوتبال از عملکرد داوران لیگ برتری در فصل 
پانزدهم راضی است، اما این رضایت چندان مصداق بیرونی ندارد. برخی از سرمربیان و 
مدیران تیم های لیگ برتری با فریدون اصفهانیان هم عقیده نیستند و هفته ای نیست 
که علیه داوری ها و داوران مصاحبه نکنند.اصفهانیان می گوید که موضع تیم ها نسبت به 
داوران برایش مهم نیست و کمیته داوران کار خودش را می کند. هر دو تیم استقلال و 
پرسپولیس در طول فصل پانزدهم لیگ برتر فوتبال نسبت به داوران مختلف معترض 
بوده اند. چه پرسپولیس و چه استقلال در مقاطعی از لیگ اعتراضی های شدیدی به 
داوری ها داشته اند. دامنه این اعتراض ها تا همین هفته های اخیر هم کشیده شده و جالب 
توجه آن که در مقاطعی هم حریفان این دو تیم با قاطعیت عنوان می کردند که کمیته 
داوران حامی سرخ آبی ها است.جدیدترین نمونه از این گونه اعتراض ها پس از دیدار 
پرسپولیس و ملوان صورت گرفت؛ جایی که مدیرعامل و بازیکنان ملوان به شدت به داور 
بازی اعتراض کردند و حتی یکی از آنها گفت که پرسپولیس را قهرمان کنید برود پی 
کارش!در چنین اوضاع آشفته ای بیش از هر چیزی حفظ آرامش داوران و برقراری نظم 
و انضباط بین آنها می تواند فضا را نسبت به این بخش مهم فوتبال مثبت کند. اگر کمیته 
داوران نظارت بهتری روی عملکرد داورانش داشته باشد و کوچکترین نقص ها را بلافاصله 
برطرف کند، هیچ گاه "آش آنقدر شور نمی شود" که صدای تمام اهالی فوتبال در بیاید. 
البته این "اگر" یک شرط مهم هم دارد؛ برخوردها و رفع نقص ها باید برای همه ملموس 
باشد. کمیته داوران باید طوری عمل کند که همه اهل خانواده فوتبال تاثیر اصلاح گر این 
کمیته را ببینند.این حقیقت، یک "اما"ی بزرگ دارد؛ نظم و انضباط در جماعت داور در 
حد مطلوب نیست و گاهی نقص های بزرگ و کژکارکردها چهره این رکن مهم فوتبال را 
مخدوش می کند.در دو هفته قبل از داربی پایتخت، دو اتفاق به ظاهر ساده و معمولی اما 
در اصل، مهم و قابل توجه در حوزه داوری ها رخ داد؛ در یک بازی داور برخلاف قانون 1۸ 
داوری که به اصل "عقل و خرد" معروف است در دیداری که یک سویش پرسپولیس بود 
لباس آبی به تن داشت که انتقاد کارشناسان داوری را در پی داشت و در بازی دیگر رنگ 
لباس داور وسط با دو کمک داورش فرق داشت! )استقلال - سپاهان(.در دو هفته پیاپی و 
در دو بازی که یک سوی میدانش سرخ ها و آبی ها بودند، اشتباه هایی این چنینی رخ داد 
تا در آستانه شهرآورد سرخ آبی، مشکی پوشان عرصه قضاوت کارنامه خوبی از خود به جا 
نگذارند.هشداری که این گونه عملکرد غالبا ناشیانه و غیر حرفه ای با خود دارد همچون 
رنگ لباس داوران "سیاه" است؛ آیا این سیاهی می تواند جمعه 2۷ فروردین به "سپیدی" 

بگراید و خاطره ای خوش از قضاوت ایرانی در شهرآورد در خاطر هواداران باقی بگذارد؟

موافقت AFC با خواسته عرب ها

 درخواست میزبانی 4 کشور برای جام 
ملت های 2023

کنفدراسیون فوتبال آسیا با خواسته 3 کشور قطر، امارات و عربستان برای برگزاری 
لیگ قهرمانان آسیا در روزهای دوشنبه و سه شنبه موافقت کرد.

در جلسه ای که با شرکت اعضای کنفدراسیون فوتبال آسیا در کوالالامپور مالزی 
در حال برگزاری است، کنفدراسیون فوتبال آسیا با خواسته سه کشور قطر، امارات و 
عربستان موافقت کرد.این سه کشور پیش از این پیشنهاد دادند تا لیگ قهرمانان آسیا به 
جای برگزاری در دو روز سه شنبه و چهارشنبه در روزهای دوشنبه و سه شنبه برگزار 
شود و AFC هم با درخواست آنها موافقت کرد و قرار بر این است که از سال آینده، این 
رقابت ها در روزهای دوشنبه و سه شنبه برگزار شود.کنفدراسیون فوتبال آسیا همچنین 
اعلام کرد چهار کشور چین، اندونزی، کره جنوبی و تایلند برای میزبانی جام ملت های 
آسیا 2023 پیشنهاد دادند.همچنانکه کنفدراسیون فوتبال آسیا مقرر کرد جام ملت های 
آسیا 2019 امارات در چهار شهر دبی، ابوظبی، العین و الشارجه برگزار شود، ۸ ورزشگاه 

برای میزبانی این رقابت بزرگ در نظر گرفته شده است.

 کفاشیان:

کی روش باید کار نیمه تمام را به پایان برساند
رئیس فدراسیون فوتبال گفت: کی روش کارش را نیمه کاره 
شروع کرده و باید به انتها برساند و برای اولین بار تیم ملی ایران 
را در جام جهانی همانطور که خودش قول داده است به دور 

دوم برساند و مطمئنم که این کار را می کند.
رقابت های  قرعه کشی  برگزاری  علی کفاشیان در مورد 
مقدماتی جام جهانی 201۸ روسیه و در خصوص اینکه 
تیم های ملی ایران و عربستان با یکدیگر هم گروه نشدند، اظهار 
داشت: درست است اما ما می خواهیم به عراق پیشنهاد دهیم 

تا مسابقاتش با تیم ملی عربستان را در ایران برگزار کند.
وی در مورد گروه ایران گفت: در گروه خوبی افتادیم و با 
یک مقدار اعتماد به نفس و محکم کار کردن می توانیم راحت 
از این گروه به جام جهانی صعود کنیم. چون با همه تیم های 
هم گروهمان قبلا بازی کرده ایم و آنها از ما شکست خورده اند و 
ما هنوز هم از آنها سرتر هستیم و ان شاءالله اگر اولین بازی مان 
را مقابل قطر خیلی محکم آغاز کنیم بقیه بازی ها را هم 
مطمئنا می توانیم راحت تر برگزار کرده و خیلی راحت هم به 

جام جهانی صعود کنیم.
کفاشیان تصریح کرد: با تیمی که داریم و با اراده ای که از 
بازیکنانم سراغ دارم صعود به جام جهانی را برای خودمان 

صددرصد می دانم.
رئیس فدراسیون فوتبال در مورد اینکه کی روش گفته 
است سرنوشت ماندن یا رفتنش دست کفاشیان است، گفت: 
کی روش باید یک برگ دیگر به افتخاراتش اضافه کند یعنی 
بردن تیم ملی ایران به جام جهانی در دو دوره پیاپی و باید او 
به عنوان یک مربی تاریخی در تاریخ فوتبال دنیا در یادها بماند.

وی افزود: قطعا ما امکانات لازم را برای او فراهم می کنیم و 

همه اعضای هیأت رئیسه فدراسیون و مجموعه فوتبال ایران 
موافق هستند تا او همچنان به کارش در تیم ملی ادامه دهد. 
او کارش را نیمه کاره شروع کرده و باید به انتها برساند و برای 
اولین بار تیم ملی ایران را در جام جهانی همانطور که خودش 
قول داده است به دور دوم برساند و مطمئنم که این کار را 
می کند.  کفاشیان در مورد اینکه اردوی خرداد به کجا رسید 
و آیا ایران با مقدونیه و کرواسی بازی خواهد کرد یا خیر، گفت: 
کی روش بازی با کرواسی را قبول نکرد و قرارداد این بازی را 

به هم زدیم اما با مقدونیه بازی خواهیم کرد. دوست داشتیم 
با کرواسی بازی کنیم و خوب هم بود اما کی روش قبول نکرد.

وی در پایان در مورد برگزاری انتخابات فدراسیون و اینکه 
این انتخابات قطعا به تعویق خواهد افتاد، گفت: سعی می کنیم 
انتخابات را در اردیبهشت ماه برگزار کنیم و قرار است در هیأت 
رئیسه که هفته آینده جلسه آن برگزار می شود تاریخ جدید را 
مشخص کنیم. در هر صورت سعی می کنیم اردیبهشت ماه 

امسال انتخابات را برگزار کنیم.

چهار شنبه -بیست وپنجم فروردین 1395 - سال نوزدهم - شماره 3976

 پیروانی: 

هیچ حریف آسانی در گروه مان نداریم
مدیر ورزشی تیم ملی فوتبال کشورمان گفت: تیم ملی از حالا نیاز به آرامش، تعامل و 

امکانات دارد، چرا که صعود به جام جهانی در هر دوره سخت تر از قبل می شود.
افشین پیروانی در خصوص گروه تیم ملی در مرحله نهایی انتخابی جام جهانی 201۸ 

روسیه اظهار داشت: گروه ها تقریباً مشابه هم است و تفاوت چندانی با یکدیگر ندارند.
وی افزود: در گروه A  های ایران و کره جنوبی حضور دارند و در گروه دیگر استرالیا و 
ژاپن شانس اول صعود هستند. تیم قطر در گروه ما قرار دارد و عربستان در گروه دیگر 
که اگر بخواهیم این دو تیم را با یکدیگر مقایسه کنیم باید گفت تیم قطر با توجه به اینکه 
از بازیکنان ملیت های کشورهای قدرتمند دنیا استفاده می کند حریف راحتی برای ایران 

نخواهد بود. تیم های دیگر هر دو گروه هم از قدرت تقریباً یکسانی برخوردارند.
مدیر ورزشی تیم ملی در واکنش به این پرسش که آیا هم گروه شدن ایران با تیم های 
کره جنوبی، ازبکستان و قطر با توجه به شناختی که از دوره قبل از آنها داریم اتفاق خوبی 
است، یادآور شد: مطمئناً این شناخت دو طرفه است. این تیم ها در دوره قبل هم در 
گروه ایران حضور داشتند و تیم های خوبی به حساب می آیند. آنچه مسلم است ما برای 

صعود به جام جهانی حریف راحتی پیش رو نداریم و کارمان سخت تر از همیشه است.
پیروانی با تأکید بر اینکه تیم ملی برای صعود به جام جهانی باید به خوبی تدارک 
ببیند، عنوان کرد: بدون شک حریفان برای صعود به جام جهانی به بهترین شکل تدارک 
می بینند و ما هم باید این شرایط را برای تیم ملی فراهم کنیم، به خصوص اینکه سفر هایی 
به شرق آسیا برای رویارویی با تیم های کره و چین در پیش داریم و باید امکانات پروازی 
به بهترین شکل فراهم باشد تا در جریان مسابقات از این لحاظ به مشکل برخورد نکنیم. 
از همین حالا باید تمهیدات لازم در این مورد اندیشیده شود. وی تصریح کرد: نیاز به 
آرامش، همدلی، تعامل و فراهم کردن امکانات بیش از هر زمان دیگری احساس می شود. 
مطمئناً هر دوره صعود به جام جهانی برای همه تیم ها سخت تر می شود، از این جهت که 
تیم های حاضر در مرحله گروهی نهایت تلاش خود را می کنند تا افتخار حضور در جام 
جهانی را پیدا کنند. باید از همین حالا به فکر این باشیم که بهترین امکانات را برای تیم 

ملی جهت حضور پر قدرت در مرحله مقدماتی جام جهانی فراهم کنیم.

پاشازاده: 

کره از ایران تیم بهتری است
مدافع اسبق تیم ملی اعتقاد دارد کره تیم بهتری از ایران است.

مهدی پاشازاده در مورد گروه بندی ایران در انتخابی جام جهانی می گوید: گروه خوبی 
نصیبمان شد و فکر می کنم شرایط گروه ما از گروه مقابل برای صعود ساده تر است، البته 

همه تیم ها در آسیا قدرتمند شده اند و نمی شود آنها را دست کم گرفت.
او درپاسخ به این سوال که از بین کره و ایران کدام تیم برنده بازی های رو در رو می شود 
هم گفت: صددرصد کره تیم بهتری از ایران به سه دلیل است، اول اینکه آنها لژیونرهای 
زیادی دارند، دوم اینکه شرایط بهتری از فوتبال ایران دارند و سوم امکانات آنها است که 
کارشان را راحت تر می کند ولی اینکه در بازی رو در رو چه اتفاقی می افتد بستگی به 
شرایط آن بازی دارد. به عنوان مثال وولفسبورگ در بازی هفته گذشته رئال را شکست 
داد ولی این اصلا به آن معنی نیست که تیم بهتری است. مدافع اسبق تیم ملی درباره 
اینکه آیا به صلاح است کی روش ادامه بدهد یا نه هم گفت: خود من زمانی می گفتم که 
کی روش کاری برای فوتبال نکرده ولی حالا نظرم عوض شده، با جوان هایی که او معرفی 
کرده است تیم ملی شرایط خوبی گرفته و فکر می کنم در این شرایط فقط خودش است 
که می تواند به کارش ادامه بدهد. عضو مجمع فدراسیون فوتبال درباره همگروه نشدن 
ایران و عربستان هم یادآور شد: این هم خیلی خوب شد که عربستان در گروه ما قرار 
نگرفت. خدا را شکر چون ممکن بود در آنصورت جنگ خارج از زمین داشته باشیم. 
البته اینجا بحث ملی بود و بحث ملی برای برگزاری بازی ها در زمین بی طرف مثل 

باشگاه ها نیست.

:ESPN

 ایران و کره؛ تقابل دو رقیب قدیمی
در پی مشخص شدن گروه های دور پایانی از مرحله انتخابی جام جهانی 201۸ سایت 

شبکه تلویزیونی ESPN به تحلیل این قرعه  کشی پرداخت.
 سایت شبکه تلویزیونی »ESPN« پس از قرعه کشی دور پایانی از مرحله انتخابی جام 
جهانی 201۸ روسیه در منطقه آسیا نوشت: ایران و کره جنوبی، دو رقیب قدیمی برای 
سومین دوره متوالی با هم مصاف خواهند کرد و در کنار ازبکستان، چین، قطر و سوریه 
در گروه A قرار گرفتند. استرالیا و ژاپن، دو قدرت فوتبال آسیا هم در گروه B باید با 

عربستان، امارات، عراق و تایلند رقابت کنند.
 در پایان این دور از رقابت ها دو تیم برتر هر گروه )مجموعاً 4 تیم( به  طور مستقیم به 
مرحله پایانی جام جهانی 201۸ روسیه صعود خواهند کرد و دو تیم سوم برتر هر گروه 
در بازی پلی آف به مصاف هم می روند و برنده این تقابل در یک جدال رفت و برگشتی 
پلی آف بین قاره ای به دیدار تیم چهارم کونکاکاف )کنفدراسیون فوتبال آمریکای شمالی، 
مرکزی و حوزه دریای کارائیب( خواهد رفت تا آخرین شانس خود برای صعود به جام 

جهانی را امتحان کند.

 عزیزی:

 ای  کاش با عربستان و امارات همگروه 
می شدیم تا از خجالتشان درمی آمدیم

مهاجم پیشین تیم ملی فوتبال ایران گفت: باتوجه به مشکلاتی که با عربستانی ها 
و اماراتی ها داریم و کری که بین ما و آنها بوجود آمده ای کاش با عربستان و امارات 

همگروه می شدیم.
خداداد عزیزی در مورد گروه ایران در رقابت های انتخابی جام جهانی 201۸ روسیه 
گفت: اگر تیم ملی می خواهد به جام جهانی برود فرقی نمی کند در کدام گروه قرار بگیرد. 
با این حال باتوجه به مشکلاتی که با عربستانی ها و اماراتی ها داریم و کری که بین ما و 
آنها بوجود آمده ای کاش با عربستان و امارات همگروه می شدیم تا بچه ها از خجالتشان 

در می آمدند.
 به هرحال بازی با این تیم ها نسبت به بازی با تیم هایی همچون قطر و سوریه هیجانات 

خاص خود را دارد.
وی افزود: همیشه بازی با همه تیم هایی که به مرحله نهایی رقابت های جام جهانی 
صعود می کنند سخت است و در این مرحله تیم آسان نداریم. امیدوارم تیم ملی بتواند 

به جام جهانی 201۸ صعود کند.

 ایران با کره، ازبکستان، چین، قطر و سوریه همگروه شد

ایران در گروه زندگی
مراسم قرعه کشی جام جهانی با حضور نمایندگان ایران دیروز در 

کوالالامپور پایتخت مالزی  انجام شد.
 با نمایش پرچم 12 تیم شرکت کننده، خوشامدگویی مجری 
و سپس سخنرانی کوتاه مصطفی فهمی دایرکتور فیفا آغاز شد 
و سپس در ویدئویی که از اسکرین های بزرگ سالن پخش شد، 
نحوه قرعه کشی و سیدبندی و تاریخ بازی های مقدماتی به نمایش 

درآمد.
تیم ملی فوتبال ایران و استرالیا دو تیم صدرنشین رنکینگ آسیا 
 ـژاپن، عربستان ـ  به عنوان سرگروه های دوگانه انتخاب شدند و کره 
 ـتایلند می توانند در   ـعراق و سوریه   ـچین، قطر  ازبکستان، امارات 

هر یک از زیرگروه های این دو سرگروه قرار بگیرند.
دبیرکل ای اف سی بعد از نمایش ویدئو تیم ها را در ۶ سید مختلف 

تقسیم بندی کرد تا 2 به 2 گروه بندی این رقابت ها مشخص شود.
سوریه اولین شد

اولین تیمی که نامش از داخل گوی ها بیرون آمد سوریه بود که به 
عنوان تیم ششم گروه A جا گرفت، قرعه تایلند هم حضور به عنوان 

تیم ششم گروه B بود.
قطر همگروه سوریه

تیم فوتبال قطر دومین تیم گروه A بود که نامش از گلدان پنجم 
بیرون آورده شد تا همگروه سوریه شود. عراق هم با تایلند در گروه 

B همگروه شد.
A چین اولین تیم غیرعرب گروه

چینی ها به عنوان اولین تیم سید چهارم این مسابقات در گروه 
A قرار گرفتند و با قطر و سوریه همگروه شدند. در گروه B نیز تیم 
امارات قرار گرفت تا به همراه تایلند و عراق در انتظار شناخت 3 تیم 

دیگر گروه باشد
B عربستان در گروه

 A ازبکستان تیم چهارمی بود که نامش برای حضور در گروه
رقابت ها بیرون آمد تا با چین، قطر . سوریه همگروه بشود. عربستان 

هم در گروه B با امارات، تایلند و عراق همگروه شد.

ژاپن و عربستان همگروه شدند
تیم فوتبال ژاپن در گروه B قرعه کشی شد تا به همراه امارات، تایلند 
و عراق و یکی از دو سرگروه، گروه مرگ این رقابت ها را تشکیل بدهند. 

تیم کره جنوبی هم با ازبکستان، قطر، چین و سوریه همگروه شد.
A ایران در گروه

با کره  ابران، شاگردان کیروش   نام  با بیرون آمدن  در نهایت 
 B جنوبی، ازبکستان، چین، قطر و سوریه همگروه شدند. در گروه
این مسابقات هم استرالیا، ژاپن، عربستان، امارات، تایلند و عراق  قرار 

گرفتند که این گروه دشوار تر از گروه ایران به نظر می رسد.
تحلیل کلی، ایران در گروه زندگی

حضور ایران در گروه A این مسابقات خبری خوب برای فوتبال 
ایران است که تنها یک رقیب بسیار جدی را برای صعود به جام 
جهانی روسیه می بینند. ما در دوره قبلی ا ین رقابت ها نیز با کره، 
ازبسکتان و قطر همگروه بوده ایم و از رویارویی با چین و سوریه هم 
خاطرات خوبی داریم. در عین حال عربستان، ژاپن و استرالیا نیز گروه 
مرگ را ساختند بخصوص که تیم قدرتمند امارات در گروه مقابل 

قرار دارد تا رقابت های آن گروه بسیار سخت دنبال شود. به نظر 
می رسد در گروه B عراق هم بتواند برای مدعیان این گروه مشکل 
ساز باشد و البته بعید است که تایلند رتبه ای بالاتر از رده ششم 

گروه B دشت کند.
در حاشیه:

* سخنرانی های مراسم بسیار کوتاه تنظیم شده تا حوصله حاضران 
در سالن سر نرود.  * میزی که قرعه ها از آن درون گوی ها قرار 
داده می شود تا به گلدان ها منتقل شوند، رنگ سفید است و طراحی 
زیبایی دارد. * شعار راه نهایی روسیه به عنوان شعار این دور از رقابت ها 
انتخاب شده است. * کارلوس کی روش سرمربی تیم ملی ایران به 
همراه تنی چند از اعضای تیم ملی در سالن محل برگزاری حضور 

دارد. * این مراسم در هتل ماندریااورتال کوالالامپور برگزار می شود.
* کارلوس کی روش سرمربی تیم ملی ایران که کنار سرمربی تیم 
ملی چین نشسته بود با اتمام قرعه کشی با وی دست داد و همگروهی 
را با وی جشن گرفت. او به طور مشهود از قرعه ای که نصیب تیمش 
شده خوشحال به نظر می رسد. * مراسم در نظمی بسیار خوب و در 

سطح این رقابت ها برگزار شد.
کی روش بعد از قرعه کشی:

قدرت ها در هر دو گروه تقسیم شدند
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران بعد از انجام مراسم قرعه کشی 
رقابتهای مقدماتی جام جهانی 201۸ روسیه گفت: به نظرم قدرت ها 
در هر دو گروه تقسیم شده اند.  کارلوس کی روش درباره انجام 
مراسم قرعه کشی جام جهانی گفت: به نظرم قدرت ها در هر دو 
گروه تقسیم شده اند. ما روی قطر و سوریه نیز حساب باز می کنیم. 
هر کدام از این تیم  ها می توانند قدرت زیادی داشته باشند. وی اضافه 
کرد: ما قبلا با کره جنوبی و ازبکستان بازی کرده ایم. به نظرم قدرت ها 
در هر دو گروه تقسیم شده اند و نمی توان حتی تیمی مثل سوریه را 
دست کم گرفت. سرمربی تیم ملی فوتبال درباره جدایی خود از تیم 
کشورمان گفت: در این لحظه درباره این موضوع صحبت نمی کنم. 

امیدوارم که در آینده اتفاقات خوبی را درباره فوتبال ایران ببینیم.

وزارت ورزش با پیشنهاد کفاشیان موافقت کرد

 نتیجه احراز صلاحیت ها به زودی اعلام می شود

رائول لوزانو: انگیزه های ملی پوشان برای کسب سهمیه دوچندان می شود

یک کارشناس فوتبال تاکید کرد:

 برخی می خواهند قایق ذوب آهن را سوراخ کنند

پس از اعلام رییس فدراسیون فو تبا ل برای برگزاری انتخابات پیش از تصویب اساسنامه، 
وزارت ورزش و جوانان نیز با برگزاری انتخابات در 11 اردیبهشت ماه و قبل از تصویب اساسنامه 

در دولت، موافقت کرد.
در حالی که پیش از این اخباری مبنی بر احتمال تعویق انتخابات فدراسیون فو تبا ل منتشر 
شده بود و برخی از اعضای هیات رییسه فدراسیون فو تبا ل نیز در گفت و گوهایی با تاکید بر 
اینکه چون اساسنامه فدراسیون فو تبا ل به تصویب هیات دولت نرسیده، احتمال تعویق انتخابات 
وجود دارد، اکنون اعلام شده است که وزارت ورزش و جوانان و رییس فدراسیون فو تبا ل بر 

برگزاری انتخابات در 11 اردیبهشت ماه به توافق قطعی رسیده اند.

علی کفاشیان، روز دوشنبه در گفت و گویی رادیویی اعلام کرد که اگر وزارت ورزش و جوانان 
موافقت کند، انتخابات فدراسیون فو تبا ل مطابق روند ثبت نا م انجام شده در 11 اردیبهشت ماه 
برگزار خواهد شد و پس از آن روند تصویب اساسنامه در هیات دولت پیگیری خواهد شد. او 
همچنین بر این نکته تاکید کرد که این یک پیشنهاد است و اگر وزارت ورزش و جوانان با 
آن موافقت کند طبق این پروسه انتخابات را برگزار خواهیم کرد، اکنون اعلام شده که وزارت 
ورزش و جوانان نیز با این پیشنهاد موافق است و علی کفاشیان مطابق جلسات برگزار شده تعهد 
کرده که مطابق همین رویه پیشنهادی، انتخابات فدراسیون فوتبال را در تاریخ مقرر برگزار کند.

اساس این پیشنهاد بر این عقیده استوار است که، چون در طی ۸ سال گذشته فعالیت های 
فدراسیون فوتبال مطابق اساسنامه فعلی و بدون تصویب هیات دولت برقرار بوده و بر اساس 
همین اساسنامه انتخابات سال 90 فدراسیون فوتبال برگزار شده و هم چنین با علم به ایراد 
داشتن اساسنامه کنونی روند ثبت نام انتخابات ابلاغ و اجرایی شده است، انتخابات 11 
اردیبهشت نیز بر همین روال در تاریخ مقرر برگزار شود تا پس از آن اساسنامه در مدت زمانی 

مشخص در مجمع مطرح، اصلاح و در هیات دولت تصویب شود.
روند برگزاری انتخابات با این رویکرد با هماهنگی نهاد های نظارتی  و وزارت ورزش و در راس 
آن با رییس فدراسیون فوتبال نهایی شده است و مطابق آخرین توافقات طرفین انتخابات در 

تاریخ مقرر برگزار خواهد شد.
جلسات هماهنگی برگزاری انتخابات مکررا میان رییس فدراسیون فو تبا ل و معاونان وزارت 
ورزش و جوانان در حال برگزاری است و بر اساس تعهدی که رییس فدراسیون فو تبا ل داده 

انتخابات در تاریخ مقرر برگزار خواهد شد.
یه منبع آگاه در گفت وگو با ایسنا هم چنین تایید کرد که روند بررسی صلاحیت کاندیداهای 
ثبت نا می انتخابات فدراسیون فو تبا ل در حال انجام است و به زودی نتایج این احراز صلاحیت ها 

رسما اعلام خواهد شد. 

رئیس کمیته ملی المپیک در اردوی تیم ملی والیبال حاضر 
شد تا از نزدیک نظاره گر تمرینات ملی پوشان کشورمان باشد.

  اردوی آماده سازی تیم ملی والیبال ایران در سال 9۵ با 
حضور 32 بازیکن از هشتم فروردین ماه در دو گروه آغاز شده 
است. تیم ملی والیبال ایران خود را برای مسابقات انتخابی 
المپیک که از هشتم خردادماه در توکیو آغاز می شود، آماده 
می کند و کیومرث هاشمی رئیس کمیته ملی المپیک مهمان 

ویژه تمرینات امروز این تیم بود.
محمدرضا داورزنی رئیس فدراسیون والیبال و اصغر رحیمی 
سرپرست کاروان ورزشی ایران در المپیک ریو نیز رئیس 

کمیته ملی المپیک را در این بازدید همراهی کردند.
رئیس کمیته ملی المپیک در زمان تمرین گروه یک تیم 
ملی به سالن فدراسیون والیبال آمد و بعد از گذشت دقایقی 
از حضور هاشمی در اردوی تیم ملی والیبال، رائول لوزانو برای 

خوشامدگویی به سمت جایگاه ویژه سالن والیبال رفت و به 
رئیس کمیته ملی المپیک ایران گفت: خوشحالم که شما به 
اردوی تیم ملی والیبال آمده اید. حضور مسئولان ورزش ایران 
در تمرینات نشان از توجه دولت به ورزش والیبال دارد و انگیزه 

تیم ملی را برای کسب سهیمه دو چندان خواهد کرد.
رئیس کمیته ملی المپیک نیز خطاب به لوزانو گفت: مردم 
ایران والیبال را دوست دارند و امیدوارم تجربه شما در دو دوره 
المپیک به کسب سهمیه و حضور شایسته ایران در المپیک 

ریو کمک کند.
رئیس کمیته ملی المپیک قبل از حضور در سالن تمرین، 
نشستی نیز با رئیس فدراسیون والیبال در دفتر کار دکتر 
محمدرضا داورزنی داشت تا ضمن آشنایی با برنامه های 
والیبال در سال 9۵، راهکارهای حمایت از این رشته ورزشی 

را بررسی کنند.

یک کارشناس و مربی فوتبال گفت: مدیریت کارخانه و 
باشگاه ذوب آهن حمایت های زیادی از تیم می کنند، اما این 
حمایت ها چه به لحاظ مالی و چه معنوی باید بیشتر از این ها 

باشد.
هاشم سلطانی در گفت وگو با خبرنگار ورزشی خبرگزاری 
دانشجویان ایران)ایسنا( -منطقه اصفهان، با اشاره به شرایط 
خوب ذوب آهن و انگیزه بالایی که بعد از برد برابر بنیادکار 
به دست آورده است، اظهار کرد: ذوب آهن در برابر بنیادکار با 
کیفیت و کم اشتباه ظاهر شد و هم در حمله و هم در دفاع 
خوب کار کرد و با انضباطی که داشت توانست یک پیروزی 

روحیه بخش را کسب کند.
وی بابیان اینکه بازی ذوب آهن با تراکتور نیز بازی خوب و 
تاکتیکی به نظر می آید، افزود: هم ذوب آهن و هم تراکتور به 
این 3 امتیاز نیاز دارند و اگر ذوب آهن بتواند تیم تراکتور را در 
20 دقیقه اول تحت فشار قرار دهد و به گل برسد می تواند 

پیروزی را از آن خود کند.این کارشناس و مربی فوتبال بابیان 
اینکه ذوب آهن باید مراقب باشد تا اسیر ضد حملات نشود، 
افزود: این چند بازی باقیمانده برای تمام تیم های بالای جدول 
حکم فینال را دارد و بازی تراکتور و ذوب آهن نیز یکی از این 
فینال ها است و هر تیمی هوشیارانه عمل کند 3 امتیاز را از 
آن خود خواهد کرد.وی در ادامه در خصوص دلخوری قاسم 
حدادی فر نیز گفت: بازیکنان تحت فشار هستند و ممکن 
است یک سری صحبت هایی کنند و عکس العمل هایی نشان 
دهند، اما مهم این است که کادر فنی و مدیریت به خوبی این 
مسائل را کنترل کنند و این ذوب آهن هماهنگ و یک دست 
را به جایی رسانده اند که در هر سه جام موفق عمل کرده است. 
در تیم ذوب آهن ستاره ای دیده نمی شود، اما بازیکنان با اخلاق 

و خوب بسیار وجود دارد.
سلطانی بابیان اینکه مدیریت کارخانه و باشگاه حمایت های 
زیادی از تیم می کنند، اما این حمایت ها چه به لحاظ مالی و 

چه معنوی باید بیشتر از این ها باشد، افزود: زمانی تیم ذوب آهن 
برای نیفتادن می جنگید و در آن زمان تمام مسئولان دست 
به دست هم دادند تا این تیم ریشه دار به دسته یک سقوط 
نکند، اما چرا مسئولان الآن که قایق ذوب آهن به خوبی در این 
آب به جلو می رود سعی می کنند آن را با میخ سوراخ کنند؟!

وی با بیان اینکه آدم هایی که به لحاظ افکار دچار عقب 
باشگاه ذوب آهن  برای ورزش  نمی توانند  ماندگی هستند 
تصمیم گیری کنند، ادامه داد: باشگاه آدم خاص خودش را 

می خواهد این افراد نمی توانند سیاست گذار خوبی باشند.
سلطانی گفت: اگر پولی به فوتبال ذوب آهن تزریق می شود 
حاصل زحمات کارگران ذوب آهن است و هیچ کسی نمی تواند 
نیز  آذری  افزود:  شده ام.وی  آن  باعث  نوعی"  "من  بگوید 
زحمات زیادی برای نماینده اصفهان یعنی ذوب آهن می کشد.

سلطانی خاطرنشان کرد: امیدوارم سپاهان نیز بتواند خودش را 
جمع وجور و دل هوادارانش را شاد کند. 



5علمی و سلامت

محققان آمریکایی معتقدند که می توان از الیاف گیاه شاهدانه به عنوان ماده ی اصلی در ساخت 
خانه های کوچک و ارزان قیمت استفاده کرد.

کیفیت الیاف کنف از نظر استحکام و کارایی کاملا ثابت  شده است، چرا که بشر از هزاران سال 
قبل از این الیاف در ساخت ابزارهایی همچون طناب، لباس و سایر ابزار آلات استفاده کرده است.

محققان شرکت ساختمان سازی Green Built در نیویورک معتقدند که استفاده از الیاف 
کنف نه  تنها برای محیط  زیست خطری ندارد بلکه از نظر مقاومت و زیبایی سازه نیز بسیار 

کاربردی است.
اولین نمونه آزمایشی خانه کنفی با ۵0 متر مربع مساحت و با امکانات کامل توسط این شرکت 

ساخته شده است.
یکی از محققان شرکت Green Built در مورد مزیت استفاده از الیاف کنف در خانه سازی 
عنوان کرد: با استفاده از الیاف کنف دیگر نیازی به عایق  حرارتی نیست، چرا که این الیاف به خوبی 
در برابر عبور گرما مقاومت می کنند.طبق برنامه ریزی های انجام شده توسط مسئولان شرکت 
ساختمان سازی Green Built ، ساخت اولین نمونه از خانه ارزان قیمت تمام کنفی در صورت 

کسب مجوزهای لازم آغاز خواهد شد. 

جلوگیری از عوارض جانبی نوعی آنتی بیوتیک با حسگر محققان ایرانی

5 سال عمر بیشتر برای مبتلایان به سرطان مغز

طراحی ربات کاوشگر برای کاوش در اعماق آبها
یک گروه از دانشمندان مشتاق به طراحی یک ربات 
غواص پرداختند که به بررسی اکوسیستم میکروب های 
موجود در زیر سطح دریاچه پارک ملی یلوستون آمریکا 

می پردازد.
انجام پژوهش در آبهای پارک ملی یلوستون در گذشته 
مفید بوده و محققان طی یک پژوهش موفق به کشف یک 
 Thermus " گونه میکروبی موجود در این پارک به نام
aquaticus " شدند که به توسعه یک روش رمزگشایی 
دی ان ای جدید منجر شده و جایزه نوبل سال 19۷0 را 

به همراه داشت.
Thermus aquaticus نوعی باکتری است که در محیط 

هایی با درجه حرارت بالا زندگی می کند.
از آنجا که این ارگانیسم ها در دمای گرم زندگی می کنند، 
شبیه به آن دسته از ارگانیسم هایی هستند که در داخل 

بدن ما وجود دارند.
دانشمندان بر این باورند که درک درستی از سوخت و 
ساز و فرایندهای فیزیولوژیکی این ارگانیسم ها می تواند به 

توسعه داروهای ضد سرطان کمک کند.
با وجود اهمیت علمی بالقوه شناسایی این میکروب ها، 
در  موجود  میکروب های  از  درصد  یک  حدود  در  تنها 
آبهای یلوستون شناسایی شده است. در گذشته محققان 
از یک ربات با فناوری نه چندان پیشرفته برای گرفتن 
فیلم از صخره های خیره کننده در زیر سطح دریاچه در 
سال 19۸0 استفاده شده بود، اما از آن زمان به بعد انجام 
ماموریت های اکتشافی در دریاچه یلوستون با رکود مواجه 

شده است.
انجمن  با همکاری  اقیانوسی  بنیاد جهانی اکتشافات 
یلوستون، پارک ملی یلوستون، موسسه اقیانوس شناسی 
مانتری،  خلیج  آکواریوم  تحقیقات  موسسه  هول،  وودز 
دانشگاه مینه سوتا و دانشگاه ایالتی مونتانا به ساخت یک 

ربات برای انجام پژوهش در دریاچه یلوستون پرداختند.
این ربات برای ضبط ویدئو با کیفیت بالا و جمع آوری 
 X 0.91 X 0.91 نمونه های بیولوژیکی دقیق، در اندازه
1.3۷ متر و وزن 2۷2 کیلوگرم، به همراه یک محموله 
علمی ۵4 کیلوگرم ساخته شد. این تیم امیدوار است که 
بتواند این ربات بتواند در جاهایی با عمق 1۵00 متر نیز به 

کاوشگری بپردازد.
دریاچه  قسمت  عمیقترین  که  است  ذکر  به  لازم   

یلوستون، تنها 120 متر است.
دوربین های با کیفیتی به خارج از ربات متصل شده اند 
که تصاویر واضحی از کف دریاچه را برای این تیم ارسال 
کرده و دانشمندان می توانند نمونه با استفاده از یک بازوی 
برقی، حسگر دما، نمونه بردار آب و تجهیزات طراحی شده 
برای تجزیه و تحلیل ترکیب مایعات هیدروترمال جمع 

آوری کنند.
صوتی،  ناوبری  سیستم  یک  به  همچنین  ربات  این 
سونار)دستگاه ردیاب زیردریایی که طرز کار آن استفاده از 
انتشار امواج صوتی است( 130 رنگ و ۶ پیشرانه مجهز 

شده است.
با توجه به تمامی موارد مذکور، ساخت چنین فناوری 

با هزینه های بسیاری همراه است. بنیاد جهانی اکتشافات 
اقیانوسی کل هزینه های ساخت این ربات را در حدود 200 

هزار دلار برآورد کرده است.
گفته می شود که سیستم رانشگر 4۵000 دلاری این 

ربات جزو گرانترین بخشهای آن است.
لازم به ذکر است که ربات یلوستون در حال حاضر به 
 Kickstarter دنبال جمع آوری بودجه در سایت منبع یابی

است.
این تیم در کنار کاوش دریاچه یلوستون امیدوار است تا 
با استفاده از این ربات بتواند به کاوش در دریاچه های بزرگ 

دیگر نیز بپردازد. 

درمان افسردگی، سلامت قلب را 
به همراه دارد

پژوهش مرکز قلب "Intermountain" آمریکا نشان می دهد، درمان مؤثر افسردگی افراد 
می تواند خطر بیماری قلبی را کاهش دهد.

طی این تحقیق هفت هزار و ۵۵0 شخص حضور داشتند که نشان می داد درمان مؤثر 
افسردگی می تواند خطر بیماری قلبی را در این بیماران به اندازه افرادی که تا به حال سابقه 

افسردگی نداشتند، کاهش دهد.
خطر عمده بیماری های قلبی برای افراد افسرده ای که درمان موفقی داشتند 4.۶ و برای افراد 
بدون افسردگی 4.۸ گزارش شد. در بین افراد افسرده ای که به درمان پاسخ ندادند، ۶ درصد 

و اشخاصی که طی این پژوهش به افسردگی مبتلا شدند، رقم ۶.4 درصد نشان داده شد.
به گفته محققان پژوهش های پیشین نشان داده شده که افسردگی می تواند در طولانی مدت 
پیامدهای جدی برای بیماری های قلبی داشته باشد. اما این یافته ها نشان می دهد که کاهش 
علائم افسردگی می تواند در کوتاه مدت نیز تأثیرات مهمی بر سلامت قلب بگذارد؛ در واقع 
محققان چنین عنوان داشته اند که عدم درمان صحیح افسردگی با افزایش قابل توجه بیمارهای 

قلبی و عروقی مرتبط است.
بنا بر این گزارش تحقیقات بیشتری برای تعیین نوع کارآمدترین درمان افسردگی که در 

کاهش خطر بیماری های قالبی نقش دارد نیاز است. 

ساخت خانه زیبا و ارزان با الیاف کنف

تولید  به  موفق  مشهد  پزشکی  علوم  دانشگاه  محققان 
حسگری آزمایشگاهی شدند که می توان با استفاده از آن مقادیر 

جزئی یک نوع داروی آنتی بیوتیک را در خون شناسایی کرد.
آنتی بیوتیک فراورده یا ماده ای است که از یک میکروارگانیسم 
گرفته می شود و میکروارگانیسم های دیگر را از بین می برد یا از 

رشد آنها جلوگیری می کند.
داروی کانامایسین یک آنتی بیوتیک پرکاربرد است که به  
منظور درمان برخی عفونت ها در انسان و حیوان استفاده 
می شود. دزهای بالای این دارو می تواند سبب عوارض جانبی 
شدیدی مانند مسمومیت های شنوایی و کلیوی شود؛ از این 
رو تعیین مقادیر این دارو در خون به  منظور جلوگیری از بروز 
عوارض جانبی ضروری به نظر می رسد که تاکنون روش های 
متعددی جهت شناسایی و اندازه گیری این دارو معرفی  شده 

است.
دکتر خلیل آبنوس، عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی 
مشهد و مجری طرح با تأکید بر معایب روش های مرسوم 
تشخیص و تعیین غلظت داروی کاتامایسین، گفت: روش های 
مرسوم مورد استفاده در تشخیص داروی کانامایسین وقت گیر 
و گران هستند، ضمن آن که به نیروی متخصص برای کار با 
تجهیزات نیاز دارد؛ از این  رو در تحقیقاتی که انجام دادیم اقدام 

به تولید یک حسگر فلورسانس دقیق و سریع جهت تعیین 
مقادیر جزئی داروی مذکور در خون و شیر کردیم.

وی خاطرنشان کرد: حسگر طراحی شده در این پژوهش که 
کارایی آن به  وسیله  نانو ذرات طلا بهینه شده است، می تواند 
حضور و مقدار داروی کانامایسین را با حساسیت و انتخاب گری 
بالایی شناسایی و اندازه گیری کند. همچنین سرعت تشخیص 

این حسگر نسبت به روش های تشخیصی مشابه بالاتر است.
محقق طرح به بیان جزئیات اجرای این تحقیق پرداخت و 
ادامه داد: هنگامی که به یک مولکول از طریق نور انرژی داده 
شود، مولکول برانگیخته شده و تمایل دارد مجددا به حالت 
پایدار بازگردد. این مولکول هنگام بازگشت به حالت پایدار از 
خود نور منتشر می کند که این پدیده به فلورسانس معروف 
است. در پژوهش حاضر، یک حسگر فلورسانس بر مبنای 
آپتامر، آنزیم آگزونوکلئاز III و نانوذرات طلا طراحی شده است 
که قادر است غلظت های بسیار اندک داروی کانامایسین را در 

سرم خون و شیر شناسایی می کند.
آبنوس، در خصوص مراحل انجام طرح و روند ارزیابی این 
حسگر گفت: برای این امر در ابتدا حسگر مورد نظر به  صورت 
تئوری طراحی و پس از سنتز نانو ذرات طلا، مواد مورد استفاده 
بهینه و کونژوگه نانو ذرات طلا - رشته  مکمل نشان دار تهیه 

شد.
عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی مشهد یادآور شد: 
حسگر تولید شده در این طرح قادر است داروی کانامایسین 
موجود در سرم خون را با حد تشخیص ۵۶9 پیکومولار و 
با  و  پیکومولار  تشخیص 4۷۶  حد  با  را  شیر  در  موجود 

انتخاب گری بالایی شناسایی کند.
به گفته وی از این حسگر می توان در پزشکی و دامپزشکی 
به  منظور اندازه گیری کمی این داروی آنتی بیوتیک در سرم 

خون و شیر استفاده کرد.

محققان آمریکایی دانشگاه کالیفرنیا و کلینیک مایو دریافتند، اضافه کردن شیمی درمانی به 
پرتودرمانی می تواند سال های بیشتری برای بیماران مبتلا به تومورهای خاصِ کم رشد مغزی 

بیفزاید.
نتایج این پژوهش که از دنبال کردن رزومه پزشکی تعدادی بیمار از 19۸۸ تاکنون به دست 
آمده نشان می دهد که شیمی درمانی به همراه درمان استاندارد پرتودرمانی، با و یا بدون عمل 

جراحی، می تواند از پیشرفت تومورها جلوگیری کند و عمر بیمار را افزایش دهد.
تومور مغزی گلیوما نوع دو به طور نامتناسبی بزرگسالان جوان را تحت تأثیر قرار می دهد و 
بیشتر این بیماران نیز به علت مرگ زودرس از دنیا می روند. حال سؤال اینجاست که آیا اضافه 

کردن شیمی درمانی به پرتودرمانی این افراد می تواند بقای آنها را افزایش دهد یا خیر.
طی این پژوهش 2۵1 بیمار حدوداً 40 ساله بین سال های 199۸ تا 2002 مورد بررسی قرار 
گرفتند. نیمی از این افراد برای داشتن پرتودرمانی شش هفته ای و نیمی دیگر نیز پرتودرمانی به 

همراه شیمی درمانی با داروهایی موسوم به "پروکاربازین"، "CCNU" و "وین کریستین" انجام 
دادند. در زمان های ممکن بیماران بعضی از قسمت های سرطانی شان را پیش از پرتودرمانی 

برداشته بودند.
در آخر درمان، ۵۵ درصد از بیماران فوت کردند؛ اما بیمارانی که شیمی درمانی دریافت 
کرده بودند، عمر طولانی تری داشتند که در واقع عمر 13 ساله ای را در مقایسه با سایرین که با 
پرتودرمانی تنها ۸ سال عمر کردند، داشتند. البته شیمی درمانی برای همه بیماران چنین تأثیر 
مشابهی نداشت.به گفته محققان، با به دست آمدن چنین نتایجی باید خوشحال بود؛ چراکه 
حداقل برای پنج سال زندگی بیماران بیشتر تضمین می شود.البته پژوهشگران خاطرنشان 
کردند که هنوز باید تلاش ها برای یافتن راهی غیر سمی و یا کمتر ادامه یابد چراکه بیماران 
تحت شیمی درمانی دچار کاهش شمار سلول های خونی می شوند که آنها را در برابر عفونت های 

جدی، تهوع، استفراغ، یبوست و کاهش وزن آسیب پذیر می کند. 

بهار با همه زیبایی های دل انگیز خود، مشکلاتی را نیز 
برای برخی افراد به همراه دارد. عطسه و سرفه های مکرر، 
خارش چشم و آب ریزش بینی بخشی از مشکلاتی است که 
آلرژی فصلی با خود به همراه دارد و سبب می شود آنان از 
زیبایی ها و شگفتی های طبیعت در فصل بهار کمتر بهره مند 
شوند. گفت وگوی با دکتر کوروش محمدی، فوق تخصص 
آلرژی و آسم و عضو هیأت علمی دانشگاه درباره همین 

مشکلات است. با ما همراه باشید.
چرا برخی افراد به آلرژی مبتلا هستند؟

آلرژی بر اثر پاسخ بیشتر از حد طبیعی سیستم ایمنی 
بدن نسبت به عوامل بی ضرر آلرژی زای موجود درمحیط 
پیرامون ما و یا مواد خوراکی و داروها ایجاد می  شود. این 
بیماری صرفاً در افرادی روی می دهد که به لحاظ ژنتیکی 
مستعد بوده و به طور مکرر با عوامل آلرژی زا تماس داشته 
باشند.هر چند این روند آلرژیک می تواند از زمان جنینی 

آغاز گردد.
  ژنتیک در آلرژی تأثیر بیشتری دارد یا عوامل 

محیطی؟
 همان طور که گفتم، وجود استعداد ژنتیکی شرط اولیه 
ابتلا به آلرژی است و عوامل محیطی با تحریک سیستم 
ایمنی بدن زمینه را برای بروزبیماری های آلرژیک فراهم می 
کند، به این لحاظ شرایط محیطی و بخصوص وضعیت آب و 
هوایی نقش تعیین کننده ای در بروز آلرژی دارند.                                       

  نشانه های آلرژی چیست؟ 
نشانه های آلرژی بسیار متنوع بوده و شامل موارد زیادی 
مثل سرفه، تنگی نفس و خس خس سینه)بیماری آسم(، 
خارش گلو و گوش، عطسه های مکرر، گرفتگی، خارش و 
آبریزش بینی)آلرژی بینی( می شود.البته خارش و قرمزی 
چشم)آلرژی چشم(، خشکی، خارش و قرمزی پوست)اگزما 

و کهیر( هم از دیگر نشانه های آلرژی فصلی است.
از سایر  بهار بیش    چرا حساسیت در فصل 

فصل ها دیده می شود؟ 

به طور کلی 20 تا 30 درصد افراد جامعه ممکن است 
دچار آلرژی شوند. این آلرژی می تواند به صورت فصلی و 
یا دایمی باشد که شیوع نوع فصلی آن بیش از نوع دایمی 
است. آلرژی های فصلی برای بروز به یک عامل محرک نیاز 
دارند و فصل بهار که فصل گرده افشانی و رویش گیاهان 
گوناگون است، می تواند محرک خوبی برای آن باشد. این 
گرده ها غیر قابل رؤیت و معلق در هوا بوده و تا مسافت ۵0 

کیلومتر با وزش باد جابه جا می شوند.
گرده  بهاری،  آلرژی های  اصلی  دلیل  پس    

گل ها ست؟
کدام  که  داشت  توجه  نکته  این  به  باید  البته  بله،   
گرده ها سبب بروز آلرژی می شوند. بر خلاف نظر عامه 
مردم، گل هایی مثل رز و سرخ به دلیل اینکه گرده آن ها 
بزرگ است، کمتر در ایجاد آلرژی نقش دارند و در مقابل، 
گرده گل های کوچک و گرده درختان سوزنی برگ مثل سرو 

در ایجاد آلرژی بسیار مؤثرند.
  آلرژی را می توان کنترل و درمان کرد؟ 

اصل مهم در درمان یا کنترل آلرژی اجتناب از تماس 
مکرر و نزدیک با عوامل آلرژی زاست، اما به دلیل پراکندگی 
گسترده این عوامل در داخل خانه، محیط های شغلی و 
فضاهای باز و همین طور وجود مواد آلرژی زا در غذاها و 
داروها، اجتناب کامل و مؤثر از آلرژی زا ها بسیار دشوار است، 
بنابراین اجتناب در اکثریت موارد به تنهایی برای مقابله با 
بیماری کافی نبوده و لازم است که بیمار داروی تجویزی از 
سوی پزشک را مصرف کند. در کل ریشه کنی آلرژی بسیار 
مشکل است و ساعت 10 صبح و ۵ بعد از ظهر اوج آلرژی 
است. پس باید بیشتر از خود در این ساعت ها مراقبت کرد.

  آیا تغذیه و آلرژی با هم مرتبط هستند؟ 
برخلاف تصور عمومی، به جز در سال اول زندگی انسان، 
در بیشتر موارد بروز آلرژی ها، غذاها معمولاً نقش بنیادینی 
نداشته و فقط در نقش بدترکننده نشانه ها عمل می کنند.

بنابراین توصیه به اجتناب از مصرف بی  رویه غذاهای دریایی، 

ادویه جات، فلفل، میوه های استوایی، فست فود، نوشابه های 
دارای رنگ های  و  ماندگاری طولانی  با  گازدار، غذاهایی 

مصنوعی سبب بروز آلرژی در افراد می شوند.
  برای بهبود آلرژی توصیه می کنید چه مواد 

غذایی مصرف شود؟ 
نخستین گام برای مقابله با این مشکل و بیماری، بهبود 
عملکرد سیستم ایمنی است. گنجاندن مقادیر زیادی از 
آنتی اکسیدان ها مثل میوه ها، انواع سبزی ها و چربی امگا 3 
به رژیم غذایی تا حد زیادی آن را برطرف می کند و توصیه 
می شود، یک رژیم غذایی مقوی و سالم را دنبال کنید. 
افزایش مصرف موادغذایی ضد التهابی مثل روغن ماهی و 
میوه و سبزی از نشانه های التهابی آلرژی فصلی به میزان 

قابل توجهی می کاهد. 
برای کاهش التهاب در بدن از مواد دارای کاروتنوئید 
مانند اسفناج و سیب زمینی شیرین بیشتر مصرف کنید. 
حتماً اسیدهای چرب امگا 3 را در فهرست غذایی روزانه 
خود بگنجانید و مصرف گوشت قرمز را کاهش دهید. 
ضمن اینکه از مواد هضم کننده طبیعی استفاده کنید.

مشکل  دچار  غذا  هضم  در  اغلب  آلرژی  به  مبتلایان 
می شوند. با مصرف هضم کننده های طبیعی مانند مواد 
غذایی پروبیوتیک می توانید تا حد زیادی به این مشکل 
غلبه کنید و در نهایت حتماً روزانه 30 دقیقه ورزش 

کنید.
 چطور از شر آلرژی های بهاری رهایی پیدا کنیم؟

 برای رهایی از آلرژی های بهاره باید از حضور غیر الزامی 
در فضاهای باز و بخصوص باغ ها و مزارع و همین طور از باز 
گذاشتن در و پنجره ها خودداری نموده و از درزگیر برای 
پنجره استفاده نمود.در صورت برطرف نشدن و یا بدتر شدن 
نشانه ها باید به پزشک مراجعه کرده و درمان های لازم را 
انجام داد. تأکید می کنم، نباید آلرژی را کم اهمیت تلقی 
کرد؛ زیرا مزمن شدن این بیماری می تواند سبب عوارض 

غیرقابل بازگشتی در بدن شود.

چطور از شر 
حساسیت های 
بهاری رها شویم

هفت ماده غذایی شگفت انگیز 
برای زنان را بشناسیم

مصرف غذاهای سالم هم برای آقایان و هم برای خانم ها ضروری است، اما علم نشان 
داده است مصرف برخی مواد غذایی فواید بیشتری برای خانم ها دارند و می توانند از پوکی 
استخوان، بیماری های قلبی، سرطان سینه و گرگرفتگی جلوگیری کنند. این »هفت ماده 

غذایی شگفت انگیز برای خانم ها« را در آشپزخانه داشته باشید.
 گوجه فرنگی : گوجه فرنگی های رسیده، آبدار و قرمزرا به راحتی می شود دوست داشت. 
اینکه مطالعات نشان داده اند مواد غذایی غنی از»لیکوپین« مثل گوجه فرنگی، می توانند 
در جلوگیری از بیماری هایی مثل سرطان سینه و رحم نقش داشته باشند، صرفاً تأکید 
بیشتری بر مزیت های استفاده از این ماده غذایی است. گوجه فرنگی برای سلامت قلب 
نیز مفید است. محققان در »بوستون« پس از مطالعه روی 40 هزار زن به این نتیجه 
رسیدند که لیکوپین یا دیگر فیتوکمیکال ها در تولیدات حاوی گوجه فرنگی، می توانند از  

بیماری های قلبی- عروقی جلوگیری کنند.
  دانه کتان : یکی از مواد خوراکی عالی - دارای اسیدهای چرب امگا3، فیبر و ترکیبات 
ضد بیماری به نام »لیگنان« ها- که دانشمندان آن ها را به طور خاص برای زنان مفید 
می دانند، کتان است.  براساس تحقیقات »کلینیک مایو«ی ایالت »مینه سوتا« ی آمریکا، 
40 گرم دانه کتان، گرگرفتگی زنانه را کاهش می دهد و نیز از میزان LDL یا کلسترول 
»بد« و تری گلیسیریدها می کاهد)مطالعه ای که در چین انجام شد نشان داد تأثیرات 
کاهندگی کلسترول دانه کتان، در زنان بیشتر از مردان است(. دانه های قهوه ای یا طلایی 
کتان می توانند در مبارزه با سرطان سینه نیز نقش داشته باشند. با این حال زنان باردار یا 

شیرده باید در مصرف این ماده احتیاط کنند.
  آب زغال اخته : در بسیاری موارد، درمان های طبیعی واقعاً مفید واقع می شوند. یکی 
از این موارد، مصرف آب زغال اخته و عصاره آن  برای مبارزه با عفونت های ادراری در زنان 
است. آنتی اکسیدان »پرو آنتوسیانین« قهرمان اصلی این مبارزه است. این آنتی اکسیدان 
از چسبیدن باکتری ها به دیواره مثانه - جایی که می توانند در آن تکثیر شوند و عفونت را 

تشدید کنند- جلوگیری می کند.
  کلم : کلم یکی از سبزیجات ارزشمندی است که منبع سرشاری از انواع مواد مفید 
برای سلامت، به طور کلی و برای سلامت زنان به طور خاص است. آنتی اکسیدان های 
»لوتئین« و »زیزانتین« کلم، از چشم محافظت می کنند. به این خاصیت کلم باید 
دارابودن ویتامین C مورد نیاز روزانه و مقداری کلسیم را هم اضافه کرد، اما چیزی که این 
ماده غذایی را بویژه برای زنان مفید می سازد، ویتامین K، استخوان ساز قوی آن است. 
محققان ثابت کرده اند زنانی که رژیم غذایی غنی از ویتامین K دارند، کمتر به شکستگی 
لگن دچار می شوند. بدن برای جلوگیری از پوکی استخوان- که در زنان چهاربرابر بیشتر 

از مردان اتفاق می افتد- به این ویتامین نیاز دارد.
  ماهی آزاد:  اسید چرب امگا 3 موجود در ماهی سالمون برای همه مفید است، اما 
برای زنان فواید خاصی دارد. تحقیقات نشان داده اند ماهی های چرب و روغنی مثل 
»ماهی آزاد« برای زنان باردار و برای رشد مغز و دستگاه عصبی جنین، ضروری هستند. 
اگر در دهه چهارم به بعد زندگی تان هستید، به خاطر داشته باشید که بیماری های قلبی، 
همچنان اولین عامل مرگ و میر در میان زنان هستند. زمانی که سطح هورمون زنانه 
»استروژن« که نقش حفاظتی برای قلب دارد، پایین می آید خوردن ماهی های چرب به 

سلامت نگه داشتن قلب کمک می کند.
  گردو:  ته بندی با یک مشت گردو می تواند هم با رشد سرطان سینه و هم با پوکی 
استخوان مقابله کند. به نظر می رسد  این به دلیل آنتی اکسیدان »فیتو استرول« موجود 
در گردو باشد که از مبارزان سرطان نام گرفته است. این خواص گردو می تواند به دلیل 
امگا3 موجود در آن نیز باشد. مطالعات نشان داده اند رژیم های غذایی غنی از این ماده 

غذایی و بر پایه اسیدهای امگا3 استخوان ها را قوی و سالم نگه می دارد.

سلامتی کلیه ها را جدی بگیرید؛

آبمیوه های قدرتمند برای سم زدایی کلیه ها
در این دنیای پر از وسوسه و افراط بسیار راحت می توانیم اسیر یک زندگی ناسالم شویم. 
فست فودها، الکل، کافئین و … باعث می شوند تا با مصرف شان مقداری سم وارد بدن مان 

کنیم که در این میان کلیه هم از آسیب ناشی از این مواد بی نصیب نمی ماند.
کلیه اندامنی لوبیا شکل به اندازه یک مشت و قهوه ای رنگ است که در قسمت میانی 
کمر درست زیر قفسه سینه واقع شده است. کلیه ها هر 24 ساعت جمعاً حدود 200 لیتر 
از مایعات بدن را تصفیه و به جریان خون بازمی گردانند. حدود 2 لیتر مایع به صورت ادرار 
از بدن دفع می شود در حالی که باقی مانده یعنی حدود 9۸ لیتر به بدن باز می گردد. ادرار 
دفع شده تقریباً ظرف مدت 1 تا ۸ ساعت در مثانه ذخیره شده است. در این 2 لیتر باقی 
مانده در کلیه ممکن است مواد زائد هم وجود داشته باشد که باعث بروز مشکلاتی برای 
کلیه ها می شود. مانند هر ماشین دیگری بدن انسان نیز وقتی از سم ها اشباع شود یا از 
کار می افتد و یا دچار نقص جدی می شود. زمانی که سم ها به بدن ما می رسند کلیه ها 

مستعد انواع بیماری ها از جمله عفونت، کیست، تومور و سنگ کلیه می شود.
برای جلوگیری از این بیماری ها برای کلیه ها باید به آن ها استراحت داد. نوشیدن 
۸ تا 10 لیوان آب در روز موجب تصفیه سم ها و مواد زائد در کلیه می شود. همچنین 
آبمیوه های طبیعی نیز وجود دارند که با تهیه مواد معدنی لازم کار کلیه ها را تسهیل 

می نمایند.
 آب کرفس

آب کرفس به علت داشتن دو ترکیب خاص به نام های  لوتئولین )luteolin( و پلی 
استیلن )polyacetylene( کمک به درمان بیماری های التهابی مانند نقرس، آرتروز و 
پوکی استخوان می کند. نوشیدن آب کرفس موجب خنثی سازی اسید بدن و قلیایی 
شدن و تعادل PH می شود. این ماده ی ضد سرطان سرشار از آنتی اکسیدان های مفید 
است و موجب سم زدایی بدن و کلیه ها می گردد که برای درمان سنگ کلیه بسیار 

توصیه می شود.
 آب لیمو

آب لیمو یک اسید طبیعی است که به افزایش سطح سیترین در ادرار کمک می کند. 
سیترین ماده ای است که از تشکیل سنگ کلیه در ادرار جلوگیری می کند. بیماری سنگ 
کلیه یک بیماری دردناک است که به گفته کسانی که تجربه آن را داشته اند دردی برابر 
با درد زایمان و حتی بیشتر از آن را دارد. آب 4 عدد لیمو را بگیرید و بایک لیوان آب گرم 

یا چای میکس کرده و بنوشید.
  آب زغال اخته

زغال اخته دستگاه ادراری را سالم و تمیز نگه می دارد و راه حلی برای درمان کسانی 
است که این عفونت را تجربه کرده اند. همچنین موجب می شود تا باکتری ها در مجرای 
ادراری و مثانه تجمع نکنند و به این مجرا نچسبند. این کار به نوبه خود موجب عدم 
عفونت ادراری می شود. همچنین آب زغال اخته از تشکیل کلسیم اگزالات و سنگ کلیه  

جلوگیری می کند.
 آب جعفری

آب جعفری یک داروی عالی برای افراد مبتلا به عفونت ادراری و ورم مفاصل، کم خونی 
و نفخ است. جعفری دارای کاروتنویئد )carotenoid( برای کمک به جلوگیری از ابتلا به 

سرطان، سرشار از آهن و کلروفیل و انواع ویتامین هاست.
کلروفیل موجب تصفیه ی خون و آهن کمک به جذب مواد مغذی می شود. اگر آب 
جعفری را به تنهایی نمی پسندید می توانید با آبمیوه های دیگر مانند آب سیب آن را 

میکس کرده و نوش جان کنید.

چه عواملی یبوست را تشدید می کنند؟ 
یک فوق تخصص گوارش گفت: نداشتن رژیم غذایی حاوی سبزیجات و میو ه ها، مصرف 

کم مایعات و نداشتن فعالیت فیزیکی مناسب موجب تشدید یبوست می شوند. 
دکتر فرزاد جاسمی زرگانی در گفت وگو با ایسنا ، اظهار کرد: علاوه بر عوامل شایعی که 
یبوست را تشدید می کنند، مصرف برخی داروها مانند داروهای کنترل فشارخون بالا و 
برخی داروهای پایین آورنده چربی خون هم در ایجاد یبوست موثرند. بنابراین همه بیماران 
باید میزان و زمان مناسب مصرف داروی خود را متناسب با نوع بیماری زیر نظر پزشک 

متخصص خود رعایت کنند. 
وی ادامه داد: شرایط فیزیولوژیکی مانند حاملگی و افزایش سن، برخی از بیماری ها که 
با کاهش حرکت همراه است مانند عارضه قطع نخاع یا بیماری های عضلانی از جمله 

دیستروفی عضلانی نیز از علل یبوست به شمار می روند. 
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز افزود: برخی بیماری های روده  
بزرگ که به دنبال اختلال در حرکات روده  ایجاد می شوند مانند سندرم روده تحریک پذیر، 
بیماری های مرتبط با عضلات کف لگن، کم کاری تیروئید و کم کاری سایر هورمون ها، 

دیابت، تومورها و سرطان های روده نیز در ایجاد یبوست تاثیر دارند. 
جاسمی زرگانی اظهار کرد: روش درمان بر اساس علت بروز بیماری تعیین می شود و در 
ابتدا باید رژیم غذایی افرادی که دچار یبوست شده اند، اصلاح شود. درمان دارویی نیز یکی 

دیگر از این روش ها است. 
وی، درباره نحوه تغییر در رژیم غذایی بیماران مبتلا به یبوست گفت: توصیه می شود 
مصرف مواد غذایی پر فیبر مانند سبزیجات و مصرف میوه در دستور غذایی قرار گیرد. البته 

علاوه بر رژیم مناسب غذایی، افزایش تحرک و فعالیت بیمار نیز توصیه می شود. 
فوق تخصص گوارش مرکز آموزشی درمانی امام خمینی)ره( اهواز افزود: عدم درمان 
یبوست موجب بروز عوارضی مانند خونریزی ناشی از بواسیر و چکیدن خون از مقعد 

می شود که در طولانی مدت برای دستگاه گوارشی و روده  بزرگ مضر است. 
بیماران باید به محض مشاهده علامتی مبنی بر یبوست به پزشک متخصص مراجعه 
کنند؛ چرا که ممکن است پیامدهای بد این بیماری، بروز سرطان روده را نیز به دنبال 

داشته باشد. 
جاسمی زرگانی اظهار کرد: مصرف خودسرانه دارو به روده بزرگ آسیب می رساند. 

بنابراین به هیچ وجه این بیماران برای درمان یبوست خودسرانه دارو مصرف نکنند. 

دلایل احساس خستگی مداوم و کرختی بدن 
 احساس ضعف و خستگی در طول روز موضوعی است که امروزه بسیاری از ما با آن 

دست به گریبان هستیم که می تواند ریشه در بسیاری عوامل داشته باشد. 
به گزارش تسنیم؛ مطالعات اخیر محققان نشان می دهد، احساس ضعف و خستگی در 
طول روز می تواند بر اثر اختلال در عملکرد غدد فوق کلیوی باشد که »خستگی آدرنال« 

)adrenal fatigue( نام دارد.
به گزارش مجله »ساینس« )science(، »خستگی آدرنال« )adrenal fatigue( اصطلاحی 
است که برای توصیف خستگی مرتبط با غدد فوق کلیوی به کار می رود.در این حالت، از 
لحظه بیدار شدن از خواب، احساس خستگی، ضعف، عدم تمرکز و تحریک پذیری دیده 

می شود.
اگرچه این حالت در بسیاری از افراد شایع است؛ ولی از نظر پزشکی  اثبات نشده است 
و برخی پزشکان درمان های طبیعی را پیشنهاد می کنند.خستگی آدرنال« در افرادی که 
تحت استرس روانی، احساسی و فیزیکی قرار دارند، بیشتر دیده می شود.غدد فوق کلیوی 

درست بالای کلیه ها قرار دارند.
 هورمون های حیاتی بدن از جمله آدرنالین،کورتیزول، آلدوسترون، استروژن، تستوسترون 
و پروژسترون توسط این دو غده ترشح می شوند.هورمون کورتیزول با خستگی آدرنالین 

مرتبط است؛ این هورمون برای مقابله با استرس ترشح می شود.
زمانی که میزان استرس زیاد است، معمولاً کورتیزول کافی برای مقابله با این شرایط 

ترشح نمی شود که می تواند منجر به خستگی آدرنال شود.
مهمترین علائم این عارضه عبارتند از:تغییر مداوم فشار خون، در خستگی آدرنال معمولًا 
فشار خون به طور مداوم تغییر می کند و بالاتر یا پایین تر از حالت نرمال است.تمایل به مصرف 
غذاهای خاص، معمولاً در این حالت تمایل به غذاهای شور وجود دارد،عدم تمرکز،اختلال 
خواب ،احساس گیجی ،احساس کرختی ،تغییرات وزن ،خستگی مزمن حتی پس از بیدار 
شدن از خواب ،مشکل بیرون آمدن از رختخواب ،تحریک پذیری ،تپش قلب ،کاهش میل 
جنسی ،ناتوانی هنگام مقابله با استرس ،افسردگی ،سرگیجه بدون دلیل ،خشکی پوست 

،احساس کاذب کاهش قند خون.

یک روانشناس :

کودک را با بازی های آموزنده آشنا کنید
یک روانشناس کودک گفت: برای آموزش و بالا بردن هوش کودک از همان سنین پایین 

باید به همراه والدین بازی های آموزشی برای وی انجام شود.
ناهید ازغندی روانشناس کودک اظهار داشت:هنگامی که والدین با کودک خود بازی می 
کنند باید علاوه بر سرگرمی، به جنبه آموزشی آن نیز توجه داشته خصوصا در دو سال اول 

زندگی که آموزش و اصول تربیتی در او بسیار تاثیر گذار است. 
وی ادامه داد:با یک توپ بی خطر و سبک مانند توپ های پارچه ای می توان بازی های 
آموزشی متنوعی را انجام داد همچنین وسایل آشپزخانه از جمله ظرف های پلاستیکی، 

ظروف ماست یا کاسه های نشکن نیز مناسب برای بازی های آموزشی هستند. 
ازغندی اضافه کرد:بازی های آبی بوسیله انداختن اجسام سبک و سنگین در تشت آب و 
آشنایی و بازی با انواع برگ های مختلف باعث شده تا علاوه بر گردش و در بیرون از منزل و 

اشتیاق برای جمع آوری برگ های مختلف، تفاوت هر یک از آن ها را پیدا کند.  
این روانشناس کودک گفت:نقاشی کشیدن، آشنایی با رنگ های مختلف از طریق جمع 
آوری اسباب بازی های یک رنگ توسط کودک، شناخت بافت های متفاوت از جمله در 
اختیار قرار دادن سطوح نرم، زبر و غیر هم سطح برای او و همچنین بازی های غلتکی 

می توانند برای فرزند شما آموزنده باشند.
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اجتماعی 6

به بهانه استقرار تریلی تئاتر سیار در استان قم

ترنـم زیبـای لبخنـد  برلبانان کودکان

»خدا را سپاس که توان شاد کردن و لذت بردن از شادی را عطا کرد«
کـه  آن روز  بی آلایشند.  احساسات  ناب ترین  و  خلقت  آرایه های  زیباترین  کودکان 
در دشـت های پـر از سـبزینه ی شـادی، ترنـم زیبـای لبخنـد بـر لبانشـان نشـاندیم، 
بهروزیـم.  آن روز کـه شـادی های کودکانـه را از پشـت لبخندهـای نمکینشـان بیرون 
کشـیدیم، پیروزیـم و آنـگاه کـه آرامـش و اطمینـان بر رویـای این پرنـدگان کوچک 
گسـترانیدیم بـه خـود می بالیـم و مفتخـر بـه پـرورش فکـری کـودکان و نوجوانـان 
می گردیـم و به اطمینـان بـه کانـون پـرورش به راه خـود ادامه می دهیم. هـر اثر هنـری 
که به کـودک ارائـه می کنیم هر انـدازه از تکنیـک و محتوای عمیـق برخـوردار باشـد، 
تأثیراتـی ژرف برجـا می گذارد. بر این اسـاس نیـز در خصوص تئاتـر کـودک و نوجـوان 
می تـوان ایـن نکتـه را یـادآور شـد کـه اگـر تئاتـر کـودک و نوجـوان را بسـط دهیـم و 
بـه نقـش آمـوزش در آن توجـه کنیـم، در آینـده جامعـه ای پویاتـر و پیشـرفته خواهیم 
داشـت. هنـر تئاتـر می توانـد خـرد و قـوه تعقل کـودکان را فعـال کنـد و می تواند در 
کشـف به مخاطبیـن خـود کمـک کنـد. و  بـا شـرکت دادن او در ایـن بـازی می تـوان 
بـه عنـوان بهتریـن ابـزار در آمـوزش از آن بهـره بـرد. و با شـاد کردن او شـور و هیجـان 
را برایش به ارمغـان آورد. بنابرایـن مهمتریـن عنصـر حیاتـی و خـاص تئاتـر، زنـده بـودن 
کلام و حرکـت اسـت. کـودک واژه و جملات را از دهـان بازیگـر می شـنود و گویی به 
دنیـای رمزآمیز و شـگفتی پـا می گـذارد. اگـر کار هنرمندان بر دل او نشـیند کودک 
خـودش را در چرخه ی زندگـی مـی بینـد و با نقـش هـای گوناگـون هنرمندان هـم ذات 

پنـداری می کند. 
و اما تریلی تئاتر سیار کانون پرورش فکـری کـودکان و نوجوانان یکی از نادرترین ابزارهای 
آفرینش یك رویداد هنری به نام نمایش است که در کشور پهناورمان به عنوان تنها تریلی 
مخصوص اجرای نمایش برای کودکان و نوجوانان به شمار می رود. این تریلی در سـال 
13۵1 از سـوی کانـون پرورش فکـری کـودکان و نوجوانان به کشـور آلمـان سـفارش 
داده شـد. در سـال 13۵2 ایـن تریلی از شـهر برمـن واقع در 1۵0 کیلومتـری هامبـورگ 
راهـی ایـران گردید. ایـن تریلی دارای صحنـه ای به ابعـاد ۵ * 30/4 متـر و دارای امکانـات 
نـور و صـدا مـی باشـد که اجرای هـر گونه اثـر نمایشـی را در آن ممکـن می کند . بـا 
رسـیدن تریلـی به ایـران گـروه نوجوانان کانون پرورش فکری در مـرداد ماه سـال 13۵3 
نخسـتین اجراهای خود را در شـمال ایران از آسـتارا آغـاز و در مازنـدران به پایان رساندند. 
اولیـن سـفر تریلـی به قـدری پرثمر بـود که گـروه تئاتر کانـون به یـاری کادر فنی خـود، 
توانسـتند هـر روز 4 الـی ۵ اجـرا داشـته باشـند. شـایان ذکر اسـت که می تـوان بـه اثرات 
حضـور این تریلی نمایـش و کار هنرمنـدان عزیزمـان در زمان های پیـش بینـی نشـده 
مانند زلزلـه ی بم و ... اشـاره کرد که با حضورشـان در صحنه، شـادی و نشـاط را بـرای 
سـاعاتی بـرای کـودکان و نوجوانـان بـه ارمغـان آوردند بـه این ترتیـب مـی تـوان کار 
تریلی سـیار تئاتر کانـون را یکـی از بی نظیرترین فعالیت های زنده و ثمربخشـی دانسـت 
که نه تنهـا در پیشـبرد فرهنگ تئاتر در میـان کودکان و نوجوانـان حتی در شـرایط خاص 

نیز نقشـی حسـاس و اساسـی بر عهـده دارد.
تریلی تئاتر سیار کانون در سال جدید ، استان قم را به عنوان اولین مقصد خود انتخاب 
کرده است و طی روزهای آینده یعنی از 2۵ تا 29 فروردین ماه با اجرای نمایش »کلوچه های 
خدا« که براساس کتابی با همین عنوان نوشته ی کِلِر ژوبرت؛ نویسنده ی مسلمان فرانسوی 
است و به کارگردانی آرش شریف زاده در نقاط مختلف استان به اجرای نمایش می پردازد.

گفتنی است در راستای رسالت کانون مبنی بر پرورش استعدادهای کودکان و نوجوانان 
مناطق محروم، کارشناسان کانون استان قم تمام تلاش خود را در جهت برنامه ریزی اجرای 
نمایش در نقاط محروم شهری و روستایی مصروف داشته اند. بر همین اساس روستای 
محمود آباد در بخش جعفریه، شهر دستجرد، خیابان نوبهار، بوستان علوی، شهر پردیسان، 
روستای جنت آباد و روستای مبارك آباد، بلوار 1۵ خرداد، شهرك امام حسن)ع( و خیابان 

امامزاده ابراهیم)ع( مکان هایی هستند که برای اجرای نمایش انتخاب شده اند.

مدیرکل میراث فرهنگی،صنایع دستی و گردشگری قم  تاکید کرد :

ارایه تسهیلات بانکی به سرمایه گذاران
 بخش گردشگری

مدیرکل میراث فرهنگی،صنایع دستی و گردشگری قم بر همکاری بانک ها در ارئه 
تسهیلات به سرمایه گذاران گردشگری در جهت ساخت و ساز هتل ها تاکید کرد.

عیسی رضایی در دیدار مسئولان بانک تجارت با وی اظهار داشت: تعدادی از سرمایه 
گذاران نیازمند درخواست تسهیلات برای احداث هتل ها هستند از این رو باید منابع مالی 

تزریق شود تا بتوانند طرح ها را تکمیل کنند.
وی افزود: سازمان میراث فرهنگی به سرمایه گذاران بخش خصوصی یارانه ساخت و ساز 
ارائه می کند تا بتواند با حمایت از این قشر زیرساخت های گردشگری را در استان توسعه 

دهد و اشتغالزایی را افزایش دهد.
رضایی با اشاره به استقبال سرمایه گذاران خارجی گفت: استان قم ام القرای جهان اسلام 
است که با وجود مضجع شریف حضرت معصومه)س( و مسجد مقدس جمکران و مراکز 

حوزوی مورد توجه سرمایه گذاران خارجی بخصوص عراقی قرار گرفته است.
مدیرکل میراث فرهنگی،صنایع دستی و گردشگری قم افزود: استان قم نیازمند ساخت و 
ساز مراکز اقامتی است تا امکانات اقامتی و تفریحی زائران را فراهم سازد از این رو همکاری 
نهادهای مربوطه ضروری است.در ادامه این مراسم طاهری سرپرست بانک تجارت اعلام 

آمادگی در ارائه تسهیلات به سرمایه گذاران کرد.

شهردار منطقه هشت قم  خبرداد:

آغاز عملیات کاشت 50هزار اصله نهال در پردیسان
شهردار منطقه هشت قم از آغاز عملیات کاشت ۵0هزار اصله نهال در این منطقه 

خبرداد.
مهندس سلیمانی با بیان اینکه توسعه فضای سبز از اولویت های کاری شهرداری منطقه 
هشت است ابراز داشت:خوشبختانه در توسعه فضای سبز منطقه فعالیت های مطلوبی 
صورت گرفته و در حال حاضر قسمت قابل توجهی از نهال کاری در سطح شهر قم به 

منطقه پردیسان اختصاص دارد.
وی در ادامه اعتبار این پروژه فضای سبز را مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: این میزان 
نهال کاری با مساحت ۶۵ هکتار و با اعتباری بالغ بر 20میلیارد ریال در حال اجرا می باشد.

مهندس سلیمانی با بیان اینکه در سال گذشته بیش از 30هزار اصله نهال در شوارع 
و قطعات فضای سبز منطقه کاشت شده است خاطر نشان کرد: در سال جاری با 
احتساب کاشت 10 هزار اصله نهال در بوستان غدیر میزان کاشت نهال در منطقه را 
به بیش از ۶0 هزار اصله خواهیم رساند که نسبت به سال 94 به رشد صد درصدی 

خواهیم رسید.
وی وضعیت سرانه فضای سبز منطقه هشت را نسبت به دیگر مناطق شهری مناسب 
عنوان کرد و افزود: با احتساب بوستان غدیر در حال حاضر سرانه فضای سبز منطقه هشت 

نزدیک به 20متر می باشد.  

از سوی استانداری قم اعلام شد: 

هلال احمر قم دستگاه برتر 
در حوزه اوقات فراغت 

استاندار قم با اهدای لوح سپاس به مدیر عامل و کارشناس امور جوانان جمعیت هلال 
احمر قم از هلال احمر به عنوان دستگاه برتر استان در حوزه اوقات فراغت تقدیر کرد. 

به گزارش روابط عمومی جمعیت هلال احمر استان قم، در راستای غنی سازی اوقات 
فراغت جوانان، جمعیت هلال احمر استان موفق به کسب عنوان دستگاه برتر در سال 
1394 شد. بر اساس این گزارش در مراسمی با اهدای لوح سپاس از سوی استاندار استان 
قم به مدیرعامل و کارشناس اوقات فراغت حوزه جوانان از فعالیت های جمعیت هلال احمر 

در حوزه جوانان تقدیر شد. 
در بخشی از این پیام آمده است که به پاس خدمات صادقانه آن مجموعه خدمتگزار در 
عرصه غنی سازی اوقات فراغت جوانان و کسب عنوان دستگاه برتر در حوزه اوقات فراغت 
از جنابعالی و کارشناسان محترم تقدیر می شود. گفتنی است، برنامه های غنی سازی 
اوقات فراغت معاونت امور جوانان قم در قالب 4 فعالیت آموزشی)امداد و کمک های اولیه، 
و کلاس های فرهنگی و هنری و مهارت های زندگی، و کلاس های ورزشی( سازماندهی 

شده است. 

شیشه زمینه ساز قتل شد

نامزدی شهرام و شهرزاد به سرانجام نرسید
 مخالفت شهرزاد با استعمال شیشه توسط شهرام در منزلش با درگیری و در نهایت 

اصابت ضربه چاقو به گلوی شهرام ختم شد. 
به گزارش خبرگزاری فارس، در ساعت 04:40 مورخه 24 فروردین 9۵، یک فقره کشف 
جسد در واحد 19 یک مجتمع مسکونی در محدوده بزرگراه شهید اشرفی اصفهانی -خیابان 

امام رضا به کلانتری 140 باغ فیض اعلام شد.
 با حضور مأموران کلانتری در محل و انجام بررسی های اولیه مشخص شد که جوانی 33 

ساله بنام »شهرام . ش« به علت اصابت جسم تیز و برنده به ناحیه گلو فوت نموده است.
با تأیید خبر اولیه و اعلام خبر به پلیس آگاهی و قاضی کشیک ویژه قتل دادسرای امور 
جنایی، تیم بررسی صحنه جنایت و تشخیص هویت پلیس آگاهی تهران بزرگ در محل 

حاضر شدند.
با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع قتل عمـد و به دستور بازپرس شعبه هشتم دادسرای 
ناحیه 2۷ تهران، پرونده جهت رسیدگی در اختیار اداره دهم ویژه قتل پلیس آگاهی تهران 

بزرگ قرار گرفت.
با حضور در محل جنایت، کارآگاهان اطلاع پیدا کردند که منزل متعلق به خانم جوانی 
بنام شهرزاد ) 32 ساله( است که از حدود چهار سال پیش، پس از فوت همسرش و بواسطه 
یکی از دوستانش با برادر دوستش آشنا و پس از مدتی با یکدیگر نامزد شده اما پس از 
گذشت مدت کوتاهی شهرزاد از اعتیاد شهرام به مصرف مواد مخدر اطلاع پیدا کرده و به 
این علت از ازدواج با شهرام منصرف می شود؛ با این وجود شهرام کماکان اصرار بر ازدواج 
با شهرزاد داشته است. شهرزاد در اظهارات اولیه به کارآگاهان گفت: ساعت 23:00 مورخه 
23 فروردین 9۵ شهرام در حالی که از بیرون غذا تهیه کرده بود به منزل من آمد؛ تا ساعت 
24:00 شهرام در خانه  من بود تا اینکه در این زمان از خانه خارج شد. حدودا ساعت 02:30 
] مورخه 24 فروردین 9۵[ بود که شهرام مجددا به خانه من آمد اما این بار گلویش خون 
آلود بود و از گلویش خون می آمد. شهرام با همان وضعیت وارد خانه شد؛ من قصد کمک 
کردن به او را داشتم و حتی با اورژانس نیز تماس گرفتم اما زمانی که اورژانس به محل 
رسید به من گفتند که وی فوت کرده است. در ادامه تحقیقات، کارآگاهان در تحقیقات 
از اهالی مجتمع اطلاع پیدا کردند که در حدود ساعت 02:30 صدای درگیری شدیدی 
از داخل خانه شهرزاد شنیده شده است. دلایل بدست آمده مبنی بر شنیده شدن صدای 
درگیری و همچنین بهم ریختگی وسایل خانه تماما حکایت از آن داشت که شهرام طی 
یک درگیری با شهرزاد به قتل رسیده است؛ لذا ضمن انجام هماهنگی با بازپرس ایلخانی، 
شهرزاد دستگیر و جهت ادامه تحقیقات به اداره دهم ویژه قتل پلیس آگاهی تهران بزرگ 
منتقل شد. شهرزاد پس از دستگیری و انتقال به اداره دهم پلیس آگاهی، چاره ای جز بیان 
حقیقت نداشت و به ناچار لب به اعتراف گشود. وی این بار در اعترافاتش به کارآگاهان 
گفت: ساعت 23:00 مورخه23 فروردین 9۵ بود که شهرام در حالی که از بیرون غذا تهیه 
و خریداری کرده بود به منزل من آمد؛ تا ساعت 24:00 ، شهرام در خانه من بود تا اینکه 
در این زمان از خانه خارج شد. حدود ساعت 02:30 بامداد بود که شهرام مجددا به خانه 
من آمد اما این بار متوجه شدم که او از بیرون مواد ) شیشه ( تهیه نموده و قصد مصرف 

مواد در داخل خانه مرا دارد.
به او اعتراض کرده و قصد داشتم تا موضوع را به خانواده اش اطلاع دهم اما او مانع من 
شد و در ادامه مرا مورد ضرب و جرح قرار داد. شهرام از قبل چاقویی را تهیه و در داخل 
جاکفشی خانه من گذاشته بود؛ به سراغ چاقو رفت و با آن مرا تهدید کرد. در یک لحظه 
توانستم دسته چاقو را بگیرم اما ناگهان تیغه چاقو وارد گلوی شهرام شد و او روی زمین افتاد. 
خون زیادی از شهرام رفته بود؛ بسیار ترسیده بودم؛ قصد داشتم مانع از ادامه خونریزی شوم 
اما کاری از دستم بر نمی آمد. سرانجام با اورژانس تماس گرفتم و پس از دقایقی ] عوامل 
[ اورژانس در محل حاضر شدند؛ وقتی شهرام ] توسط عوامل اورژانس [ معاینه شد به من 
اعلام کردند که او فوت کرده است. سرهنگ کارآگاه آریا حاجی زاده، معاون مبارزه با جرایم 
جنایی پلیس آگاهی تهران بزرگ با اعلام این خبر گفت: با توجه به اعتراف صریح متهم 
به ارتکاب جنایت و دیگر شواهد و دلایل بدست آمده از محل وقوع جنایت، قرار بازداشت 
موقت از سوی بازپرس پرونده صادر و متهم پرونده جهت انجام تحقیقات تکمیلی در اختیار 

اداره دهم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفته است.

دو سارق معتاد و سابقه دار گوشی تلفن همراه در آخرین 
سرقت ناکام مانده و رهسپار زندان شدند. 

به گزارش خبرگزاری فارس، در مورخه 4 دی 94 و از 
طریق مرکز فوریت های پلیسی 110 یک فقره دستگیری 
یک سارق موبایل قاپ در تقاطع خیابان انقلاب -خیابان 

ولیعصر به کلانتری 10۷ فلسطین اعلام شد.
با حضور مأموران کلانتری در محل و انجام تحقیقات اولیه 
مشخص شد که دو سرنشین یک دستگاه موتورسیکلت 
اقدام به سرقت یک دستگاه گوشی تلفن همراه متعلق به 
یک خانم جوان کرده اما در حین فرار با یک دستگاه خودرو 
سواری تاکسی تصادف کرده و یک نفر از آنها از محل متواری 

و نفر دوم توسط شهروندان دستگیر شده است.
با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع سرقت به شیوه 
موبایل قاپی و به دستور دادیار شعبه اول دادسرای ناحیه 34 
تهران، پرونده جهت رسیدگی در اختیار پایگاه سوم پلیس 

آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت. 
متهم »میلاد . پ« ) 22 ساله ( پس از انتقال به پایگاه 
سوم پلیس آگاهی به عنوان یکی از سارقین حرفه ای که 
بارها دستگیر و روانه زندان شده، مورد شناسایی قرار گرفت.

میلاد که چاره ای جز اعتراف و بیان حقیقت نداشت 
صراحتا به دهها فقره سرقت گوشی های تلفن همراه از افراد 
رهگذر در مناطق مختلف شهر تهران به ویژه در خیابان 
انقلاب، میدان هفت تیر، خیابان کارگر، منطقه یوسف آباد، 

عباس آباد و .... اعتراف کرد.
با معرفی دومین متهم پرونده بنام »مهران . ف« از سوی 
میلاد، دستگیری مهران نیز در دستور کار کارآگاهان پایگاه 
سوم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت اما مهران با اطلاع 
از خبر دستگیری همدست خود از محل مخفیگاه خود 
متواری شده بود.سرانجام با انجام اقدامت پلیسی و شناسایی 
محل تردد مهران . ف در پارک خزانه، او نیز در مورخه 1۷ 
فروردین 94 دستگیر و به پایگاه سوم پلیس آگاهی تهران 

بزرگ منتقل شد.
در بررسی سوابق مهران مشخص شد که او نیز همانند 
میلاد یکی از مجرمین سابقه دار در زمینه سرقت بوده که 

بارها دستگیر و روانه زندان شده است.
سرهنگ کارآگاه محمد نادربیگی، رئیس پایگاه سوم 
پلیس آگاهی تهران بزرگ با اعلام خبر شناسایی بیش از ۷0 
مالباخته تا به این مرحله از رسیدگی به پرونده گفت: با توجه 

به اعتراف صریح هر دو متهم مشخص شد که متهمین با 
انگیزه تأمین هزینه مصرف روزانه مواد مخدر اقدام به سرقت 
کرده و گوشی های تلفن همراه مسروقه را به شخصی در 
محدوده خیابان جمهوری فروخته اند که با شناسایی خریدار 
اموال مسروقه، این شخص نیز دستگیر و به خرید دهها 

دستگاه گوشی تلفن همراه مسروقه اعتراف کرد.
سرهنگ محمد نادربیگی با اشاره به دستور انتشار بدون 
پوشش تصویر هر دو متهم از سوی مقام قضایی گفت: با 
توجه به اعتراف صریح متهمین به دهها فقره سرقت به شیوه 
موبایل قاپی، شناسایی بیش از ۷0 مالباخته تا به این لحظه از 
تحقیقات و سوابق متهمین در ارتکاب جرایم مختلف سرقت 
و به جهت شناسایی شکات و مالباختگان، دستور انتشار 
بدون پوشش تصویر هر دو متهم از سوی دادیار شعبه اول 

دادسرای ناحیه 34 تهران صادر شده است.
  پلیس آگاهی تهران بزرگ از کلیه شکات و مالباختگان 
که موفق به شناسایی تصاویر متهمین شدند نیز دعوت کرد 
تا جهت پیگیری شکایات خود به نشانی پایگاه سوم پلیس 
آگاهی تهران بزرگ در سیدخندان - خیابان سهروردی 

شمالی -خیابان خرمشهر - میدان نیلوفر مراجعه کنند.

دستگیری دو موبایل قاپ و شناسایی ۷0 مالباخته

قائم مقام وزیر کشور در امور فرهنگی و اجتماعی 
حل مسایل اجتماعی با تاکید بر آسیب را یکی از 
اولویت های وزارت متبوعش دانست و نسبت به کاهش 
سن اعتیاد و افزایش نرخ طلاق در جامعه هشدار داد. 
به گزارش ایرنا، مرتضی میرباقری روز سه  شنبه در 
آیین افتتاحیه دوره آموزشی بازرسان و کارشناسان 
ستاد صیانت از حریم امنیت عمومی و حقوق شهروندی 
سراسر کشور افزود: گزارش های دریافتی حاکی از آن 
است که مدیران و مسئولان کشور اقدامات صورت 
گرفته در ستاد صیانت از حریم امنیت عمومی و حقوق 

شهروندی را پذیرفته اند و آثار آن نیز مشهود است.

قائم مقام وزیر کشور در در امور فرهنگی و اجتماعی 
با  انقلاب در نشستی  ادامه گفت: رهبر معظم  در 
مسئولان کشور فرمودند موضوع پیگیری، یك مساله 
جوهری و ضروری در کشور است که هر میزان تقویت 
شود تاثیر زیادی به دنبال خواهد داشت و بازرسی یکی 
از موتورهای محرکه پیگیری در دستگاه های اجرایی 
بشمار می آید تا از این طریق دستگاه ها ماموریت خود 

را به بهترین نحو انجام دهند. 
در کشور  نقاط ضعف  از  یکی  افزود:  میرباقری   
ما این است که فکر می کنیم اگر درباره مسایل و 
مشکلات، برنامه ریزی ومصوبات آن را ابلاغ کنیم؛ 
کار  از  بخشی  این  که  در حالی  تمام می شود  کار 
است و باید بازرسی شود که آیا مسیر به سرانجام 
خود رسیده است یا خیر. وی ادامه داد: رهبر معظم 
انقلاب اسلامی سال 9۵ را سال اقتصاد مقاومتی، اقدام 
و عمل نامگذاری کردند و در پیام نوروزی فرمودند اگر 
می خواهیم مسایل و آسیب های اجتماعی سامان یابد 

باید اقتصاد مقاومتی اجرایی شود. 
این مقام وزارت کشور با بیان اینکه امنیت کشور ما 
در مولفه هویت دینی خودنمایی می کند، خاطرنشان 
کرد: هر کس محرم، صفر، رمضان و مناسبت های 
دینی را در ایران ببیند اذعان می کند که مردم نسبت 
به دین خود پایبند هستند و اجازه نمی دهند هویت 
دینی شان زیر سوال برود.  میرباقری اظهار داشت: 

با  انقلاب  تمامی صحنه های  در  ایران همواره  مردم 
حضور در صحنه وفاداری خود را به انقلاب اسلامی و 
نظام اعلام می کنند و در مسایل ملی همچون انتخابات 
نیز حضور گسترده ای دارند و به طور میانگین۶3 
درصد در همه انتخابات شرکت کردند در حالی که 
انتخابات در کشور ما اجباری نیست.  وی با بیان این 
که آنچه تحت عنوان امنیت در کشور می بینیم با 
ظرفیت های دینی، ملی و انقلابی پشتیبانی می شود، 
تصریح کرد: آثار آن را در منطقه و جهان هم می بینیم. 
طرف اصلی ما آمریکا است و رهبر معظم انقلاب نیز 
به روشنی در دیدارهای مختلف جنایت های آمریکا 
را مطرح می کنند. رییس مرکز فرهنگی و اجتماعی 

برخوردهای  طریق  از  ما  کرد:  تاکید  کشور  وزارت 
دشمن می توانیم متوجه ظرفیت های عظیم موجود 

در کشور شویم.
 دبیر شورای اجتماعی کشور یادآور شد: امسال 
توسط رهبر معظم انقلاب سال اقتصاد مقاومتی، اقدام 
و عمل نامگذاری شده است و باید در کنار اقتصاد 
مقاومتی، حل مسایل اجتماعی با تاکید بر آسیب ها 
جزو اولویت های اصلی باشد که وزیر کشور در ابلاغیه 

فروردین ماه سال جاری به این موضوع تاکید کرد.
 میرباقری گفت: رهبر معظم انقلاب در نشست 
مسئولان کشور، پنج موضوع اولویت دار اجتماعی را 
اعلام کردند که این پنج موضوع شامل حاشیه نشینی، 

اعتیاد، طلاق، مفاسد اخلاقی و اجتماعی و نقاط حاد و 
آسیب پذیر که بیشتر از میانگین کشور است، می باشد.

وی با بیان اینکه در بحث اعتیاد روند نگران کننده 
شده و اعتیاد در حال سرایت کردن به سنین پایین 
است، خاطرنشان کرد: اعتیاد در ایران در دهه های 
گذشته مردانه بود اما در حال حاضر تعداد معتادان زن 
رو به افزایش است و مصرف مواد مخدر نیز از سنتی به 

مواد صنعتی تغییر پیدا کرده است.
 قائم مقام وزیر کشور در امور فرهنگی و اجتماعی 
گفت: برای مقابله با مواد مخدر باید دو راهبرد کاهش 

عرضه و تقاضا را در نظر بگیریم.
میرباقری افزود: هم اکنون ۶ هزار و ۵00 مرکز 

درمانی ترك اعتیاد توسط بخش غیردولتی فعالیت 
می کنند اما حدود ۷0 تا ۸0 درصد کسانی که وارد 
مراکز ترك اعتیاد می  شوند پس از سم  زدایی، مجددا 
به اعتیاد باز می  گردند و باید در مراکز درمانی، روان  
درمانی و همچنین درمان اجتماعی بر روی این افراد 

انجام شود.
 وی در ادامه به موضوع طلاق در جامعه اشاره کرد 
و اظهارداشت: رشد طلاق رو به افزایش است به طوری 
که ما استان هایی داریم که از هر 100 ازدواج 3۷ 
طلاق صورت می  گیرد و یا متاسفانه شهرستان هایی 
داریم که در هر 100 ازدواج ۵0 طلاق وجود دارد و 
حتی شهرهایی داریم که به ازای هر 100 ازدواج بیش 

از ۶0 طلاق ثبت می شود.
 قائم مقام وزیر کشور در امور فرهنگی و اجتماعی 
همچنین به موضوع حاشیه نشینی اشاره کرد و گفت: 
یکی از گرفتاری  هایی که در سنوات گذشته شاهد 
بودیم مهاجرت افراد به مراکز استان ها و کلان  شهرها 
و همچنین توزیع نامناسب امکانات در کشور است به 
طوری که هم اکنون پنج استان در شرایطی قرار دارند 
که بیش از نیمی از فرصت و امکانات در آن قرار گرفته 
و همین بی  تعادلی باعث مهاجرت مردم از نقاط کم 

 برخوردار به نقاط برخوردار شده است.
 میرباقری افزود: اغلب کسانی که مهاجرت می  کنند 
در حاشیه شهرها و بافت  های فرسوده و ارزان  قیمت 
مستقر می  شوند و به دلیل کمبود امکانات و مراقبت 
در این مناطق، بزه و آسیب افزایش می  یابد. بنابراین 
مناطق حاشیه  نشینی باید از جهات امنیتی تقویت 
شود.   وی ادامه داد: در برنامه سوم ، چهارم و پنجم 
تصمیم گرفته بودیم که هر سال 10 درصد حاشیه 
نشینی را مدیریت کنیم تا در انتهای برنامه پنجم پهنه 
 ای به نام حاشیه  نشینی نداشته باشیم که متاسفانه 
به دلایل مختلف این امر محقق نشد.  قائم مقام وزیر 
کشور در امور فرهنگی و اجتماعی خاطرنشان کرد: در 
حال حاضر حدود 10 میلیون نفر از مردم در حاشیه 
شهرها و پنج میلیون نفر در بافت های سنتی زندگی 

می کنند.

قائم مقام وزیر کشور هشدار داد:

کاهش سن اعتیاد و افزایش نرخ طلاق 

2 برادر که در پوشش خریدار خودرو اقدام به زورگیری و 
سرقت خودرو می کردند با تلاش مأموران پلیس آگاهی به 

دام افتادند. 
به گزارش خبرگزاری فارس، در اواخر سال 1394 فردی به 
کلانتری 124 قلهک مراجعه و در اظهاراتش به مأموران اعلام 
کرد که خودرو سواری شخصی وی به شماره انتظامی ایران 

۵۵/***م۶4 توسط دو نفر مورد سرقت قرار گرفته است.
با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع سرقت بعنف خودرو و 
به دستور سرپرست دادسرای ناحیه 34 تهران، پرونده جهت 
رسیدگی در اختیار پایگاه سوم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار 
گرفت. مالباخته پس از حضور در پایگاه سوم پلیس آگاهی 
تهران بزرگ در اظهاراتش به کارآگاهان گفت: از طریق آگهی 
روزنامه قصد فروش خودرو )بسترن B۵0 ( خود را داشتم؛ 
فرد ناشناسی با من تماس گرفت و جهت رؤیت و خرید 
خودرو با تعیین قرار به نشانی محل سکونت بنده در خیابان 

اخلاقی مراجعه کرد.
خریداران خودرو دو نفر جوان بودند که پس از توافق بر سر 
قیمت خودرو، هر سه نفر به بهانه آزمایش خودرو سوار ماشین 

شدیم . در طول مسیر حرکت، ناگهان آنها با تهدید چاقو اقدام 
به سرقت خودرو بنده به همراه کلیه مدارک خودرو کردند.

با توجه به شیوه و شگرد متهمین در انجام سرقت بعنف 
خودرو، اقدامات پلیسی جهت شناسایی متهمین انجام و 
سرانجام شخصی بنام »امیرحسین. ب« ) متولد 13۶۵( 
از سوی  سارقین  از  یکی  بعنوان  وی  تصویر  و  شناسایی 

مالباخته شناسایی شد.
در ادامه با شناسایی برادر امیرحسین بنام »حمیدرضا« ) 
متولد 13۵۶ ( بعنوان دیگر سارق زورگیر خودرو ، دستگیری 
هر دو برادر در دستور کار کارآگاهان پایگاه سوم پلیس آگاهی 
تهران بزرگ قرار گرفت . با انجام تحقیقات پلیسی، مخفیگاه 
دو برادر در منطقه هشتگرد کرج و شهرستان ساری شناسایی 
و کارآگاهان با اخذ نیابت قضایی، جهت دستگیری متهمین 
اعزام شدند. در اولین مرحله از دستگیری این دو برادر سارق، 
ابتدا امیرحسین در داخل مخفیگاهش در شهرستان ساری 
دستگیر و در بازرسی از مخفیگاهش یک قبضه سلاح کمری 
با تعدادی فشنگ جنگی کشف شد. در ادامه حمیدرضا نیز 
در شهرستان هشتگرد دستگیر و در بازرسی از مخفیگاهش 
یک قبضه سلاح کمری به همراه تعدادی فشنگ جنگی به 
همراه چند جلد شناسنامه و کارت ملی متعلق به افراد غیر، 

امهار مجعول و ... کشف شد.
هر دو برادر در اظهارات اولیه منکر هرگونه زورگیری و 
سرقت بعنف خودرو از مالباخته شدند اما پس از مواجهه 
حضوری با شاکی و همچنین اسناد و مدارک غیر قابل انکار 
از سوی کارآگاهان به ناچار لب به اعتراف گشوده و به سرقت 
بعنف خودرو از مالباخته و همچنین انجام سرقت مشابه 
اعتراف کردند. با شناسایی محل نگهداری خودروی مسروقه 
در شهرستان حصارک کرج ، تیمی از کارآگاهان پایگاه سوم 

به محل اعزام و ضمن کشف خودرو مسروقه در تحقیقات 
میدانی از اهالی محل اطلاع پیدا کردند که حمیدرضا خود را 

بنام مهندس کریمی معرفی کرده است.
سرهنگ کارآگاه محمد نادربیگی، رئیس پایگاه سوم پلیس 
آگاهی تهران بزرگ با اشاره به سابقه دار بودن متهمین و 
تحت تعقیب قرار داشتن آنها گفت : در ادامه رسیدگی به 
جرایم ارتکابی متهمین و بررسی سوابق آنها مشخص شد 
که این دو برادر از چهار سال پیش و به اتهام کلاهبرداری 
به شیوه صدور چک های بلامحل، از سوی مرجع قضایی 
کرمانشاه تحت تعقیب قرار هستند. رئیس پایگاه سوم پلیس 
آگاهی تهران بزرگ با اشاره به کشف یک دستگاه خودرو 
سواری پژو پارس سرقت شده از متهمین که به همین شیوه 
و شگرد اقدام به زورگیری آن در پوشش خریدار خودرو کرده 
بودند،از کلیه شکات و مالباختگانی که بدین شیوه و شگرد 
مورد سرقت خودرو قرار گرفتند دعوت کرد تا جهت شناسایی 
متهمین و پیگیری شکایات خود به نشانی پایگاه سوم پلیس 
- خیابان سهروردی  در سیدخندان  بزرگ  تهران  آگاهی 

شمالی -خیابان خرمشهر - میدان نیلوفر مراجعه کنند.

برادران زورگیر در دام پلیس گرفتار شدند
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شاید باور نکنید اما عادت های ساده و به ظاهر بی اهمیتی که در 
زندگی شما جا خوش کرده اند، خیلی زود می توانند عشق تان را از 
تب و تاب بیندازند و میان شما دیواری بکشند که به سادگی ویران نمی 
شود. اگر هنوز هم منظور ما از این عادت های کوچک را متوجه نشده 

اید، ادامه این مطلب را بخوانید.
ناهار دو نفره و رمانتیک را با تلفن خراب نکنید

بهترین چیز در دنیای مدرن، محو شدن مرزهای ارتباطی است 
اما در عین حال، بدترین اتفاق دنیای امروز هم از دست رفتن همین 
مرزهاست. خوبی وسیله های ارتباطی جدید این است که شما در هر 
لحظه و هر جایی در دسترس هستید اما این اتفاق می تواند در لحظاتی 
که شما با همسرتان هستید دردسرساز شود. پس مراقب باشید و وقت 
بودن تان با او را صرف گپ زدن های تلفنی و دوستانه یا پیامک بازی 
نکنید. نگذارید دیگران هنگام صرف یک ناهار دو نفره و رمانتیک با 
تلفن زدن و خاطره تعریف کردن، میان شما فاصله بیندازند. شاید لازم 
باشد گاهی در حضور همسرتان تلفن همراه خود را خاموش کنید یا 
برای دوستان تان روشن کنید که در چه ساعاتی می توانند با شما 

تماس بگیرند.
همیشه برنامه های تان پر است؟

شاید شما آنقدر سرگرم هستید  که توان دیدن واقعیت را پیدا نکنید 
اما پر بودن همیشه برنامه های شما، وقتی برای توجه به همسرتان 
و نیازهای او باقی نمی گذارد. معمولا هنوز روز شروع نشده که شما 
برنامه های تان تا پایان شب را هم هماهنگ کرده اید و وقت سر 
خاراندن هم برای خودتان باقی نگذاشته اید. خرید کردن، ملاقات با 
دوستان، انجام کارهای خیریه، بردن بچه ها به کنسرت، کلاس های 
زندگی شما  بخش های جداناشدنی  اگرچه   ... و  آموزشی خودتان 
هستند، اما اگر سهم قابل توجهی از زندگی تان را اشغال کنند، جایی 

برای عشق باقی نمی گذارند. 
همراه کوچکی که بین شما فاصله بزرگ بوجود می آورد

شاید خودتان ندانید که به لپ تاپ یا تلفن همراه کوچک تان معتاد 
شده اید اما همسرتان زودتر از هر کسی این را متوجه می شود. کافی 
است شما بگویید »می روم ایمیل هایم را چک کنم و زود برگردم« و 
بعد از گذشت دو، سه ساعت هنوز پشت رایانه باشید تا همسرتان مهر 
معتاد بودن را به شما بچسباند. مهم نیست که او این موضوع را به زبان 
بیاورد یا اینکه بی صدا از کنار ساعت های طولانی که شما سرگرم رایانه 
یا تلفن همراه تان هستید، بگذرد. در هر حال، این اتفاق فاصله ای پر 
نشدنی را میان شما دو نفر ایجاد می کند که به مرور می تواند سرنوشت 

رابطه صمیمانه تان را به خطر بیندازند.
کار و کار و دیگر هیچ

عاشق کار کردن هستید؟ اشکالی ندارد. ما نمی خواهیم کار را به 
عنوان متهم اصلی سرد بودن رابطه تان معرفی کنیم اما بد نیست بدانید 
که نه خود کار ، بلکه شیوه کار کردن تان می تواند زندگی شما را با 
چالش هایی روبرو کند. اگر نمی خواهید رابطه تان آسیب ببیند، حساب 
کار را از خانه جدا کنید. شما چند ساعت از روز در محل کارتان مشغول 
هستید و این حق همسرتان است که با ورود شما به خانه، فرصت کافی 
برای صحبت کردن، تماشای تلویزیون و بدون دغدغه شام خوردن در 

کنار شما را داشته باشد. 
هیچوقت با گوش »عشق« صحبت نمی کنید

دانشمندان کشف کردندگوش چپ که اطلاعات خود را به نیم کره 
راست مغز ارسال می کند، گوش »عشق« است و بنابراین عبارات 
احساسی را برای درک بهتر باید در این گوش نجوا کرد. با توجه به 
اینکه  اگر یک جمله احساسی که مستقیماً از طرف چپ بدن ارسال 
شود سریع تر به مراکز احساسی می رسد، پس بهتر است دست به کار 

شوید و درگوشی با همسرتان صحبت کنید تا او را از دست ندهید.
بازی نمی کنید؟

وقت آن است که کمی به عقب برگردید و یک مهارت خوشایند 
کودکی را به زندگی امروزتان بیاورید. اگر می خواهید زندگی مشترک 
تان سرزنده بماند، بازی کردن را فراموش نکنید. قرار نیست همه زندگی 
شما جدی و با قاعده باشد و تمام تفریح های تان هم به پول وابسته 
باشد. شما می توانید با هم وقت بگذرانید و بدون صرف هیچ هزینه ای 
عشق را در خانه تان زنده کنید. مراقب باشید و وقت بودن تان با او را 
صرف گپ زدن های تلفنی و دوستانه یا پیامک بازی نکنید. نگذارید 
دیگران هنگام صرف یک ناهار دو نفره و رمانتیک با تلفن زدن و خاطره 

تعریف کردن، میان شما فاصله بیندازند
چطور فاصله ها را کم کنید؟

مطمئنا دوست دارید در تمام سال ها و روزهای زندگی تان رنگ 
عشق از زندگی پاک نشود و  روزبه روز رابطه تان با همسر عزیز بهتر 
شود، ولی گاهی بعضی از اشتباهات کوچک باعث ایجاد سوءتفاهم هایی 
میشود که رابطه را نه تنها بهتر نمی کند بلکه ما را از هم دور می کند. 
در اینجا بعد از ارائه نکاتی که گفته شد، برای شما یک فهرست تهیه 
کرده ایم تا متوجه شوید کدام رفتارها می تواند رابطه شما را مستحکم 

تر کند و چه رفتاری به رابطه آسیب می زند.
رابطه را بهتر می کند: - به او بگویید میخواهید با او صحبت کنید. 

چنانچه وقت مناسب نیست او را تحت فشار نگذارید.
 - هنگامی که نظر او را راجع به تعهد یا موضوع دیگری جویا میشوید، 

به او فرصت دهید تا جوابی بیابد.
 - او را تایید کنید.

 - از او تعریف کنید تا احساس امنیت کرده و احساس کند که کارها 
را بدرستی انجام میدهد. 

- به او فرصت اشتباه کردن بدهید، بی آن که در حقش »مادری« 
کنید.

 - با مهربانی خود برای او الگو باشید و او را با کارهایی مانند هدیه 
دادن متعجب کنید.

 - به او کمک کنید با احساسات خود تماس برقرار کند و با استفاده 
از الگوی احساسات، او را هدایت کنید تا از لایه های احساسی مختلف 

خود بگذرد.
 - هنگامی که مرتکب اشتباهی میشود با انتقاد بیش از حد و سرزنش 

کردن او کاری نکنید که احساس احمق بودن کند.
- توجه کنید هرگز به مانند یک کودک بی کفایت با او رفتار نکنید.

 رابطه را بدتر می کند:
- به او اجازه دهید که به هنگام صحبت درباره مشکلات، مدام شما 

را کنترل کند.
 - هنگامی که جوابی برایتان ندارد، او را ناراحت کنید و تحت فشار 

قرار دهید.
 - تعریف و تمجید مدام از او، هنگامی که شما نیز در مقابل، تایید، 

تعریف و تحسین دریافت نمیکنید.
 - اجازه به او که با بی مسئولیتی و تنبلی مدام، زندگیتان را خراب 
کند. - مدام جاهای خالی را پر کردن و یک تنه تلاش برای حل تمام 

مشکلات.
 - احساساتش را از زبان او بیان کردن و وابسته کردن او به خودتان 

طوری که برای ابراز و درک احساساتش کاملا به شما متکی باشد.
 - هیچ گاه ایرادهایش را به او گوشزد نمیکنید )از ترس این که مبادا 

ناراحت شود(.
 - عادتهای ناپسند او را تحمل کردن و اجازه دادن به او برای این که 

از شغل خود در جهت عدم رؤیارویی باخود و رابطه اش استفاده کند.

مواظب باشید، زندگی تان از دست نرود
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عارف؛ بازیگری مهم 
در سپهر سیاست ایران

حضور عارف و رهبران جریان اصلاحات در جریان انتخابات هفتم اسفند در میانه میدان 
و پشت صحنه رقابت باعث شد تا جریان اصلاحات بعد از دوری 12 ساله بازهم بتواند 

کرسی های پارلمان را در اختیار بگیرد.
به گزارش عصر ایران؛  اصلاح طلبان برای حضور در صحنه سیاسی کشور و ادامه روند 
بازگشت به قدرت بعد از خرداد 92، از یک استراتژی مشخص و کارآمد استفاده می کنند.

آنان از رهبری راهبردی استفاده می کنند و در کنار آن از یک فرماندهی در میدان به 
نام محمدرضا عارف بهره می برند.

حوادث بعد از انتخابات سال ۸۸ باعث شد تا بسیاری از چهره های شناخته شده جریان 
اصلاحات نتوانند به صورت مستقیم در فضای سیاسی کشور حضور پیدا کنند و همین 
معنا باعث شد تا آنها مجبور شوند از بیرون بازی سیاسی جناح خود را هدایت کنند. همین 
مسئله باعث شد تا افرادی همچون محمدرضا عارف که توانسته بود از وقایع ۸۸ عبور کنند 

وارد صحنه شوند و فرماندهی در میدان اصلاح طلبان را به عهده بگیرند.
جریان اصول گرا بر این باور بود که بعد از سال ۸۸ دیگر جریان اصلاحات نمی تواند قد 
راست کند و به صحنه سیاسی کشور بازگردد اما حضور افرادی همچون عارف در انتخابات 
خرداد 92 و اسفند 94 باعث شد جریان اصلاحات بتواند بعد از 4 سال سخت باز هم در 

صحنه سیاسی کشور حضور پیدا کند.
حضور عارف و استفاده از افرادی مانند حسن روحانی که رسما اصلاح طلب نبود ولی 
توسعه گراست و با گفتمان اصول گرایی رادیکال مرزبندی داشت و دارد این اجازه را به 
رهبران جریان اصلاحات داد تا گستره این طیف را افزایش دهند. همین گستردگی تفکر 
اصلاحات باعث شد عارف به نفع روحانی و در اصل به نفع جریان اصلاحات در انتخابات 
ریاست جمهوری سال 92 کنار بکشد و زمینه پیروزی حسن روحانی و جریان اعتدال را 

فراهم کرد.
نقشی که حسن روحانی در جریان سفر استانی به یزد بعد از انتخابات هفتم اسفند 
94 به آن اشاره می کند: »همانطور که مردم در سال 92 حماسه آفریدند در این انتخابات 
هم حماسه آفریدند، در انتخابات 92 برادر عزیز من دکتر عارف هم نقش بسزایی داشت.«

این انصراف باعث شد عارف خود را برای حضور در انتخابات مجلس دهم آماده کند و 
تقریبا می توان گفت او اولین کسی بود که بعد از خرداد 92 اعلام کرد در اسفند 94 نامزد 
انتخابات مجلس و آماده رقابت با اصول گرایان خواهد شد. همین آمادگی باعث شد او رسما 

فرماندهی در میدان جریان اصلاحات را در مقابل اصول گرایان به عهده بگیرد.
حضور عارف در جریان انتخابات ۷ اسفند 94 در میانه میدان و پشت صحنه رقابت 
باعث شد تا جریان اصلاحات بعد از دوری 12 ساله بازهم بتواند کرسی های پارلمان را در 

اختیار بگیرد.
رای گسترده مردم به فهرست امید در تهران و دیگر شهرهای کشور در انتخابات مجلس 

دهم، نشان داد که مردم به تهیه کنندگان این لیست اعتماد کامل دارند.
 به طور مثال بسیاری از افراد معرفی شده در تهران ناشناخته بودند اما اعتماد مردم به 

روحانی، هاشمی و محمدرضا عارف باعث شد آنها به تمام فهرست امید رای بدهند.
انتخابات 92 و 94 یک پیام مهم برای جریان های سیاسی کشور داشت که عارف زین 
پس یکی از مهم ترین بازیگران سیاسی ایران است، کسی که در دو انتخابات اخیر در سپهر 

سیاست نقش موثر و بی بدیلی ایفا کرده است.

امیرعبدالهیان دیدار با استفان دی میستورا:

به حل سیاسی بحران سوریه نزدیک می شویم
معاون عربی- آفریقای وزیر امور خارجه از ورود روند گفت و گوهای سیاسی بین 
حکومت سوریه و نمایندگان گروه های معارض و جامعه مدنی به مرحله جدید خبر داد و 

گفت: از این که به حل سیاسی این بحران نزدیك می شویم، خرسندیم.
به گزارش ایرنا، حسین امیرعبداللهیان ظهر سه شنبه در حاشیه دیدار با استفان دی 
میستورا نماینده ویژه دبیرکل سازمان ملل در امور سوریه در جمع خبرنگاران افزود: امروز 
گفت و گوهای مهمی با نماینده ویژه سازمان ملل در امور سوریه در خصوص ادامه روند 
سیاسی در این کشور داشتیم. وی اضافه کرد: برخی نگرانی هایی که وجود داشت با وی 
مطرح کردیم؛ از جمله نگرانی های موجود در سوریه افزایش اقدامات گروه های مسلح بی 
مسئولیت در این کشور در روزهای اخیر و افزایش موارد نقض آتش بس است که نگران 
کننده بوده و می تواند به روند سیاسی این کشور آسیب برساند. وی ادامه داد: در عین حال 
بحث ارسال کمك های انسان دوستانه از طرف برخی از جهات به صورت گزینشی انجام می 

شود و این هم مشکلاتی را ایجاد کرده است.
لیست گروه های تروریستی همچنان پرابهام

معاون عربی و آفریقای وزیر امور خارجه با حمایت از تلاش های دی میستورا و روند 
سیاسی در سوریه، اظهار داشت: از این که به حل سیاسی در سوریه نزدیك می شویم 
خرسندیم و امیدواریم همه طرف های منطقه ای و بین المللی در دو مسیر مبارزه جدی با 
تروریسم و تقویت روند سیاسی گام های اساسی و مهم برداشته و از اقدامات متعارض که 
به نفع سوریه و مردم سوریه نخواهد بود، دست بردارند. امیرعبداللهیان اضافه کرد: تلاش 
هایی که تا الان انجام شده در مجموع روند رو به جلو را نشان می دهد منوط بر این که 
روند مبارزه با تروریسم تقویت شود و این گفت و گو ها بین نمایندگان واقعی مردم سوریه 
و نمایندگان حکومت این کشور به سرانجام مناسبی برسد. وی در خصوص روند مذاکرات 
در سوریه نیز گفت: تلاش هایی که در سازمان ملل به عمل آمده در این جهت بود که 
صرفا گروه های معارضی که معتقد به راه حل سیاسی هستند، حضور پیدا کنند هر چند 

برخی از گروه های تروریستی تلاش کردند با نقاب و چهره جدید وارد گفت و گو شوند.
معاون وزیر امور خارجه افزود: در گفت و گوهای امروز هم آقای دی میستورا تاکید 
کرد که هیچ ارتباطی بین گفت و گوها با سازمان ملل و جریانات تروریستی نخواهد بود اما 
همچنان موضوع لیست گروه های تروریستی یکی از موضوعات پر ابهام در این مذاکرات 

و روند سیاسی است.
مشورت با مقامات ایران برای ما مهم است

نماینده ویژه دبیرکل سازمان ملل در امور سوریه نیز در حایشه این دیدار مشورت با 
مقامات جمهوری اسلامی ایران را مهم و تاثیر گذار دانست و گفت: در گفت و گوی امروز 
بر ترك مخاصمات در سوریه، ارسال کمك های انسان دوستانه و تداوم روند سیاسی برای 

حل بحران آن کشور تاکید شد.
استفان دی میستورا، افزود: این مذاکرات بخشی از آمادگی ها برای گفت و گوهای ژنو 
است که قرار است بزودی برگزار شود. خبرنگاری پرسید چرا در مذاکرات مربوط به بحران 
سوریه برخی طرف های مذاکره از جمله غربی ها و طرف هایی که معمولا در کشورهای 
منطقه، حامی تروریست ها هستند، شرط تعیین می کنند و از جمله شروطی که طرح 
کرده اند برکناری بشار اسد است، مگر نه این که ملت سوریه باید در این زمینه تصمیم 
بگیرد؟ دی میستورا پاسخ داد: ما در اینجا یك فرصتی در اختیار داریم تا به این نکته بپردازیم 
که در گفت و گوهای سوری – سوری بتوانیم به چه شکلی اینها را به طور موثری انجام 
دهیم اما در واقع با آقای امیرعبدالهیان در مورد چندین نکته گفت و گو کردیم که یك نکته 
مهم ترك مخاصمه و توقف آن است. وی افزود: نکته دوم این است که کمك های انسانی باید 
به همه مردم سوریه برسد از جمله آنهایی که در محاصره هستند و همچنین روند سیاسی 
که منجر به انتقال سیاسی می شود کار بسیار فوری و مهم است. نماینده ویژه دبیرکل 
سازمان ملل در امور سوریه گفت: البته برای من مهم است که با مقامات ایران مشورت 
هایی داشته باشم چون این مقامات و ایده هایشان تاثیرگذار بوده و از توصیه هایی که آنها 

به ما دارند حتما استفاده می کنیم.

کشورهای عضو »جی هفت«:

»بر جام« سنگ بنای محکم 
دیپلماسی در دنیا است

کشورهای عضو »جی هفت« درپایان نشست دو روزه خود درژاپن با تقدیر از برنامه 
جامع اقدام مشترك )برجام(، از آن به عنوان سنگ بنای محکم دیپلماسی در دنیا نام بردند.

به گزارش ایرنا، نشست دو روزه وزیران امور خارجه کشورهای عضو »جی هفت« که از 
روز یکشنبه 22 فروردین ماه جاری در شهر هیروشیما آغاز شده بود، دوشنبه شب گذشته 
با انتشار بیانیه ای به کار خود پایان داد. اگرچه بیانیه این نشست دوشنبه شب از سوی رسانه 
های ژاپنی منتشر شد، اما قسمتی از آن که مربوط به موضوع »برجام« است، امروز سه 
شنبه از سوی تارنمای »ژاپن نیوز« در بخش اخبار هسته ای این سایت خبری قرار گرفت.

کشورهای عضو »جی هفت« در این بخش از بیانیه خود تاکید کردند که ما حمایت 
کامل خود را از نتایج حاصله از برنامه جامع اقدام مشترك بین المللی موسوم به »برجام« 
اعلام می کنیم وامیدواریم که همه طرفین به تعهداتی که نسبت به آن تاکید شده، پایبند 

باشند.
بیانیه می افزاید: »برجام« در واقع اساسی است مبنی بر اینکه کشورها نشان می دهند 
به قوانین بین المللی و پیمان منع تکثیر سلاح های هسته ای پایبند بوده و بر عاری 
سازی جهان از چنین سلاح هایی تلاش دارند. اعضای »جی هفت« در بیانیه مشترك خود 
همچنین خرسندی و حمایت کامل خود را از توافق هسته ای حاصل شده میان شش 
قدرت بزرگ دنیا موسوم به 1 +۵ با جمهوری اسلامی ایران اعلام وتاکید کردند که »برجام« 
امروز به سنگ بنای محکمی برای دیپلماسی فعال و استفاده از مذاکره و گفت و گو برای 
حل مشکلات بین المللی تبدیل شده است. وزیران خارجه هفت کشور عضو این گروه 
همچنین با اعلام پایبندی خود به معاهده منع گسترش سلاح های هسته ای از کشورهایی 
که عضو »ان.پی.تی« نشده اند، خواستند در راستای عاری سازی جهان از سلاح هسته ای 
به عضویت این پیمان در آیند. این بیانیه همچنین به حق کشورها در داشتن صلح آمیز 
انرژی هسته ای تاکید کرده و از کشورهایی که دارای چنین توانمندی هستند، خواسته 
است علاوه بردست نزدن به آزمایش های هسته ای، مقررات سازمان بین المللی انرژی 

اتمی را رعایت وبااین سازمان همکاری نزدیکتری داشته باشند.
»جی ۷« یا »گروه هفت« متشکل از آمریکا، انگلیس، کانادا، فرانسه، آلمان، ایتالیا و ژاپن، 

حدود ۵0 درصد اقتصاد جهان را در اختیار خود دارند.

نکتــه

اخبــار

آغاز اجرای برجام و لغو تحریم های ایران با استقبال گسترده 
جهانی مواجه شده است و این روزها این کشور میزبان بسیاری از 

رهبران مهم جهانی است.
در همین فرصت کوتاه پس از آغاز اجرای برجام با سفر رئیس 
جمهوری و وزیر خارجه ایران به کشورهای دیگر و همچنین سفر 
مقامات بلندپایه دیگر کشورها به تهران، قراردادها و توافق  های 
بسیاری در همه زمینه  ها منعقد شده است. »نورسلطان نظربایف« 
رییس جمهور قزاقستان به عنوان مقام کهنه  کار بزرگترین کشور 
آسیای میانه، »ماتئو رنتزی« نخست  وزیر ایتالیا، »استفان دی 
میستورا« نماینده ویژه دبیرکل سازمان ملل متحد در امور سوریه 
این روزها به ایران سفر کرده و »فدریکا موگرینی« مسئول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا نیز قرار است به ایران سفر کند. این سفرها 

ترافیک دیپلماتیک بالایی را در این کشور رقم زده اند. 
نورسلطان نظربایف رئیس جمهور قزاقستان سفر یک هفته ای 
خود را با دیدار مهم خود از ایران آغاز کرد و قرار است پس از آن به 

ترکیه و ازبکستان سفر کند. 
گروه ۵+1  ایران  میان  گذشته  سال  که  برجام  اجرای  آغاز 
امضا شده بود و لغو تحریم های ایران با استقبال گسترده جهانی 
مواجه شده است و این روزها این کشور میزبان بسیاری از رهبران 
مهم جهانی است. در همین راستا رییس جمهور قزاقستان مورد 
استقبال رسمی »حسن روحانی« رییس جمهور ایران قرار گرفت. 
روسای جمهوری ایران و قزاقستان پس از مراسم استقبال رسمی 
وارد مذاکرات دوجانبه شدند و چندین سند همکاری امضا کردند. 
اسناد همکاری های دو کشور بخش هایی چون کشاورزی، تجارت، 
حمل و نقل، فناوری، صنعت، بانکی، انرژی، توسعه سرمایه گذاری، 
انتقال محکومین به حبس و کشتی رانی را شامل می شود. فعالان 
اقتصادی بخش های دولتی و خصوصی دو کشور نیز بیش از 44 
یادداشت تفاهم همکاری را به ارزش نزدیک به یک میلیارد دلار 

امضا کردند. تحلیلگران پیش بینی کرده اند که روابط تهران و آستانه 
تقویت شود. 

قزاقستان بزرگترین قدرت اقتصادی و سیاسی آسیای میانه 
است و ایران هم بیشترین مبادلات اقتصادی، تجاری و سیاسی 
را در این منطقه با این کشور دارد. حجم تجارت دو کشور در 
سال 201۵، ۶3۵ میلیون دلار بود و هر دو کشور امیدوارند آن 

را به سه تا چهار میلیارد دلار برسانند. این در حالی است که 
»استفان دی میستورا« نماینده ویژه دبیرکل سازمان ملل متحد 
در امور سوریه نیز بامداد دیروزوارد تهران شد. دی میستورا با 
»حسین امیرعبداللهیان« معاون عربی و آفریقای وزیر خارجه 
ایران درباره روند آتش بس و گفتگوهای ژنو گفتگوکرد. دور 
جدید گفتگوهای سوریه چهارشنبه در شهر »ژنو« سوئیس 

برگزار می شود. در عین حال، »ماتئو رنتزی« دیروز برای سفر 
رسمی دو روزه وارد تهران شد. رنتزی نخستین رهبر یک کشور 
ایران سفر می کند  از لغو تحریم ها به  غربی است که پس 
وی بعداز مراسم استقبال رسمی با حسر روحانی ریس جمهور 
ایران نشست مشترکی برگزار و ۷ سند همکاری در بخش های 

مختلف امضا کردند. 
وی چهارشنبه نیز در میزگرد تجاری ایران - ایتالیا شرکت 
خواهد داشت. پیش از اعمال تحریم ها علیه ایران، ایتالیا نخستین 
شریک اقتصادی و تجاری ایران محسوب می شد. در همین راستا، 
ارزش ارزی تبادلات تجاری میان دو کشور از هفت میلیارد و 200 
میلیون یورو به یک میلیارد و ۶00 میلیون یورو در سال 2014 
میلادی کاهش یافت. در میان هیات ایتالیایی همراه رنتزی، می 
توان به »کلودیو دیسکالزی« مدیر اجرایی شرکت نفت و گاز »انی« 
اشاره کرد. در ماه ژانویه ایران و ایتالیا 1۷ توافق نامه به ارزش 1۷ 

میلیارد یورو امضا کردند.
انعقاد توافق هسته ای تلاش کرده است به  از زمان  ایتالیا 
نخستین شریک تجاری ایران در اروپا تبدیل شود؛ و در همین راستا 
شماری از ورزا و نمایندگان ایتالیایی امسال به ایران سفر داشته اند. 
این در حالی است که »مارینا کالجوراند« وزیر خارجه استونی که 
روز یکشنبه به ایران سفر کرده بود، گفته بود هفته آینده فدریکا 
موگرینی مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا به ایران سفر خواهد 
کرد که این سفر موجب تقویت روابط ایران و اتحادیه اروپا خواهد 

شد.
وی خواستار گسترش همکاری های ایران و اروپا شد. وی در 
عین حال از سفر هفته آینده موگرینی به ایران خبر داد و گفت: در 
این سفر روابط میان اتحادیه اروپا و ایران تقویت خواهد یافت. لغو 
تحریم های ایران با استقبال مقامات و شرکت های خارجی مواجه 

شده است.

به دنبال توافق هسته  ای ایران، سال گذشته رئیس جمهور 
روسیه ممنوعیت ارسال سامانه موشکی اس 300 به ایران را لغو 

کرده بود.
روزنامه  جماران،  خبری  و  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به 
واشنگتن تایمز در همین خصوص در مطلب کوتاهی نوشت: اس 
300 روسیه به عنوان سامانه موشکی ضد هوایی روسیه یکی از 
پیشرفته ترین سلاح های دفاعی میان برد در جهان است.  این 
سامانه در میدان جنگ آزمایش شده و ارتش های متعددی در 
سراسر جهان برای خرید آن درخواست داده اند. تحریم سازمان 
ملل متحد علیه ایران از فروش اس 300 به ایران جلوگیری 
کرده بود. با این حال، توافق هسته ای که با قدرت های جهانی 
1+۵ امضا شد امکان ادامه انتقال سلاح به ایران را فراهم کرد. 
»ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور این کشور به دنبال توافق هسته 
ای موقت ایران و قدرت های جهانی، این ممنوعیت را که از سوی 

خود این کشور اعمال شده بود، در آوریل 201۵ لغو کرد.
فروش  جمله  از  ایران  به  همکاری  تداوم  خواستار  روسیه 

تجهیزات نظامی و سلاح به این کشور است.
»حسین جابر انصاری« سخنگوی وزارت امور خارجه ایران در 

یک کنفرانس خبری در روز دوشنبه درخصوص تحویل اس 300 
گفت: »روسیه نخستین محموله از سامانه موشکی دفاع هوایی 

اس 300 را به ایران فرستاده است.«
وی افزود: »توافقات جدید مابین دو کشور برای اجرایی شدن 
این عملیات به دست آمده است. مرحله نخست این قرارداد مسیر 
اجرایی را طی کرده و امیدواریم بر اساس زمان بندی که وجود 

دارد مراحل اجرایی آن تکمیل شود.«
روز  نیز  روسیه  وزیر  نخست  معاون  روگوزین«  »دیمیتری 
جمعه گفته بود مانعی بر سر تحویل سیستم دفاع موشکی اس 

300 به ایران وجود ندارد.
معاون نخست وزیر روسیه اظهار داشت: هیچ مساله مشکل 

سازی در این خصوص وجود ندارد و قرارداد تکمیل شده است.
تل آویو به شدت در خصوص تحویل این سامانه به ایران ابراز 

نگرانی کرده است.
علاوه بر اس 300 ایران قصد دارد مجوز تولید تانک روسی 
T-90 را نیز دریافت کند و برای حضور در خط مقدم جنگنده 
های روسی مانند SU-34 ابراز علاقه کرده است. روسیه همچنین 
در بازسازی قابلیت های هسته ای با ایران مشارکت داشته است.

صاحب نظران توسعه یکی از الزامات توسعه و رشد اقتصادی را 
مبارزه با فساد دانسته اند آنها  وقتی ریشه های توسعه اقتصادی را 
ارزیابی می کردند، متوجه شدند نیازمند جامعه ای هستند که درجه 

فساد در آن پایین باشد.
فساد به عنوان یکی از قدیمی ترین معضلات جامعه بشری به 
انواع و شکل های مختلف و با درجه های آسیب رسانی مختلف 
وجود داشته است، لذا از فساد غالباً به عنوان یک بیماری شدید نظیر 
سرطان و یا ایدز که به طور بیرحمانه از یک سازمان به سازمان دیگر 
و از یک نهاد به نهاد دیگر سرایت می کند، یاد می شود، بطوریکه تمام 
نهادهای موجود را تحلیل برده و منجر به فروپاشی سیستم می شود.

رواج فساد مالی به درستی به عنوان یکی از مهمترین موانع در راه 
پیشرفت های موفقیت آمیز اقتصادی، به حساب می آید. سطح بالای 
فساد مالی موجب ناکارآمدی سیاست های دولتی شده و کاهش 
بازدهی سرمایه گذاری و در نتیجه کاهش رشد اقتصادی را در پی 
خواهد داشت. در ضمن فساد مالی می تواند فعالیت های سرمایه 
گذاری و اقتصادی را از شکل مولد آن به سوی رانت ها و فعالیت 
های زیرزمینی سوق دهد و موجب پرورش سازمان های رعب آوری 

مانند مافیا شود.

سخنان رهبری در خصوص لزوم مبارزه با فساد
بعد از انقلاب اسلامی ایران که همانا مبارزه با ریشه ها و مظاهر 
فساد از شعار های اصلی آن بود. به صورت جدی و برای اولین بار، 
حضرت آیت الله خامنه ای در خطبه های نماز جمعه 2۶ فروردین 
ماه 13۷9 بر ضرورت اصلاحات اداری، امنیتی، قضائی و اقتصادی در 
کشور و لزوم مبارزه با مفاسد در تمامی زمینه ها تأکید کردند که به 
دنبال آن هسته اولیه ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادی با همکاری و 
هماهنگی برخی ازمسئولن کشور تشکیل و متعاقباً در تاریخ 20 دی 
ماه  13۸0 فرمان هشت ماده ای رهبری در خطاب به روسای قوای 
سه گانه مبنی بر لزوم مبارزه همه جانبه و سازمان یافته با فساد مالی 
و اقتصادی به منظور اجرای مفاد مذکور، زیر نظر روسای قوای سه 

گانه بعنوان منشور مبارزه با فساد رسمیت یافت.
 از تاریخ تشکیل ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادی تا به امروز 3 
دولت )دوره دوم دولت اصلاحات، دوره اول و دوم دولت محمود 
احمدی نژاد و دولت فعلی حسن روحانی( روی کار آمده اند، اما 
خروجی مبارزه با مفاسد اقتصادی به رغم تشکیل ستاد مبارزه با 
مفاسد اقتصادی و نهادهای عریض و طویل تا به امروز مطلوب نبوده 
است. واقعیت این است که در این سال ها  به جای پیشرفت، عقبگرد 
داشته ایم و عامه مردم به جای سالم سازی و سلامت سیستم شاهد 
اختلاس و ارتشا و مفاسد اقتصادی به خصوص طی دولت های نهم و 

دهم هستند که ارقام و اعداد آن هوش از سر همگان می برد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی و خبری جماران، در این سال 
ها بیشترین و ملموس ترین رشد فساد مالی و اداری در دوران ۸ 
ساله محمود احمدی نژاد بوده است. طبق آمار  بین المللی ایران 

از نظر شاخص های فساد مالی در ۸ سال قبل از سال 1392 به 
میزان ۵۶ رتبه سقوط داشته و از بین 1۷۷ کشور، رتبه 144 را به 
خود اختصاص داده است، این رتبه فقط در سال 91 به 92، 11 پله 

تنزل داشته است.
 از این دوران به بعد بود که از نهادینه شدن  فساد و  تبدیل شدن 
آن به یک فرهنگ در ایران صحبت شد، به طوری که بسیاری از نبود 
اراده جدی برای مقابله با فساد گفتند و آن را از اساسی ترین مشکلات 

جمهوری اسلامی در سال های آینده خواندند.

اقتصاددانان در مورد فساد اقتصادی چه می گویند؟
 احمد توکلی، کارشناس اقتصادی و نماینده مجلس شورای 
اسلامی بارها درمورد فساد در ایران هشدار داده است. توکلی معتقد 
است، حکومت جمهوری اسلامی ایران به مرحله فساد سیستماتیک 

رسیده است.
فرشاد مومنی نیز از اقتصاد دانان مطرح کشور در این زمینه معتقد 
است: بنا بر آمارهای جهانی ایران از ۷۷ درصد کشورهای جهان فاسد 

تر است که نشان از ناکارآمدی سیستم مبارزه با فساد دارد. مؤمنی 
می گوید: دولت احمدی نژاد به دلیل موضعی که در برخورد با فساد 
داشت، امکان شکل گیری یک فساد سیستماتیک را در ایران فراهم 

کرد.
وی تاکید دارد، در این دوران بود که پرونده های فساد اقتصادی با 
صفرهای بی شمار پشت سر هم ردیف شدند. سه هزار میلیارد دیری 
نپایید که به ۶ هزار میلیارد رسید و پس از آن پرونده های فساد 12 
هزار میلیاردی و البته از رقم های دانه درشت دیگری نیز سخن به 

میان می آید که تصور آن هم سخت و باور نکردنی است.

دولت یازدهم و مبارزه با فساد
نزدیک به 3 سال از عمر دولت یازدهم گذشته است و این دولت 
همچنان با مشکلات به یادگار مانده فساد اقتصادی و پرونده های 
ریز و درشت داخلی و خارجی دست به گریبان است.  واقعیت این 
است که در اولویت قرار گرفتن پرونده ی هسته ای و تلاش برای رفع 
تحریم ها در 2 سال نخست دولت روحانی تمرکزها را از پیگیری و 
رسیدگی به این پرونده ها دور کرد و موجب بر جای ماندن مشکلات 

اقتصادی و معیشتی در داخل کشور شد.
با توجه به جدا نبودن برجام و رونق اقتصاد داخلی، دولت روحانی 
می بایست همزمان با پیگیری پرونده هسته ای در خارج از مرزهای 
کشور، به صورت جدی در پی برطرف کردن موانع و مشکلات اقتصاد 
داخلی که همانا یکی از مهمترین و تأثیرگذار ترین آنها مبارزه با فساد 
و رسیدگی به پرونده های فساد مالی بود، برمی آمد و با ایجاد ثبات 
اقتصادی  راه را برای روزهای پسابرجام و سرمایه گذاری های مختلف 

داخلی و خارجی هموار می کرد.
به عبارت دیگر شاید تقسیم بندی برجام به برجام یک و 2 و در 
اولویت قرار دادن هر کدام از آنها کار را به مراتب برای دولت روحانی 
سخت تر کرد. چرا که اگر برجام یک دلواپسان یکی داشت، طبیعتاً 
برجام 2 دلواپسان دومی هم دارد، با این تفاوت که در برجام یک 
دلواپسان در خیلی از مواقع دستشان از موضوع کوتاه بود و به صورت 
مستقیم قادر به تأثیر گذاری در آن نبودند، اما در برجام 2 سرو کار 
دولت مستقیماً با دلواپسانی است که بسیاری از منافعشان با سیستم 

ناسالم اقتصادی و اقتصاد پییشا برجامی گره خورده است.
به هر حال درست است که دولت در این سال ها فرصت مبارزه 
همزمان با مفاسد اقتصادی را در کنار مذاکرات هسته ای از دست 
داده است، اما هنوز هم مهمترین برگه برنده دولت روحانی در مبارزه 
با فساد است. روحانی اگر می خواهد کشور را به طور جدی در مسیر 
توسعه قرار دهد و از طرف دیگر به لحاظ سیاسی همچنان محبوبیت 
خود را برای انتخابات 9۶ در میان مردم حفظ کند، باید در مدت 
باقیمانده از چهار سال اول ریاست جمهوریش عزم خود را به صورت 
جدی برای مبارزه با فساد مالی و اداری در کشورجزم کند و  برای 
پیشبرد هر چه بهتر اهداف و شعارهای خود سیستم و ساختار را از 

آفت مفسدین و  مفاسد اقتصادی دور کند. 

سرپرست دادگاه کیفری یک استان تهران، گفت: محتویات پرونده 
»محمود احمدی نژاد« باعث طولانی شدن روند رسیدگی شده است.

محسن افتخاری در گفت وگو با ایسنا درباره وضعیت پرونده 
محمود احمدی نژاد رییس دولت دهم، اظهار کرد: پرونده وی در حال 
حاضر در مرحله استعلام از مراجع مختلف قرار دارد. وی ادامه داد: 
دلیل طولانی شدن روند رسیدگی به این پرونده پاسخ هایی بود که ما 
از مراجع مختلف تقاضا کرده ایم. سرپرست دادگاه کیفری یک استان 
تهران تاکید کرد: محتویات پرونده ایشان باعث طولانی شدن روند 
رسیدگی شده است و این طولانی شدن ارتباطی به سمت ایشان 

ندارد.
به گزارش ایسنا، در روزهای پایانی خرداد 92 از سوی دفتر 
شعبه ۷۶ دادگاه کیفری استان تهران احضاریه ای به دست محمود 
احمدی نژاد رییس جمهور وقت رسید تا پنجم آذر ماه 92 در دادگاه 

حاضر شود و از او در رابطه با شکایات کمیسیون اصل 90 مجلس و 
یک شخص حقیقی تحقیق به عمل آید. چند روز بعد، حجت الاسلام 
محسنی اژه ای در مورد وضعیت پرونده محمود احمدی نژاد و اینکه آیا 
عدم حضورش در دادگاه باعث جلب او می شود؟ گفت که اگر فرد 
احضار شده به دادگاه نیامد و قاضی مطلع بود که دلیل عدم حضورش 
موجه است، در اینجا یک تکلیف دارد و در موارد دیگر هم که ممکن 
است متهم در دادگاه حاضر نشود و دلیل عدم حضورش را ذکر 
نکند، قاضی تکلیف دیگری دارد. در مورد پرونده آقای احمدی نژاد، 
خودشان در دادگاه حاضر نشدند و وکیل او هم به دادگاه مراجعه 
نکرده است؛ لذا قاضی نمی داند عذرش موجه است یا خیر؛ بنابراین 
وی را دوباره در تاریخ 1۶ دی ماه به دادگاه احضار کرده  است. 
محسنی اژه ای 1۶ دی ماه 92 در پاسخ به سئوالی مبنی بر اینکه چرا 
با وجود اعلام قبلی شما مبنی بر رسیدگی به پرونده احمدی نژاد در 

این روز، وی مجددا در دادگاه حاضر نشده است، گفت که وقت اعلام 
شده وقت نظارتی بوده است. گاهی پرونده معد رسیدگی است یعنی 
همه مسائل برای رسیدگی آماده است. در این مورد وقت را تعیین 
می کنند و به فردی که باید در دادگاه حاضر شود می گویند شما در 
فلان روز به دادگاه بیایید، اما در وقت نظارتی، پرونده آماده رسیدگی 
نیست؛ مثلا استعلامی شده یا کسی را به عنوان مطلع دعوت کرده اند. 
از شانزدهم دی 92 که به گفته محسنی  اژه ای دادگاه برای رسیدگی 
به پرونده احمدی نژاد وقت نظارتی یا احتیاطی تعیین کرد وضعیت 
پرونده احمدی نژاد چندین بار مورد سئوال خبرنگاران قرار گرفت 
که در پاسخ به این سوال، سخنگوی قوه قضاییه »در مرحله تحقیق 
مقدماتی بودن« را به عنوان آخرین وضعیت پرونده اعلام کرد. پرونده 
احمدی نژاد که رسیدگی به آن در نیمه دوم سال 92 آغاز شد در آن 
سال به نتیجه نرسید و به سال 93 منتقل شد. در سال 93 نیز چندین 

بار عنوان شد که پرونده احمدی نژاد همچنان در وقت احتیاطی است 
و رسیدگی به آن منجر به صدور حکم یا قرار نهایی نشده است. 
معاون اول دستگاه قضایی در نشست خبری 1۶ اسفند سال 94 در 
رابطه با آخرین وضعیت پرونده محمود احمدی نژاد خاطرنشان کرد: 
رئیس جمهور سابق پرونده های مختلفی داشت که در بعضی از آنها 
شاکی و در برخی دیگر متهم بود. در رابطه با آن بخش از پرونده که 
از وی شکایتی صورت گرفته بود بخشی از شکایت ها جزئی بود مانند 
اینکه در سخنرانی  که در یکی از سفرهای استانی شان داشتند فردی 
شکایت کرده و گفته است که در این سخنرانی به من توهین شده. 
همچنین فرد دیگری در شکایت خود علیه آقای احمدی نژاد گفته که 
در سفرهای استانی ماشین همراه وی به پای این فرد آسیب رسانده 
و مورد خسارت وارد شده. همچنین برخی دیگر از این شکایت ها 

مربوط به گزارش مجلس بود که باید تحقیق شود.

اکنون وقت مبارزه با فساد است

برگ برنده دولت روحانی

یک مقام قضایی عنوان کرد

چرایی طولانی شدن رسیدگی به پرونده احمدی نژاد

ترافیک دیپلماتیک در تهران

گزارش واشنگتن تایمز از همکاری های ایران و روسیه؛

گام اول: ارسال اس 300؛ گام دوم: مجوز تولید تانک روسی

 از تاریخ تشکیل ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادی تا به امروز 3 دولت )دوره دوم دولت 
اصلاحات، دوره اول و دوم دولت محمود احمدی نژاد و دولت فعلی حسن روحانی( روی 
کار آمده اند، اما خروجی مبارزه با مفاسد اقتصادی به رغم تشکیل ستاد مبارزه با مفاسد 
اقتصادی و نهادهای عریض و طویل تا به امروز مطلوب نبوده است. واقعیت این است که 
در این سال ها  به جای پیشرفت، عقبگرد داشته ایم و عامه مردم به جای سالم سازی 
و سلامت سیستم شاهد اختلاس و ارتشا و مفاسد اقتصادی به خصوص طی دولت های 

نهم و دهم هستند که ارقام و اعداد آن هوش از سر همگان می برد
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براى چشم مؤمن، سزاوار نیست 
كه ببیند خداى متعال، معصیت مى شود

 و بر آن، نیاشوبد.
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از  جمعی  حضور  با  مراسمی  طی 
مسئولان استانی احمد پوربافرانی به عنوان 
سرپرست پلیس راهور استان قم معرفی 

شد.
پلیس  رئیس  معارفه  و  تودیع  مراسم 
حضور  با  دیروز  ظهر  قم  استان  راهور 
مدیرکل  دانشی  عباس  حجت الاسلام 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم، جمعی 
از مدیران شهری و اعضای شورای اسلامی 
شهر قم،  نمایندگان جمعی از بیوت مراجع 
تقلید، حجت الاسلام جباری مدیرکل نهاد 
مدیرکل  دژاکام  حمیدرضا  و  کتابخانه ها 
آموزش و پرورش استان قم در تالار شهید 
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  اداره کل  آوینی 

استان قم برگزار شد. رئیس سابق پلیس راهور استان 
قم در ابتدای این مراسم طی سخنانی از معبر، مقصد 
و بارانداز بودن به عنوان ویژگی های ترافیکی شهر قم 
یاد کرد و گفت: قم حلقه ارتباطی 1۷ استان بوده است 
برگزار  این شهر  در  بسیاری  بین المللی  مراسم های  و 
می شود که این مراسم ها نیازمند تامین امنیت ترافیکی و 

تسهیل در رفت و آمد مهمان ویژه است به همین علت 
می توان گفت که پلیس استان قم در برخی از دوره ها 

فراملی عمل کرده است.
سید کرم الله حسینی به اجرای طرح مدیریت کیفیت 
در نیروی انتظامی به منظور تکریم ارباب و رجوع اشاره 
و خاطرنشان کرد: رئیس پلیس راهور استان قم از نظر 
کارنامه یگانی رشد مطلوبی داشته و در میان استان های 

مختلف کشور جایگاه های برتر را به خود 
اختصاص داده است.

فرمانده  انتظامی استان قم نیز در این 
مراسم با تاکید بر اینکه نیروهای انتظامی 
باید قدرت رفتار مناسب با مخاطبان مختلف 
پلیس  کرد:  اضافه  باشند،  داشته  را  خود 
استان قم معرفت شناختی نیروهای انتظامی 
را  مخاطبین  و  زمان  موقعیت،  به  نسبت 
مورد توجه ویژه قرار داده و به همین علت 
اصول  بر  مبتنی  مجموعه  این  رفتارهای 
از  مجتبایی  کاظم  سردار  است.  اخلاقی 
افزایش رضایتمندی مردم نسبت به عملکرد 
مدیریت  گفت:  و  کرد  یاد  مجموعه  این 
پلیس راهور استان قم کارآمد، پویا و منطقی 
بوده که سبب افزایش رضایت مردم، مسئولان و نیروهای 

انتظامی شده است.
در پایان این مراسم از زحمات سید کرم الله حسینی 
در دوران ریاست پلیس راهور استان قم تقدیر و احمد 
پوربافرانی به عنوان سرپرست جدید این مجموعه معرفی 

شد.

با تودیع سرهنگ حسینی:

پوربافرانی سرپرست پلیس راهور استان قم شد

اخبــار
وزیر ورزش و جوانان در قم:

سرانه فضای ورزشی تا پایان دولت دهم 
به 80 سانتی متر می رسد

وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه دانشگاه ها نسبت به استانداردهای مراکز 
مختلف در ایران اسلامی از کیفیت های بیشتری برخوردار هستند، گفت: سرانه 

فضای ورزشی تا پایان فعالیت دولت به ۸0 سانتی متر می رسد.

محمود گودرزی عصر دیروز در آیین افتتاح استخر سرپوشیده »خلیج 
فارس« که در تالار فرهنگ پردیس فارابی دانشگاه تهران در قم برگزار شد، با 
بیان اینکه دانشگاه ها نسبت به استانداردهای مراکز مختلف در ایران اسلامی 
از کیفیت های بیشتری برخوردار هستند، اظهار کرد: سرانه فضای ورزشی 
استان قم 40 سانتی متر بوده و طی یک سال اخیر سه سانتی متر به این آمار 

اضافه شده است.
وی با اشاره به اینکه میانگین سرانه فضای ورزشی در کشور ۷3 سانتی متر 
است، اضافه کرد: دانشگاه تهران از سرانه قابل قبولی برخوردار است، اما 

می توانیم این سرانه را افزایش دهیم.
وزیر ورزش و جوانان دولت تدبیر و امید عنوان کرد: تا پایان برنامه چهارم 
سرانه ورزشی کشور باید به یک متر می رسید، اما در ابتدای فعالیت دولت تدبیر 
و امید این آمار به صورت میانگین نزدیک به ۶2 سانتی متر بوده؛ با وجود اینکه 
استان تهران از بخش های برخوردار کشور محسوب می شود، اما سرانه ورزشی 

در این استان 33 سانتی متر بوده است.
این مسئول، امر به ورزش را امر به معروف خواند و ادامه داد: سلامت 
جسمی، سلامت روانی افراد را تأمین می کند و با سلامت روان توان بهره وری 
افراد در امور مختلف افزایش می یابد، امیدواریم تا پایان فعالیت دولت تدبیر و 

امید این سرانه را در کشور به بالای ۸0 سانتی متر برسانیم. 

معاون استاندار قم:

دولت اهتمام ویژه ای برای عملی کردن 
اقتصاد مقاومتی دارد

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استانداری قم گفت: دولت تدبیر 
و امید برای خارج کردن بحث اقتصاد مقاومتی از حالت شعار اهتمام 

ویژه ای دارد.
اسماعیل رستمی عصر سه شنبه در حاشیه مراسم افتتاحیه نمایشگاه 
تخصصی بانوان قم با بیان این مطلب، اظهار داشت: رهبر معظم انقلاب امسال 
شعار اقتصاد مقاومتی را سر لوحه کارهای کشور قرار دادند و در سال های 
اخیر نیز به دولت و کارگزاران نظام تاکیدات فراوانی را در این زمینه داشته اند.

وی همچنین با اشاره به عزم جدی دولت برای حمایت ازتولیدات داخلی، 
گفت: دولت تاکنون از کارهای تولیدی و اقتصادی صورت گرفته حمایت های 
خوبی را داشته است و بنا دارد از این پس نیز حمایت خود را از تولیدات 

داخلی تداوم بخشد.
وی با اشاره به دستورالعمل ها و ماموریت های ویژه ای که از سوی رئیس 
جمهوری به دستگاه های نظارتی، اجرایی و بانك ها در راستای انجام همه 
حمایت ها و پشتیبانی های لازم از تولید کنندگان و صنعتگران کشور داده 
شده، یادآور شد: مجموعه استانداری قم نیز با توجه به اعتقادات زیادی که به 
ضرورت حمایت از بخش تولید به منظور رونق و شکوفایی اقتصادی استان 
و کل کشور دارد، به شدت می کوشد تا با برنامه ریزی هدفمند و کار ساز و 
همچنین تجاری سازی کارهای تولیدی و دانش بنیان گام های مثبتی را در 

این راستا بردارد.
رستمی در بخش دیگری از سخنان خود ضمن قدردانی از دفتر امور 
بانوان استانداری قم به خاطر برگزاری نمایشگاه تخصصی بانوان تصریح کرد: 
خوشبختانه با توجه به اینکه نیمی از جمعیت فعال استان را بانوان تشکیل می 
دهند، برپایی این نمایشگاه اقدام نو آورانه ای برای استفاده از همه ظرفیت ها 

و توانمندی های این قشر از جامعه محسوب می شود.
وی تصریح کرد: در این نمایشگاه زنان استان بویژه روستائیان کارهایی از 
خود را به نمایش گذاشته اند، که ارائه آنها علاوه بر به منصه ظهور رساندن 
زحمات و تلاش های آنها موجبات دلگرمی همه شهروندان را نیز پدید می 

آورد.
رستمی همچنین همچنین با تاکید بر ضرورت تداوم برگزاری نمایشگاه 
هایی از این دست، تصریح کرد: به طور حتم این اقدام صورت گرفته توسط 
دفتر امور بانوان استانداری قم می تواند الگوی بسیار خوبی برای سایر استان 
های کشور باشد تا آنها نیز از این طریق قدم های موثری ا برای شکوفایی 

اقتصادی کشور بردارند.
نمایشگاه تخصصی بانوان قم از امروز تا 2۷ فروردین ماه همه روزه از ساعت 

1۶ تا 22 آماده پذیرایی و بازدید علاقه مندان بویژه بانوان است.

شهردار منطقه پنج قم خبر داد:

آغاز عملیات روکش آسفالت
 بلوار خلیج فارس

شهردار منطقه پنج قم گفت: پروژه های شهری با اولویت بندی و پس از 
انجام کار کارشناسی و بررسی جوانب امر در دستور کار قرار می گیرد.

احمد ترکمن با اشاره به انجام پروژه های عمرانی، خدماتی و ترافیکی 
منطقه پنج، از آغاز پروژه تراش، ترمیم و روکش آسفالت بلوار خلیج فارس خبر 
داد و گفت: این پروژه از ابتدای میدان بقیه الله )عج( تا ابتدای میدان ولیعصر 

)عج( به صورت یک لاین به متراژ بیش از 2۸ هزار مترمربع انجام می شود.
وی افزود: همزمان با انجام عملیات روکش آسفالت اغلب کوچه های 
شهرک قائم و محله اکبر آباد، روکش آسفالت بلوار خلیج فارس نیز در حال 
انجام است که با توجه به حجم بالای تردد و اینکه این بلوار یکی از اصلی ترین 

مسیرهای خروجی شهر قم است از اهمیت ویژه ای برخوردار است.
شهردار منطقه پنج در ادامه اولویت بندی و زمانبندی کارشناسی شده در 
اجرای پروژه های عمرانی، خدمت رسانی هرچه بیشتر به شهروندان و مسافرین 
را مورد توجه قرار داد و افزود: تمام پروژه های شهری پیش از اجرا، به صورت 
کارشناسی مورد بررسی قرار می گیرند و به ترتیب اهمیت و اولویت اجرایی 

می شوند.
وی در پایان افزود: شهرداری منطقه پنج درصدد است که تملک عرصه در 
مسیر ابتدای خیابان ظهور را هرچه سریعتر انجام دهد تا بازگشایی این مسیر 

نیز در کنار سایر پروژه ها بدون وقفه انجام خواهد شود.

معاون اداره کل پزشکی قانونی استان قم مطرح کرد:

بررسی 124 پرونده  قصور پزشکی 
در پزشکی قانونی قم

معاون پزشکی و آزمایشگاهی اداره کل پزشکی قانونی استان قم از بررسی 
پرونده های شکایت علیه کادر درمانی و پزشکان در قالب کمیسیون پزشکی 

قانونی خبر داد.
به گزارش روابط عمومی پزشکی قانونی قم،  فرزانه مهدی زاده گفت: 
از  یکی  پزشکی(  )قصور  درمانی  اقدامات  از  واصله  به شکایات  رسیدگی 
موضوعات مهم در کارشناسی کمیسیون های تخصصی پزشکی قانونی است.

وی گفت: در طول سال 94، 1۵۶ پرونده بررسی قصور پزشکی به این 
واحد ارجاع شده و تعداد 12۸ مورد از آنها رسیدگی شد.

معاون پزشکی و آزمایشگاهی اداره کل پزشکی قانونی استان قم افزود: تنها 
در نیمی از آنها به نوعی قصور کادر درمانی احراز شد.   

وی تصریح کرد: در بین موارد قصور محرز شده، بیشترین میزان به 
پرونده های دندانپزشکی اختصاص داشته و بعد از آن، رشته های ارتوپدی، زنان 

و ارولوژی در رتبه های بعدی قرار دارند.
مهدی زاده در عین حال زحمات کادر درمانی و پزشکان را در تامین 
سلامت بیماران شایسته قدردانی دانست و ابراز کرد: امیدواریم شاهد کمترین 

آمار بررسی قصور پزشکی باشیم.

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم گفت: مشکل راه مواصلاتی شهرك قدس به پردیسان 
که پیش از این با مشکلاتی مواجه بود، از طریق شهرك مهدیه برطرف شده و تا پایان سالجاری 

این مسیر بازگشایی خواهد شد.
نعمت الله عواطف رستمی درگفت وگو با ایرنا خاطرنشان کرد: با تلاش و رایزنی های فراوان 
و همکاری هایی که صورت گرفته، فاز سوم بلوار مرجعیت از شهرك مهدیه تا شهرك پردیسان 

خواهد بود و گره ترافیکی شهرك پردیسان نیز باز می شود.
طرح مسیر مواصلاتی شهرك قدس به پردیسان از سال ها قبل، میان هیات مدیره شهرك 
مهدیه قم و برخی نهادها مانند شهرداری و سازمان راه و شهرسازی مطرح بود و رایزنی های 

زیادی با بزرگان حوزه برای رفع این مشکل جریان داشت.
سخنگوی شورای اسلامی شهر قم با اشاره به توقف عملیات پل غدیر گفت: پل غدیر که 
در ادامه بلوار زائر به سمت پردیسان می باشد با مشکلات مدیریتی مواجه و این مشکل هنوز 

صد درصد حل نشده است.
وی افزود: در فاز دو بلوار زائر نیز دو کیلومتر از مسیر آماده آسفالت است و این فاز بعد از 

رفع مشکل مدیریتی مربوط به پل غدیر، با قدرت ادامه خواهد یافت.
وی گفت: اگر بلوار زائر که یکی از مسیرهای انتقالی و مواصلاتی به پردیسان است راه 

اندازی شود گره ترافیکی پردیسان حل خواهد شد.
عواطف رستمی با اشاره به برخی مشکلات زیرساختی مسکن مهر درشهرك پردیسان 
نیزگفت: پردیسان را شهرداری نساخته و زیرساخت های آن نیز به دولت ها باز می گردد و اگر 

مردم نسبت به مسکن مهر گلایه دارند، شهرداری نقش خاصی ندارد.
پردیسان در منطقه هشتم شهرداری قم و در جنوب غربی شهر قم واقع شده است، این 
منطقه در سال 13۷۷ توسط وزارت مسکن و شهرسازی تاسیس و در سال 1390 به یکی از 

مناطق شهرداری قم تبدیل شد.

استاندار بر تقویت ناوگان حمل و نقل عمومی شهر قم 
تاکید کرد.

مدیره  هیئت  اعضای  دیدار  در  صادقی  مهدی  سید 
تاکسیرانی قم طی سخنانی بر ضرورت ارتقاء خدمات به 

صنف تاکسیرانان شد.
استاندار قم با بیان اینکه نگاه و استراتژی دولت نگاه 
متوازن به همه ی بخش هاست افزود: اگر قرار بر پیشرفت 
است، این توسعه بایستی متوازن و در همه ی زمینه ها 
صورت پذیرد. صادقی با تاکید بر افزایش خدمات رفاهی 
تاکسیرانان ادامه داد: مجموعه ی مدیریت در استان قم در 
چارچوب قوانین و اختیارات خود پشتیبانی لازم را از این 

صنف خواهد نمود.
استاندار قم با تاکید بر ضرورت برنامه ریزی در راستای 
بهسازی و نوسازی ناوگان حمل و نقل عمومی خاطرنشان 
کرد: تحقق این مهم موجب کاهش آلودگی های مختلف، 
مبلمان شهری  تغییر  و  افزایش رضایتمندی شهروندان 

خواهد شد.
استفاده از ظرفیت منطقه ویژه 

برای توسعه و عمران شهر سلفچگان
استاندار قم همچنین در دیدار با اعضای شورای شهر 
سلفچگان خواستار استفاده از ظرفیت منطقه ویژه اقتصادی 

در توسعه و عمران شهر سلفچگان شد.
سید مهدی صادقی استاندار قم طی سخنانی خواستار 

تلاش برای توسعه ی خدمات در این شهر شد.
استاندار قم انتخاب شهردار کارآمد و متعهد را در راستای 
پیاده سازی برنامه های این شهر بسیار مهم برشمرد و افزود: 
در مرحله ی اول باید برای مشکلات زیربنایی این شهر 

اقدامات لازم صورت پذیرد.
نماینده عالی دولت در استان با اشاره به جمعیت غیر 
مقیم این شهر که از خدمات عمومی و امکانات استفاده 
می کنند ادامه داد: منطقه ی ویژه ی اقتصادی سلفچگان 

می تواند پشتیبان و پتانسیل خوبی برای اجرای پروژه های 
عمرانی و تسهیل زمینه های توسعه و پیشرفت این شهر 

باشد.
ضرورت ایفای نقش بانک ها 

در تحقق اقتصاد مقاومتی
 استاندار قم همچنین در دیدار با عیسی رضایی مدیرعامل 
موسسه مالی اعتباری کوثر طی سخنانی بر ضرورت ایفای 

نقش بانک ها در تحقق اقتصاد مقاومتی تاکید کرد.
سید مهدی صادقی به بیان نقش بنگاه های اقتصادی در 

راستای توسعه همه جانبه استان پرداخت.
استاندار قم با اشاره به انتخاب شعار امسال از سوی مقام 
معظم رهبری با عنوان »اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل« و 
همچنین سیاست های ابلاغی دولت در این زمینه ادامه داد: 

در کنار فرهنگ سازی در جامعه برای نهادینه شدن اصول 
اقتصاد مقاومتی، باید اقدام عملی نیز انجام شود.

وی حضور فعال بانک ها و موسسات مالی و اعتباری را در 
راستای تحقق شعار امسال ضروری دانست و تصریح کرد: 
ارائه تسهیلات قرض الحسنه در قالب نظام بانکداری اسلامی 
و حمایت از فعالیت های اقتصادی از جمله اموری است که 
در سال جاری باید مورد توجه بیشتر مسئولان بانک ها قرار 

گیرد.
استاندار قم همچنین اهتمام مسئولین استان برای اجرایی 
کردن پروژه های استان در حوزه های مختلف و تسهیل در 
خدمات رسانی به مردم را مورد توجه قرار داد و افزود: باید 
بسترهای ترغیب بخش های غیردولتی برای سرمایه گذاری 

در استان فراهم شود.

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم:

مشکل راه ارتباطی پردیسان از مسیر شهرک مهدیه برطرف شد

استاندار قم تاکید کرد:

ضرورت تقویت ناوگان حمل و نقل عمومی شهر قم

 رئیس شورای اسلامی شهر قم روند اجرای پروژه های 
اولویت دار شهرداری را مطلوب ارزیابی کرد و گفت: برای 
تحقق اقتصاد مقاومتی در شهرداری و شورای شهر در حال 

برنامه ریزی جدی در راستای اجرای این سیاست هستیم.
ولی الله بیاتی در بازدید از پروژه تقاطع سه سطحه عمار 
یاسر - 1۵ خرداد با بیان اینکه پروژه های شاخص شهر در 
حال حاضر فعال هستند و در پروژه های عمرانی سازماندهی 
خوبی صورت گرفته است، اظهار کرد: سرعت پروژه های 
شهری قم مطلوب است و در تقاطع سه سطحه عمار یاسر 
هم در حال پیگیری هستیم تا این پروژه ها با سرعت بیشتری 

دنبال شود.

قم  شهرداری  پروژه های  ساله  هر  کرد:  اضافه  وی 
اولویت بندی می شود و شهرداری این پروژه ها را به صورت 

ویژه در دستور کار قرار می دهد.
بلوار  اینکه  بیان  با  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
مرجعیت، تقاطع 1۵ خرداد، پل میثم، تقاطع امام علی )ع(، 
مترو، منوریل و ... از جمله پروژه های اولویت دار شهرداری 
است، افزود: شهرداری این پروژه ها را به صورت جدی در 

دستور کار قرار داده است.
بیاتی با اشاره به نامگذاری سال جاری از سوی مقام 
معظم رهبری تصریح کرد: برای تحقق اقتصاد مقاومتی به 
صورتی عملی که رهبری مورد تاکید قرار دادند در شهرداری 

و شورای شهر در حال برنامه ریزی جدی در راستای اجرای 
این سیاست هستیم.

وی با بیان اینکه باید در عرصه اقتصاد مقاومتی مردم و 
دستگاه ها اهتمام جدی داشته باشند، تصریح کرد: در عرصه 
مدیریت شهری نیز در جمع آوری پسماند، اجرای پروژه ها و ... 

برنامه ریزی داشته ایم تا اقتصاد مقاومتی لحاظ شود.
پروژه های  در  قم  شهرداری  عملکرد  مسئول  این 
عمرانی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: تیم مدیریت شهری 
با انگیزه معنوی تلاش جدی داشته است و شرایط اجرای 
پروژه های عمرانی و شرایط شهرداری در سطح مطلوبی 

قرار دارد.

رئیس شورای اسلامی شهر قم عنوان کرد:

روند مطلوب پیشرفت پروژه های اولویت دار شهری قم

جزئیات دیدار ۳ ساعته زنجانی و وکیلش در اوین
گفته می شود: بابک زنجانی دوشنبه به مدت 3 ساعت با وکیل خود در زندان اوین دیدار و 
گفت وگو کرد. به گزارش  فارس، چهاردهم فروردین ماه بود که خبری منتشر شد با عنوان ابلاغ حکم 
دادگاه به متهم پرونده فساد نفتی. در آن خبر آمده بود که قرار است 1۶ فروردین ماه وکیل بابک 
زنجانی به دادگاه انقلاب برود و حکم به وی ابلاغ شودحکمی که در ابتدا گفته می شود 230 صفحه 
حجم دارد.1۶ فروردین ماه رسول کوهپایه زاده به دادگاه انقلاب رفت و همانطور که از قبل گفته 
شده بود حکم به وی ابلاغ و مقرر شد نامبرده بتواند آن را مطالعه کند. رسول کوهپایه زاده همان 
روز گفت حکم برخلاف آنکه تصور می شد 230 صفحه باشد ولی کمی بیش از 300 صفحه است. 
وکیل بابک زنجانی با اعلام اینکه 3 تایپیست از سه شنبه هفته گذشته تمام وقت مشغول نوشتن 
متن حکم بوده اند گفت: نوشتن حکم به پایان رسیده است. وی افزود: یکشنبه در آخرین لحظات 
وقت اداری سرانجام نوشتن کامل متن حکم به پایان رسید. وکیل بابک زنجانی تصریح کرد: دوشنبه 
عصر موفق شدم با هماهنگی دادگاه و زندان با موکلم دیدارکنم. کوهپایه زاده گفت: در این دیدار که 
بیش از 3 ساعت به طول انجامید مفاد رأی دادگاه به موکلم اعلام شد و به این ترتیب حکم دادگاه 
ابلاغ شده تلقی می شود. وی درباره اینکه در این دیدار درباره چه مسائلی با موکلتان صحبت کردید 
گفتید بخشی از جلسه درباره حکم دادگاه صحبت کردیم و بخشی دیگر از جلسه را درباره مسائل 
دیگر مربوط به پرونده صحبت کردیم. کوهپایه زاده در پاسخ به این سوال که آیا نسبت به حکم 
صادره اعتراض داشتید یا خیر گفت: به محض اتمام نوشتن حکم قید کردیم که به حکم صادره 
اعتراض داریم و در مهلت قانونی لایحه اعتراضی را به دادگاه تقدیم خواهیم کرد. به این ترتیب از 22 
فروردین ماه زنجانی و موکلش 20 روز فرصت خواهند داشت تا لایحه اعتراضی خود را تقدیم کنند.

خاطره آیت الله مصباح از ملاقات با سید حسن نصرالله
گفته می شود: آیت الله محمد تقی مصباح یزدی خاطره ای را از دیدار خود با سید حسن 
نصرالله دبیرکل حزب الله لبنان پیرامون جنگ رژیم صهیونیستی با حزب الله لبنان را نقل کرد و 
گفت: خداوند در این جنگ مانند جنگ بدر مومنین را یاری نمود. به گزارش ایرنا به نقل از پایگاه 
اطلاع رسانی آیت الله مصباح یزدی، وی در دیدار با جمعی از اعضای کانون مسجد موسی بن 
جعفر )ع( اسلامشهر، افزود: سید حسن نصرالله، به بنده فرمود که در جنگ با رژیم صهیونیستی، 
گاه نیروهای حزب الله در منطقه ای محصور و گرفتار می شدند که مجبور بودند چند روز را با غذای 
مختصری سپری کنند و ظاهرا راهی برای خروج نداشتند. وی ادامه داد: ایشان به بنده گفتند، وقتی 
دستگاه های مخابراتی اسرائیلی ها را شنود می کردیم، نیروهای آن ها اعلام می کردند که نمی دانیم 
چگونه باید با این افراد بجنگیم؛ آن ها با لباس سفید و با شمشیر به جنگ ما می آیند و ما چاره ای 
جز عقب نشینی نداریم! آری در این جنگ نیز، مانند جنگ بدر، خداوند مؤمنین را یاری نمود. استاد 
حوزه علمیه قم ادامه داد: خدای امروز، همان خدای بدر است؛ اگر ما بدری باشیم، نصرت الهی شامل 
حال ما هم خواهد شد؛ لذا هر کس صادقانه عمل کند و تنها به خدا اعتماد داشته باشد، خدا هم او 

را یاری خواهد داد.

احتمال ترور بیولوژیک سلحشور
گفته می شود: بصیر سلحشور فرزند فرج الله سلحشور درباره اظهار نظرهای اخیر در خصوص 
ترور بیولوژیک مرحوم فرج الله سلحشور گفت: سردار جباری روزدوشنبه گفت هیچ بعید نیست 
که فرج الله سلحشور بر اثر مسمومیت از طرف صهیونیست ها به این وضعیت دچار شده باشد 
زیرا سلحشور همواره روی ضد صهیونیست بودن حضرت موسی تأکید داشت. این موضوع با ترور 
بیولوژیک متفاوت است. وی افزود: به هیچ عنوان کسی ترور بیولوژیک پدرم  را به صورت قطعی 
تأیید نمی کند ولی این احتمال وجود دارد. به گزارش میزان، سلحشورخاطرنشان کرد: پدرم مبتلا به 
سرطان ریه بود که ممکن است یکی از عوامل آن همین مسمومیت از طریق صهیونیست ها باشد اما 
به هیچ عنوان هیچ احدی این موضوع را تأیید نمی کند باز هم  می خواهم روی این موضوع تأکید 

کنم که این فقط یک ا حتمال است.

نوبخت: تغییری در کابینه رخ نمی دهد 
گفته می شود: سخنگوی دولت با بیان اینکه دولت تصمیمی برای تغییر فانی ندارد، گفت: 
تغییری در کابینه رخ نمی دهد. محمدباقر نوبخت در خصوص برخی زمزمه ها مبنی بر تغییر وزیر 
آموزش و پرورش، اظهار داشت: هر سال چنین گمانه زنی هایی مطرح می شود و امر تازه ای نیست؛ با 
این حال دولت تصمیمی بر تغییر در رأس وزارت آموزش و پرورش ندارد. سخنگوی دولت افزود: فانی 
از فرهنگیان با تجربه است که همه مراحل کار فرهنگی را در مقاطع مختلف سپری کرده و یکی از 
باتجربه ترینوزرای آموزش و پرورش پس از انقلاب به شمار می رود. نوبخت که با خانه ملت گفت وگو 

می کرد، اظهار داشت: دولت بنایی بر تغییر در این وزارتخانه و حتی وزارتخانه های دیگر ندارد.

لغو اعدام 2 ایرانی در مالزی
گفته می شود: دادگاه فدرال مالزی حکم اعدام دو مرد ایرانی را به جرم قاچاق مواد مخدر لغو 
و حکم به 20 سال زندان و 10 ضربه شلاق این دو متهم داد. به گزارش ایرنا، تارنمای روزنامه سان 
دیلی »روز سه شنبه اعلام کرد دادگاه فدرال مالزی روز گذشته به ریاست« زکریا عارفین »و با حضور 
پنج قاضی تشکیل و درخواست تجدیدنظر« ع.ج »31 ساله و« و.ع »33 ساله نسبت به حکم اعدام 
بررسی شد. این دو متهم سال 2010 دستگیر شده بودند. ع.ج« یك فروشنده کفش متهم به در 
اختیار داشتن 203.9 گرم متامفتامین و »و.ع« کارگر یك شرکت مبلمان نیز متهم شد 2۶9.۶ گرم 
از این مواد را در اختیار داشته است. این دو متهم ایرانی این مواد مخدر را در جوراب جاسازی و در 
فرودگاه بین المللی کوالالامپور بازداشت شده بودند. متهمان در دفاع از خود، ادعا کردند این مواد را 
برای مصرف شخصی حمل و قاچاق کرده اند. دادگاه فدرال مالزی با شنیدن دفاعیات این دو متهم 

حکم اعدام آن ها را لغو و حکم به 20 سال زندان و 10 ضربه شلاق داد.

تکذیب وجود الکل در آدامس های مجوزدار
گفته می شود: رئیس اداره نظارت و ارزیابی فرآورده های غذایی و آشامیدنی سازمان غذا و داروبا 
تکذیب وجود الکل در برخی آدامس های مجوزدار، این قبیل اخبار را شایعه سازی در فضای مجازی 
دانست و گفت: شرکت مربوطه مجوز خود را از سازمان غذا و دارو اخذ و تمدید کرده و این سازمان 
ضوابط لازم را در خصوص این فرآورده اعمال کرده است. نسترن محمدی افزود: عموما تمدید مجوز 
شرکت ها پس از بررسی سابقه شرکت، محصول و مستندات و مدارکی که از طرف کارخانه تولید 
کننده ارائه می شود، صورت پذیرفته و پس از انجام آنالیزهای لازم در خصوص آن تصمیم گیری 
می شود. او گفت: آدامسی که صحبت آن در فضای مجازی وجود دارد، بصورت رسمی از کشور ترکیه 
وارد می شود و حسابش از آدامس های قاچاقی که هم از نظر بهداشتی زیر سوال است و هم ممکن 

است مشکل حلیت داشته باشد، جداست.

اعطای عالی ترین نشان ترکیه به پادشاه عربستان 
گفته می شود: رئیس جمهوری ترکیه در مراسم استقبال از پادشاه عربستان در کاخ ریاست 
جمهوری ترکیه، برای تقدیر از تلاش های وی در چارچوب تحکیم روابط دوستی میان عربستان و 
ترکیه، نشان جمهوری ترکیه را به پادشاه عربستان اعطا کرد. به گزارش ایسنا،  به نقل از سی ان ان 
عربی، رجب طیب اردوغان، رئیس جمهوری ترکیه در مراسم استقبال از سلمان بن عبدالعزیز، پادشاه 
عربستان سعودی عنوان داشت: ما نشان جمهوری ترکیه را به ملک سلمان بن عبدالعزیز آل سعود 
دادیم که بزرگترین نشانی است که به روسای جمهور و مسئولان کشورها در ترکیه داده می شود و 

همچنین نشانگر میزان روابط و مناسبات گسترده میان دو کشور در بالاترین سطوح است.

آمار دادستان تهران از رانندگی در حال مستی  
گفته می شود: دادستان تهران آمار پرونده های رانندگی در حال مستی در شهر تهران در 
سال گذشته را دو هزار و 900 فقره اعلام کرد و ضمن هشدار خواندن این آمار، از سرپرستان 
نواحی خواست ضمن اتخاذ تدابیر مدیریتی همراه با برنامه ریزی، در مقابله با این گونه جرایم اقدام 
کنند. دولت آبادی به سیاست مبارزه با فساد اقتصادی اشاره کرد و رصد پرونده های مرتبط با جرایم 

اقتصادی توسط سرپرستان نواحی را ضروری خواند.

زمان واریز یارانه فروردین ماه
گفته می شود:  سازمان هدفمند سازی یارانه ها اعلام کرد که شصت و دومین مرحله یارانه 
نقدی مربوط به فروردین ماه، ساعت 24 پنجشنبه این هفته )2۶ فروردین( به حساب سرپرستان 
خانوار واریز می شود. به گزارش ایرنا، مبلغ یارانه دریافتی هر یك از مشمولان دریافت یارانه نقدی 

همانند ماه های گذشته 4۵۵ هزار ریال است.

ظریف در اینستاگرام صفحه شخصی ندارد
گفته می شود: سخنگوی وزارت خارجه اعلام کرد: وزیر امور خارجه در اینستاگرام صفحه 
شخصی ندارد. حسین جابری انصاری در اطلاعیه ای اعلام کرد: با توجه به انتشار مطلبی منسوب به 
جناب آقای دکتر ظریف در اینستاگرام بار دیگر به اطلاع رسانه های گروهی و افکار عمومی می رساند 

وزیر محترم امور خارجه هیچ صفحه شخصی در اینستاگرام ندارند.

گوجه سبز گران ترین نوبرانه
گفته می شود: با فرا رسیدن فصل جدید و آمدن میوه های نوبرانه، قیمت های نجومی هم در 
بازار این محصولات دیده می شود؛ به گونه ای که به گفته حسین مهاجران رییس اتحادیه میوه 
و سبزی فروشان هر کیلوگرم گوجه سبز در میادین میوه و تره بار 3۵ تا 40 هزار تومان عرضه 
می شود که طبیعی است در مغازه ها با احتساب 3۵ درصد سود فروشندگان، به قیمت بالاتری 

به فروش برسد.

جریمه عجیب برای متخلفان رانندگی در تایلند 
گفته می شود: دولت تایلند طرحی را اجرا کرده که به موجب آن رانندگان متخلف به عنوان 
جریمه وادار به کار کردن در سردخانه بیمارستان ها می شوند. به گزارش میزان، در این برنامه دولت 
تایلند آمده است: رانندگانی که در حالت مستی رانندگی کرده یا مکررا قوانین راهنمایی و رانندگی را 

نقض می کنند به عنوان جریمه برای کار به سردخانه بیمارستان ها فرستاده می شوند.

نامحــرمانه

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای علینقی سعیدی و خانمها نسرین غفاری و بتول قاضی زاده با ارائه یک برگ استشهاد شهود 
مصدق اعلام داشته که سند مالکیت بشماره مسلسل1۶040 و 121۸2۵ و 422990  مربوط به پلاک 
9۶۸4/۸۶ اصلی واقع در بخش 1 ثبت قم بترتیب به نسبت هر یک 1/۵ دانگ و خانم بتول نسبت به 3 
دانگ مشاع از ششدانگ که در صفحه )۷2 و ۷۵( و 4۷2 دفاتر )۸2( و ۷۷ بنام ایشان  ثبت و سند صادر 
گردیده و اسناد مزبور بعلت سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدر سند مالکیت المثنی را نموده است. 
لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی 
می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با 
مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند 
تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

برابر مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

رئیس ستاد اعتکاف استان قم گفت: به برکت نظام اسلامی و حمایت علما، مراجع تقلید 
و مقام معظم رهبری، مراسم معنوی اعتکاف به فرهنگ اجتماعی در کشور تبدیل شده است.

حجت الاسلام سید علیرضا تکیه ای پیش از ظهر دیروز در دیدار اعضای ستاد مرکزی 
اعتکاف استان قم با آیت الله یزدی رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، اقدامات علمی 
ستاد اعتکاف را مورد توجه قرار داد و اظهار کرد: ستاد اعتکاف با همکاری مراکز علمی دینی و 

سازمان های مرتبط فرهنگی اقدامات علمی مرتبط با اعتکاف را انجام می دهد.
وی به حضور 14 هزار نفر در قم در مراسم معنوی اعتکاف اشاره کرد و افزود: 22 هزار نفر 
در استان قم برای حضور در مراسم اعتکاف ثبت نام کردند و به دلیل کمبود فضا توان پذیرش 

همه متقاضیان را نداریم. رئیس ستاد اعتکاف استان قم برگزاری صحیح و برنامه ریزی مناسب 
و غنی سازی اوقات اعتکاف را مورد تاکید قرار داد و افزود: به دلیل گستردگی اعتکاف تاکید 

ما بر آسیب شناسی و کاهش آسیب هاست.
وی با اشاره به حضور ۷00 هزار نفر در سطح کشور در مراسم معنوی اعتکاف تصریح کرد: 
با همکاری جامعة المصطفی از سال گذشته اعتکاف در مراکز فعال جامعه در سطح جهان 

نیز برگزار می شود.
تکیه ای با بیان اینکه اعتکاف ماه رمضان نیز هر ساله برگزار می شود، گفت: مراسم اعتکاف 

رویش معنوی نظام اسلامی است و استقبال ویژه مردم از اعتکاف ماه رجب بوده است.

رئیس ستاد اعتکاف استان قم:

اعتکاف به فرهنگی اجتماعی تبدیل شده است

مدیرکل دامپزشکی قم گفت: سال گذشته بالغ بر دو 
میلیون و 341 هزار راس دام در این استان تحت پوشش 

واکسیناسیون قرار گرفت.
مهدی رفیعی روز سه شنبه در جمع خبرنگاران با اشاره 
به عملکرد این اداره کل در سال گذشته، افزود: از این تعداد 
۵0۸ هزار راس دام سنگین و یك میلیون و ۸30 هزار راس 

دام سبك بود که علیه بیماری های واگیردار واکسینه شد.
وی اضافه کرد: همچنین چهار هزار و ۶۵0 قلاده سگ 
علیه بیماری هاری واکسینه و 3۸ هزار راس گاو نیز از نظر 
بیماری سل و تب مالت تست شد. وی با بیان اینکه کاهش 
بیماری های دامی باعث کاهش خسارت و افزایش بهره وری 
و تولید می شود، گفت: سال گذشته بیماری آبله گوسفند 
و بز ۷۷ درصد، شارن علامتی ۶0 درصد، لمپی اسکین ۷۵ 
درصد و میزان سقط جنین در دام سبك 4۶ درصد کاهش 
یافت. رفیعی ادامه داد: ۷۵0 هزار مترمربع سم پاشی اماکن 
دامی، 3۵ هزار و ۵00 مورد بازدید از مراکز عرضه فرآورده 
های خام دامی و دامی و 20 هزار مورد بازدید و نمونه برداری 

از طیور انجام شده است. 

وی بیان کرد: در کشتارگاه طیور سال گذشته بالغ بر 
1۸ میلیون و ۷۵0 هزار قطعه کشتار شد که بالغ بر 1۷ هزار 
قطعه مرغ غیربهداشتی تشخیص داده و از چرخه مصرف 
خارج شد. وی افزود: سال گذشته ۶2۶ هزلر راس گوسفند 
و بز، 9 هزار و ۸00 راس گاو، گوساله و شتر کشتار شد 
که 1۵۵ تن گوشت، بیش از ۸۸ تن فرآورده خام دامی 
غیربهداشتی و 133 تن آلایش دامی ضبط، شناسایی و 
معدوم شد. مدیرکل دامپزشکی قم بیان کرد: در این مدت 
1۷ میلیون و 43۷ هزار قطعه جوجه ریزی در استان صورت 
گرفت و بالغ بر 1۵1 میلیون دز انواع واکسن های طیور 
تزریق شد. به گفته وی، سال گذشته 120 هزار مورد انواع 
آزمایش تشخیصی در آزمایشگاه های دامپزشکی استان 

انجام شده است. 
وی با اشاره به کسب رتبه نخست این استان در طرح 
پوشش واکسیناسیون دام ها علیه بیماری تب برفکی، گفت: 
دامپزشکی استان با پوشش 300 درصدی جمعیت گاو 
)سه نوبت( و 9۶ درصدی جمعیت گوسفندی )یك نوبت( 
توانست به این موفقیت دست یابد. رفیعی افزود: بر اساس 

بازدیدهای کارشناسی که توسط این اداره کل از واحدهای 
دامداری بخش جعفریه و مجتمع دامشهر قم صورت گرفت، 
مشخص شد کانون های تب برفکی کاهش قابل توجهی در 

این استان داشته است.
 ـجعفریه به  مجتمع دامشهر در کیلومتر 13 جاده قم 
مساحت ۶۶4 هکتار مشتمل بر چهار مجتمع )مجتمع 
پرواربندی گوسفندی، مجتمع پرواربندی گوساله، میدان 
خرید و فروش علوفه و میدان خرید و فروش دام( قرار دارد. 
وی یادآور شد: تعداد کانون تب برفکی در سال گذشته 2.4 
درصد نسبت به سال 93 کاهش یافت. وی با بیان اینکه 
سال گذشته بالغ بر نیم میلیون راس دام شامل ۵03 هزار 
راس گوسفند و بز و 22 هزار راس گاو و گوساله وارد دامشهر 
قم شد، از دامداران درخواست کرد: از جابه جایی دام بدون 
مجوز دامپزشکی خودداری کنند و بر واکسیناسیون دام ها 
اهتمام ویژه داشته باشند. رفیعی با تاکید بر رعایت اصول 
بهداشتی در دامداری ها، خاطرنشان کرد: واکسیناسیون دام 
ها در بهترین شرایط حداکثر ۵0 تا ۶0 درصد می تواند از 

بیماری ها پیشگیری کند.

مدیرکل دامپزشکی قم:

سال گذشته دو میلیون و 341 هزار راس دام در قم واکسینه شد


